
Bilag 2d: Mailkorrespondance vedr. politisk behandling i forår 2020 samt opfølgning på beslutningerne herunder indgåelse af kontrakter 

 

Dato Emnefelt Modtagere Indhold Bemærkninger 

16/12 
2019 kl. 
09.33 

Drøftelse af udbud Mødeindkaldelse fra 
TH til: 
Lone Wenzell 
Ditte Møller 
Henrik Sørensen 

Vi har en ØK hastesag vedrørende landsætning af 

færgen M/F Broen, hvor der er behov for en 

drøftelse og afklaring på udbud. 

 

 

22/12 kl. 
21:14 

Færge på land i 
Halsskov færgehavn 

Svar fra TH til: 
Ditte Møller som 
opfølgning på møde 

• Model der arbejdes videre med færge købes 
som vare og leveres på land 

• NIRAS udarbejder udfaldskrav til 
landsætningen 

• Prisestimat afgørende for udbud 

• NIRAS opstarter myndighedsbehandling hos 
Kystdirektoratet 

 

22/12 kl. 
21.45 

Brug for rådgivning fra 
2. januar 2020 
vedrørende M/F Broen 

Fra TH til: 
Lone Wenzell 

Orientering om mail sendt til NIRAS (22/12) om brug 
for rådgivning 

• Notat med beskrivelse af udbudsmodeller klar 
efter nytår 

 

14/1 2020 
kl. 11:53 

Færge på land i 
Halsskov færgehavn 

Fra Ditte Møller til TH 
cc Henrik Krøyer 
Larsen 
Henrik Sørensen 

Afventer at høre om kontraktværdi samt egen rolle. 
Mailen anfører følgende: 

• Fremgangsmåde formentlig i strid med 
byrådets indkøbspolitik 

• Kraftig anbefaling af at samle projektet under 
ét indkøb med én kvalificeret rådgiver 

• Opdeling i faser gør ikke at indkøbspolitik kan 
undgås 

• Solid rådgiverkontrakt, som er dækkende for 
den fulde opgave 

 

     

6/1 2020 
kl. 08.27 

Anvendelse af færgen Fra TH til: 
Jens Kruse (NIRAS) 

• Svar vedr. manglende materiale til 
Kystdirektoratet årsag begrænset politisk 
involvering i oktober 

 



cc Frederik Knudsen 
(NIRAS) 
Thomas Goul (KE) 

• Nu stor politisk opbakning  

• Vil sende skriftligt materiale 

16/3 kl. 
08.40 og 
09:48 

Et par spørgsmål om 
M/F Broen 

Mailtråd mellem TH 
og John Dyrby 
Paulsen 
Danni Wulff cc på 
svar fra TH  

Spørgsmål i følgende kategorier: generelt, 
tidshorisont, udbudsreglerne, sælgeren 

Vedhæftet: 
Betonplade 

22/3 kl. 
18.09  

En lille HASTER Fra TH til: 
Gear up Green (ejer)  

Brug for information til besvarelse af borgmesterens 
spørgsmål 

 

22/3 Et par spørgsmål om 
M/F Broen 

Mailtråd mellem 
John Dyrby Paulsen 
og TH  
cc Frank E. Andersen 
(ikke på de sidste 4 
mails) 

Afklarende spørgsmål fra ØUs behandling af sagen til 
det supplerende notat 

 

23/3 
morgen 

Et par spørgsmål om 
M/F Broen 

Mailtråd mellem TH, 
John Dyrby Paulsen 
og Mette Bjarnt 

BM spørger til skriftligt notat vedr. ikke-udbud? 

Efter dialog skal TH kontakte udbudsjurist for at få 

et sådant notat 

 

23/3 kl. 
08:55 

Kan du kontaktes pr. 
telefon? 

Fra TH til: 
Ditte Møller 

Spørger om Ditte har tid til en telefonsamtale om 

færgekøbssagen. 

• Borgmesteren har brug for et kort notat 

 

23/3 kl. 
09:56 

Færgenotat Fra TH til: 
Ditte Møller 

Beder Ditte om at udarbejde: Borgmesteren har 

brug for et kort notat, som oplyser, at købet af 

færgen og landsætningen kan betragtes som et 

varekøb. 

 

23/3 kl. 
11:20 

Færgesag byråd Fra TH til: 
Ditte Møller 

Materiale til udarbejdelse af notat Vedhæftet: 
Byrådssag 
Supplerende notat 
vedrørende købet af 
Færgen M. 

23/3 kl. 
12:32 

Et par spørgsmål om 
M/F Broen 

Mailtråd mellem TH 
og John Dyrby 
Paulsen 
cc Mette Bjarnt 

Notat fra udbudsjurist leveret. 

• TH indsat tekst i eget supplerende notat 

• John beder om to selvstændige notater 

Vedhæftet: 
Kort om færgekøb 
Halsskov Færgehavn 



23/3 kl. 
13:16 

Notat fra juridisk Fra TH til Mette 
Bjarnt 

Udbudsjuristens notat i rette skabelon Vedhæftet: 
Kort om færgekøb 
Halsskov Færgehavn 

23/3 kl. 
15:25 

Notat fra juridisk Mailtråd mellem TH 
og Mette Bjarnt 

Spørgsmål til om notatet fra udbudsjuristen besvarer 
spørgsmålet om ikke udbud 

Vedhæftet: 
Juridisk notat 

     

23 og 24/3  Afklaring Mailtråd mellem TH 
og 
John Dyrby Paulsen 

Spørgsmål til protokollering 
Præcisering af bekymring samt svar herpå 

 

24/3 Afklaring Mailtråd mellem TH 
og Mette Bjarnt 

Uddybning af spørgsmål rejst under byrådets 
behandling af sagen 

• Garanti i forbindelse landsætning 

• Juridisk assistance ifm. indgåelse af kontrakt 

 

24/3 kl. 
20:14 

Afklaring Mail fra TH til: 
Frank E. Andersen 
cc Mette Bjarnt 

Videresendelse af mail sendt til John Dyrby Paulsen  

24/3 kl. 
20.27 

M/F Broen Mail fra TH til: 
Gear Up Green 

Kopi af spørgsmål/svar dialog med borgmester 

• Godkendelse kystdirektoratet 

• Sælger tager stilling til tidspunkt for færgens 
tømning 

• Orientering om møde dagen efter med 
bagland om kontrakt 

 

26/3 kl. 
09.36 

M/F Broen materiale Mail fra TH til: 
Frederik Knudsen 
Jens Kruse 
(begge NIRAS) 

Materiale i forbindelse med kontrakt 
Opfordring til drøftelse via Skype 

Vedhæftet: 
Tilbud MF Broen Halsskov 
Landsætning af MF Broen 

26/3 kl. 
09.29 

Halsskov - landsætning Mail fra TH til: 
Jens Kruse (NIRAS) 
Frederik Knudsen 
(NIRAS) 
cc Kirsten Bossen 
Voergaard (NIRAS) 

Ønske om assistance fra NIRAS til det videre forløb 

• Kystdirektoratet 

• Vurdering af materiale fremsendt fra ejer 

• Evt. kendskab til entreprenørfirmaet Ivan 
Jakobsen og firmaets ry 

Vedhæftet: 
Enigt Byråd 25.03.2020 

27/3 kl. 
10.20 

Ekstern rådgivning Mail fra TH til: 
Frank E. Andersen 
Mette Bjarnt 

Ekstern rådgivning tilknyttes 

• Juridisk – advokat René Rasmussen 

• Teknisk - NIRAS 

 



27/3 kl. 
14.11 

Køb af færge Mailtråd mellem TH 
og Ditte Møller, 
Henrik K. Sørensen, 
Rune Overlade, 
Henrik Sørensen, 
Thomas Frankel Goul, 
Casper Theil Hemp 

Udarbejdelse af kontrakt – hvem er involveret? 

• Ønske om planlægning af proces med 
relevante fagpersoner 

• Gruppen på plads 

• Indkaldelse til møde 

• NIRAS teknisk rådgiver samt advokat René 
Rasmussen 

 

30/3 kl. 
14.46 

Tilbagemelding på 
tilbud Halsskov 

Mail fra TH til: 
Jens Kruse (NIRAS) 

Bemærkninger til købsaftale Vedhæftet: 
Bemærkninger til Jens 

31/3 kl. 
08.34 

Færgesag Mail fra TH til: 
Casper Theil Hemp 
Thomas Frankel Goul 
Ditte Møller 

Dagsorden og materiale til arbejdsgruppemøde Vedhæftet: 
Oversigt over materiale 
fra NIRAS 
Tilbud MF Broen Halsskov 
Landsaetning af MF Broen 
Plan skitseret 

31/3 kl. 
08.48 

Rådgiverkontrakt Niras Mail fra TH til: 
Ditte Møller 

Hovedaftale med NIRAS, der er suppleret med en 
tillægsaftale, da færgesagen tager sin begyndelse. 

Vedhæftet: 
CKE 19.05_Aftale om 
teknisk rådgivning og 
bistand_underskrevet 
04 Tillægsaftale.MS Broen 
i Leje 2 - udbudsprojekt 

31/3 kl. 
14.15 

Opsamling Mail fra TH til: 
Casper Theil Hemp 
Thomas Frankel Goul 
Ditte Møller 

Opsamling af hovedpunkter fra møde 

• Ny bygherrekontrakt 

• Totalentreprisekontrakt 

• Budget 

• Næste møde 15. april 

 

3/4 kl. 
08.31 

Fornyelse af fuldmagt Mail fra TH til: 
Jens Kruse (NIRAS) 

Ny fuldmagt Vedhæftet: 
Fuldmagt 

3/4 kl. 
15.52 

Færgekøb Mail fra TH til: 
Jens Kruse (NIRAS) 
Frederik Knudsen 
(NIRAS) 
cc Kirsten Bossen 
Voergaard (NIRAS) 

Opsamling på aftaler 

• Ny bygherrekontrakt 

• Totalentreprise 

• Opdatering af udfaldskrav 

 



3/4 Totalentreprisekontrakt Mailtråd mellem TH 
og Thomas Frankel 
Goul 

Status på totalentreprisekontrakt  

20/4 kl. 
13.10 

10404206 - CKE 19.05 - 
Halsskov Færgehavn, 
Ekstraordinær 
vedligeholdelse af 
kajanlæg 

Mailtråd mellem TH 
og  
Jens Kruse (NIRAS) 
Cc Frederik Knudsen 

Spørgsmål til forventning fra Fokus Danmark om 
sætninger 

 

20/4 kl. 
11.30 

Status på udkast Mail fra TH til: 
Gear Up Green 
Cc Poul Kærgaard 

TH vil fremsende tilrettede udfaldskrav  

21/4 kl. 
14.05 

Opdaterede 
udfaldskrav 

Mail til TH fra: 
Jens Kruse (NIRAS) 
Cc Frederik Knudsen 

Opdaterede udfaldskrav til fremsendelse til sælger Vedhæftet: 
Landsætning – MF Broen 
– Opdaterede udfaldskrav 

22/4 kl. 
08.13 

Opdateret udfaldskrav Mail fra TH til: 
Gear Up Green 
Cc Poul Kærgaard 

Opdaterede udfaldskrav  

• Bekymring for sætninger 

• Dræn og afstivning 

Vedhæftet: 
Landsætning – MF Broen 
– Opdaterede udfaldskrav 

6/5 – 7/5 Færgekøb Mailtråd mellem TH 
og René Rasmussen 

Ønske om og accept af assistance ifm. udarbejdelse af 
købsaftale 
Særskilt om landsætning 

• Totalentrepriseaftale – advokat bedes om at 
udarbejde denne 

Vedhæftet: 
Tilbud MF Broen Halsskov 
Landsætning MF Broen -
opdaterede udfaldskrav 
Ny tidsplan færge 
2 billeder af færgelejet 

8/5 kl. 
14.42 

Købsaftale og 
entrepriseaftale 

Mail fra TH til: 
Gear Up Green 
Cc Poul Kærgaard 

Udkast til købsaftale og entrepriseaftale Vedhæftet: 
Købsaftale udkast 
Entrepriseaftale udkast 

7/5 – 8/5 Teknikermøde Mailtråd mellem TH 
og Jesper Kjær 
Andersen (sælger) 

Opklaring af selskab, der ejer færgen  

8/5 Sagsnr.: 15079 - SV: 
Færgekøb - ændring i 
ejer 

Mailtråd mellem TH 
og advokat 

Dialog om købsaftale og entrepriseaftale 

• Ændring i ejer 

• Efterspørgsel på godkendt salgstilbud 

Vedhæftet: 
Ejer af færgen M 

8/5 Sagsnr.:21-15079 - 
Udarbejdelse af 
købsaftale og 

Mailtråd mellem TH 
og advokat 

Købsaftale og entrepriseaftale 

• Dialog og endelig udgave i pdf 

Vedhæftet: 
Købsaftale udkast 
Entrepriseaftale udkast 



totalentrepriseaftale 
vdr færgen M/F Broen 

11/5 kl. 
18.20 

Sagsnr.:21-15079 -  
M/F Broen 

Mail fra TH til: 
Jesper Kjær Andersen 
og Poul Kærgaard 
(sælgere) 

Købs- og entrepriseaftale inkl. bilag Vedhæftet 
Købsaftale udkast 
Entrepriseaftale udkast 
Bilag 1 Registreringsbevis 
Forsikringscertifikat 
Bilag 3 Salgstilbud 
Bilag 4 Kravspecifikation 

12/5 kl. 
07.43 

Færgesagen Mail fra TH til 
advokat 

Ændringsønsker til fremsendte aftale Vedhæftet: 
Betalingsplan vedr. Broen 
Tidsplan vedr. etablering 
af færgen 

12/5 kl. 
19:21 

Betalingsplan Mail fra TH til 
advokat 

Ændring i betalingsplan – rettes i aftale Vedhæftet 
Betalingsplan vedr. Broen 

12/5 kl. 
19:27 

15079 - SV: 
Betalingsplan 

Mail fra advokat til 
TH 

Tilrettede aftaler Vedhæftet 
Købsaftale 
Entrepriseaftale  

12/5 Sagsnr.: 15079 - 
købsaftale og 
totalentrepriseaftale 
vdr færgen M/F Broen 

Mailtråd mellem TH 
og advokat 

Dialog og tilrettelser af aftale Vedhæftet 
Købsaftale 
Entrepriseaftale 

12/5 kl. 
21:50 

Udkast entrepriseaftale Mail fra TH til: 
Jesper Kjær Andersen 
og Poul Kærgaard 
(sælgere) 

Entrepriseaftale til gennemgang Vedhæftet 
Entrepriseaftale 

13/5  Sagsnr.: 15079 - 
købsaftale og 
totalentrepriseaftale 
vdr færgen M/F Broen 

Mailtråd mellem TH 
og advokat 

Dialog og tilrettelser af aftale  

13/5 kl. 
17.11 

Endelig købsaftale Mail fra TH til: 
Jesper Kjær Andersen 
og Poul Kærgaard 
(sælgere) 

Endelig købsaftale til godkendelse Vedhæftet 
Købsaftale endelig 



13/5 - 
14/5 

Færgekøb Mailtråd mellem TH 
og John Dyrby 
Paulsen 
Cc Frank E. Andersen 

Drøftelse af købsaftale samt økonomi Vedhæftet 
Købsaftale endelig 
Tidsplan vedr. etablering 
af færgen 

14/5 kl. 
15.28 

Det gode skib "M/F 
Broen" - 35232-001/LW 

Mail fra TH til 
advokat 

Rettelse fra sælgers advokat Vedhæftet 
Brev Slagelse Kommune 

14/5 kl. 
17:12 

Endelig købsaftale Mail fra TH til: 
Jesper Kjær Andersen 
og Poul Kærgaard 
(sælgere) 

Endelig købsaftale til underskrift Vedhæftet 
Endelig købsaftale 

14/5 kl. 
20.42 

Underskrevet 
købsaftale 

Mail fra TH til: 
John Dyrby Paulsen 
og Frank E. Andersen 
Cc René Rasmussen 

Købsaftale med sælgers underskrift 

• Bemærkninger og plan for underskrift 

Vedhæftet 
Underskrevet købsaftale 

18/5 kl. 
11.57 

Underskrevet 
købsaftale 

Mail fra TH til: 
Jesper Kjær Andersen 
og Poul Kærgaard 
(sælgere) 

Underskrevet købsaftale Vedhæftet 
Underskrevet købsaftale 

18/5 Entreprisemøde Mailtråd mellem TH 
og Jens Kruse (NIRAS) 

Dialog om betonplade  

18/5 kl. 
17.49 

KDI-20/00315. Vedr. 
ansøgning om tilladelse 
til opfyldning og 
renovering af 
færgelejer i Halsskov 
Færgehavn ud for 
matr.351c, Korsør 
Markjorder, mfl., 4220 
Korsør, Slagelse 
kommune 

Mailtråd mellem TH 
og Jens Kruse (NIRAS) 

Dialog omkring ansøgning til kystdirektoratet  

22/5 kl. 
07.24 

Landsætning af MF 
Broen 

Mail fra TH til: 
Jens Kruse (NIRAS) 
Cc Frederik Knudsen 

Revideret økonomoverslag/tilbud vedrørende 

færgen 
Vedhæftet 
Landsætning af M/F 
Broen i Halsskov Havn 

26/5 kl. 
14.41 

Tilføjelser Mail fra TH til: Nyt punkt til kravspecifikation til entreprenør efter 
møde mellem entreprenør og bygherre 

Vedhæftet 
Tilføjelser 



Jesper Kjær Andersen 
og Poul Kærgaard 
(sælgere) 

27/5 kl. 
16.37 

Sagsnr.:21-15079 - 
Udarbejdelse af 
købsaftale og 
totalentrepriseaftale 
vdr færgen M/F Broen 

Mail fra TH til: 
Jesper Kjær Andersen 
og Poul Kærgaard 
(sælgere) 

Opdateret entrepriseaftale Vedhæftet 
Entrepriseaftale udkast 

28/5 kl. 
16.11 

M/F Broen - j.nr. 
35232-001/LW 

Mail fra TH til: 
Jens Kruse (NIRAS) 
Cc René Rasmussen 

Oplysninger til deling for hhv. aftale og 

udfaldskrav 
Vedhæftet 
Bilag til 
hovedentrepriseaftale 
Samlet økonomisk 
oversigt 

29/5 kl. 
09:32 

M/F Broen - j.nr. 
35232-001/LW 

Mail fra Jens Kruse til 
TH og René 
Rasmussen 
Cc Frederik Kruse 

Svar på krav fra sælgers advokat  

2/6 k. 
22.43 

Sagsnr.:21-15079 - 
Udarbejdelse af 
købsaftale og 
totalentrepriseaftale 
vedr. færgen M/F 
Broen 

Mailtråd mellem TH 
og advokat 

Tilretning af aftale  

4/6 kl, 
16:40 

Sagsnr.:21-15079 - 
Færgen M/F Broen - 
j.nr. 35232-001 

Mailtråd mellem 
advokater  
Cc TH 

Drøftelser mellem sælger og Slagelse Kommunes 
advokat 

Vedhæftet 
Entrepriseaftale udkast 

8/6 kl. 
08.21 

Færge på land Mail fra TH til:  
Ditte Møller 
Cc Henrik K. Larsen 

Svar omkring ekstern hjælp til udarbejdelse af aftaler  

9/6 kl. 
15.44 

Sagsnr.: 15079 - VS: 
M/F Broen - 35232-
001/LW 

Mail fra TH til: 
Jens Kruse 
René Rasmussen 

Drøftelser om indhold i entrepriseaftale Vedhæftet 
Bemærkninger til bilag 3 

10/6 kl. 
08.44 

Færge på land Mail til TH fra Ditte 
Møller 
Cc Henrik K. Larsen 

Udbudsjurist ikke udarbejde totalentrepriseaftale  



12/6 kl. 
15.45 

21-15079 - 
Udarbejdelse af 
købsaftale og 
totalentrepriseaftale 
vdr færgen M/F Broen 

Mail fra advokat til 
TH 

Tilrettet entrepriseaftale 

• Ikke flere rettelser - vil blot forsinke proces 

Vedhæftet 
Entrepriseaftale med 4 
bilag 

12/6 kl. 
16.39 

TIDSPLAN 12-06-2020 Mail fra TH til: 
Jesper Kjær Andersen 
Cc René Rasmussen 
Jens Kruse 

Tidsplan for landsætning Vedhæftet 
Tidsplan 

14/6 kl. 
14.44 

Sagsnr.:21-15079 - 
Udarbejdelse af 
købsaftale og 
totalentrepriseaftale 
vdr færgen M/F Broen 

Mail fra TH til 
advokat 

Tidsplan aftalt med sælger til indarbejdelse i aftale Vedhæftet 
Tidsplan 

15/6 kl. 
08.40 

Sagsnr.:21-15079 - 
Udarbejdelse af 
købsaftale og 
totalentrepriseaftale 
vdr færgen M/F Broen 

Mail fra TH til 
advokat 

Aftale kan sendes til sælgere og sælgers advokat  

15/6 kl. 
08.48 og 
12.40 

21-15079 - Færgen M/F 
Broen 

Mails fra advokat til 
sælgers advokat 
Cc TH 
Jens Kruse 

Hovedentrepriseaftale med 5 bilag til underskrift 

• Nye tilrettelser efter ønske fra sælgers 
advokat 

Vedhæftet 
Hovedentrepriseaftale 
med 5 bilag 

15/6 kl. 
08.56 

Sagsnr.:21-15079 - 
Færgen M/F Broen 

Mail fra TH til 
sælgere 

Orientering om aftale sendt til sælgers advokat samt 
indholdet af denne 

Vedhæftet 
Hovedaftale med 5 bilag 

15/6 kl. 
12.21 

21-15079 - 
Udarbejdelse af 
købsaftale og 
totalentrepriseaftale 
vdr færgen M/F Broen 

Mail fra advokat til 
TH 

Tilrettet entrepriseaftale efter samtale med sælgers 
advokat 

Vedhæftet 
Entrepriseaftale 150620 

16/6 kl. 
10.19 

Sagsnr.:21-15079 - 
Færgen M/F Broen 

Mail fra TH til. 
Jens Kruse 

Kommentarer til aftale er indarbejdet tidligere  

16/6 kl. 
08.41 

15079 - VS: M/F Broen - 
underskrevet 

Mail fra advokat 
René Rasmussen til 
TH 

Underskrevet entrepriseaftale fra sælger Vedhæftet 
Hovedentrepriseaftale 
Bilag 1-5 



hovedentrepriseaftale - 
j.nr. 35232-001/LW 

17/6 kl. 
14.43 

Sagsnr.: 15079 - SV: 
M/F Broen - 
underskrevet 
hovedentrepriseaftale - 
j.nr. 35232-001/LW 

Mail fra René 
Rasmussen til 
sælgers advokat 
Cc TH 
Jens Kruse (NIRAS) 

Underskrevet hovedentrepriseaftale 

• Underskrifter fra både sælger og Slagelse 
Kommune 

• TH har underskrevet for kommunen 

Vedhæftet 
Hovedentrepriseaftale 
underskrevet 

22/6 – 
20/7 

Er der noget nyt om 
mødet omkring Broen? 

Mailtråd mellem TH 
og Rune Overlade 

Opdatering på planerne 

• Hvordan bliver KE inddraget? 

 

 



1

Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 19. november 2019 17:31
Til: Korsør Bykontor; 'Jacob A. G. Stryhn'
Emne: Dokumenter - bykontor og erhversforening
Vedhæftede filer: MF Broen - sagsforløb og bilag.pdf; Notat vedr. M-F Broen.docx

God aften i 2, 
 
Hermed de lovede dokumenter om sagsforløbet, og det kan oplyses at vi nu pt. afventer en tilbagemelding 
efter besigtigelsen i sidste uge, hvor vi primært gennemgik færgen med henblik på at beslutte hvad der i 
givet fald skal smides ud. 
 
De to ejere Jesper og Poul vender tilbage forhåbentlig hen over weekenden. 
 
Der er et politisk ønske om, at sagen kommer på Økonomiudvalgsmødet den 9/12. 
 
Er der mulighed for at vi kan mødes i næste uge enten tirsdag 26/11 eller onsdag 27/11 eftermiddag gerne 
i Korsør til en gennemgang af sagen og det videre forløb?  
 
Lad høre fra jer. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 















































NOTAT VEDRØRENDE FÆRGEN M/F BROEN 
 
Nærværende notat er en opfølgning på Erhvervs- og Teknikudvalgets møde den 30. september 
2019, hvor udvalget traf beslutning om, at anbefale at der arbejdes videre med køb og landsætning 
af Storebæltsfærgen M/F Broen. 
Udvalget ønsker i den forbindelse, en nærmere undersøgelse af saneringsudgifter og driftsomkost-
ninger, før sagen forelægges Økonomiudvalget. 
 
Sagen som har været behandlet i udvalget kan betegnes som fase 1 i et muligt projekt.  
Fase 1 omhandler køb, herunder bugsering fra Grenå Havn til Halsskov, og landsætning i Færgeleje 
2, hvor færgen vil blive lagt fast, ved hjælp af sand m.m. 
 
Ejeren af færgen har fremsat et salgstilbud, som forventeligt kan forhandles. Et væsentlig forhold i 
denne forhandling, bliver en rydning/sanering af færgen, idet den i dag fremstår som et sejlende 
diskotek. Det er en indretning som er sat ind i færgen, og som kan fjernes. Det er almindelige byg-
gematerialer og isolering samt el m.m. Ønsket fra vores side kan være en reduktion i salgsprisen 
eller at ejeren fjerner ”diskoteksindretningen”, før vi om muligt overtager færgen.  
 
Vores rådgiver NIRAS har udarbejdet et notat, hvoraf det fremgår, at færgens bund er blevet renset 
og giftig maling erstattet af maling uden tungmetaller, og det vurderes at en placering på land 
umiddelbart burde være miljømæssigt muligt. Endvidere oplyses, at det vides at skrogets maling er 
blevet vedligeholdt, og det formodes, at der ikke er sket væsentlig tæring. Det vurderes at skroget 
vil have en levetid på 50 år i lejet. 
 
Hvis fase 1 realiseres, vil færgen således have en permanent placering i færgeleje 2, klar til den vi-
dere udnyttelse. 
 

 
 
 
Fase 2 vil omhandle den fremtidige brug og herunder drift og vedligehold.  
 
Formålet med færgen er, som det fremgår af sagsfremstillingen, dels at sikre den sidste bevarede 
Storebæltsfærge, dels at tilvejebringe fælles faciliteter til de mange nye aktiviteter i vandsportscen-
tret. Samtidig gives der mulighed for at etablere et udstillingsrum, for formidling af byggeriet af 
Storebæltsbroen, og udstillinger om overfartshistorien igennem århundreder – En væsentlig del af 
Korsørs DNA. 
 
Et tiltag som dette er ikke set tidligere i Danmark, og det vækker stor interesse blandt fonde og in-
teresseorganisationer, ligesom der allerede har være henvendelse fra frivillige, som gerne vil bi-
drage med formidling om færgen. 
 
Der forestår en stor proces med udviklingen af færgens mulige fremtid og deraf følgende økonomi, 
men udgangspunktet kan være, at vi fra kommunen side stiller en tom og ryddet færge til rådighed, 
og hvor de kommende brugere skal medvirke med hensyn til økonomien for indretningen. 
 



Når færgen om muligt bliver gjort landfast, vil den fremover være at betragte som en bygning, og 
al indretning, herunder brandsikring og flugtveje, skal følge reglerne i Bygningsreglementet. 
 
Det vil også være muligt, at inddrage kommunens Produktionsskoler og andre i den forestående 
indretning. 
 
Der vil være etableringsudgifter, som kommunen vil kunne bidrage med, herunder fremføring af el, 
vand, kloak og varme til færgen.  
 
Der er i forvejen allerede el, vand og kloak ved de eksisterende toilet- og badefaciliteter. Herfra kan 
der nedgraves en ny 100 meter lang forsyningskanal over til færgeleje 2.  
 

 Ny kloakledning med spulebrønde vil beløbe sig til ca. 55.000 kr. 
 Ny vandforsyning vil beløbe sig til ca. 15.000 kr. 
 Ny El forsyning og målerskab vil beløbe sig til ca. 75.000 kr. 

 
Samlet estimat for etablering af vand, kloak og el - i alt ca. 145.000 kr. (ex. moms). 
 
Med hensyn til varmeforsyning bør der overvejes en grøn løsning, men vindmøller og solfangere vil 
dominere æstetisk, og solfangerne vil kræve en del plads. 
 
En oplagt mulig løsning kan være, at etablere et jordvarmeanlæg, som kan graves ned på begge 
sider af færgeleje 2, og en varmepumpe kan herefter forsyne de rum på færgen som skal være op-
varmet permanent.  
 
Estimat for etablering af et jordvarmeanlæg, i alt ca. 130.000 kr. (ex. moms). 
 
Samlede etableringsomkostninger i alt ca. 275.000 kr. (ex. moms). 
 
Såfremt planerne realiseres må det forventes, at der fra kommunalt side skal ydes økonomisk 
støtte til driften, på lige fod med andre kommunale aktivitetssteder.  
 
Der vil være en udgift til udvendig vedligehold af færgen, og det skal afklares om det er en kommu-
nal udgift eller en udgift, som brugerne skal medvirke til.  
 
Der bør estimeres med i alt ca. 125.000 kr. (ex. moms) årligt til udvendig vedligehold. 
 
Her bør det bemærkes, at der er en række fonde, som har et maritimt formål, og som vil kunne 
have en interesse i økonomisk støtte, tillige med Skibsbevaringsfonden, som vil støtte op omkring 
færgeprojektet.  
 
Såfremt Økonomiudvalget lader projektet nyde fremme, bør der snarest iværksættes en brugerind-
dragelsesproces med hensyn til den fremtidige brug, og dermed et bud på den fremtidige økonomi. 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 8. december 2019 21:06
Til: Lone Irene Wenzell
Emne: VS: Notat til Borgmester
Vedhæftede filer: Status vedrørende erhvervelse og landsætningen af færgen M.docx

Prioritet: Høj

RegistreringRegistrering: Modtager Læst

Lone Irene Wenzell Læst: 09-12-2019 06:51

 
 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 8. december 2019 21:05 
Til: Lone Irene Wenzell <lowe@slagelse.dk> 
Emne: Notat til Borgmester 
Prioritet: Høj 
 
God aften Lone, 
 
John har bedt om et statusnotat vedrørende købet af færgen som han kan orientere Økonomiudvalgets 
medlemmer om. Han vil orientere medlemmerne via mail, og om muligt gerne inden ØK mødet i morgen. 
 
Indholdet af notatet er fra den sagsfremstilling til dagsordenpunkt som er oprettet i KMD til ØK mødet 20/1-
2020, som vi skal gennemgå den 16/12-2019. 
 
Vil du kaste et blik på vedhæftede statusnotat, og sige OK til at jeg sender det eller at du selv sender det til 
ham.  
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Status vedrørende erhvervelse og landsætningen af færgen M/F Broen  
 
Baggrund: 
Økonomiudvalget besluttede på mødet den 21. oktober 2019, at Borgmesteren kan forhandle købs-
sum inden for en ramme der er betydelig mindre end den i sagen oplyste. 
 
Grundlaget for projektet er erhvervelse af ”M/F Broen”. De private ejere har fremsendt et salgstil-
bud lydende på 4.9 mio. kr.  
 
1. Salgspris på færgen  4.600.000 kr. Færgen købes som beset 
2. Bugsering m.m. fra Grenå til Halsskov 205.000 kr. Adm. kontrolbud 250.000 kr. 
3. Tilbud om projektrådgivning 95.000 kr. Projektrådgivning i 3 år 
 I alt 4.900.000 kr.  

 
 
Færgen har senest været i brug som diskotek, hvilket færgen bære præg af på de fleste etager. En 
stor del af diskoteks indretningen er i form af en indre skal som kan fjernes, og der er monteret 
gipsplader på de fleste vægflader som brandsikring samt andet møblement. 
 
Administrationen har haft et ekstern firma til at besigtige færgen, og udarbejde et prisoverslag for 
en rydning dersom kommunen selv skal forestå rydningen. Nedrivnings- og demonteringsarbejdet 
vurderes at beløbe sig til 1.250.000 kr.  
 
Efter et første forhandlingsmøde den 5. november 2019, blev der foretaget en fælles besigtigelse 
den 13. november 2019, med henblik på at aftale omfanget af rydningen. På baggrund heraf har 
ejerne fremsendt et nyt salgstilbud lydende på 5.585.000 kr. 
 
1. Salgspris på færgen 4.600.000 kr. Færgen købes som beset 
2. Tilbud om rydning/demontering 780.000 kr. Arbejdet sker i Grenå 
3. Bugsering m.m. fra Grenå til Halsskov 205.000 kr. Ejer forestår bugseringen m.m. 
 I alt 5.585.000 kr.  

 
 
Den 28. november 2019, blev der afholdt nyt forhandlingsmøde. 
 
Det er ejerne som har stået for diskoteksindretningen, og derfor finder administrationen det hen-
sigtsmæssigt, at de selv rydder færgen for diskoteksindretningen inden at færgen leveres jf. den 
fælles besigtigelse, og til den anslåede udgift på 780.000 kr. 
 
Resultatet af forhandlingen er blevet, at ejerne forestår rydning/demontering, og at udgiften deles 
ligeligt mellem ejer og kommune, altså 390.000 kr. til hver part. 
 
Bugseringen som forestås af ejerne, og udgiften på de 205.000 kr. deles også ligeligt, altså 
102.500 kr. til hver part. 
 
1. Salgspris på færgen 3.507.500 kr. Færgen leveres i ryddet tilstand 
2. Rydning/demontering 390.000 kr. Kommunens andel 
3.  Bugsering m.m. fra Grenå til Halsskov 102.500 kr. Kommunens andel 
 I alt – Kommunens købspris 4.000.000 kr.  

 
Rydning og demontering vil ske i løbet af 1. kvartal 2020, og kommunen vil løbende føre tilsyn med 
arbejdet. 
 
Leveringen af M/F Broen vil kunne ske fra primo juni 2020. 
 
Forud for leveringen skal der udarbejdes et myndighedsprojekt til godkendelse i Kystdirektoratet, 
som pt. har en sagsbehandlingstid på ca. 12 uger. Der har været en indledende kontakt til Kystdi-
rektoratet som har forståelse for projektet set i forhold til den godkendelse af færgelejerne som de 
har givet tilladelse til. 
 
Det er afgørende at M/F Broen fremadrettet bliver benyttet som udstillingslokalitet for opførelsen af 
Storebælts Broen, og fortællingen om færgefartens historie, herunder mulighed for fremvisning af 
eksempelvis det enestående maskinrum og færgens kommandobro. 



 
Det er desuden muligt at anvende færgen til de aktiviteter der vil knytte sig til vandsportsaktivite-
terne i Færgehavnen (mødelokaler, kantine, depotrum m.m.) samt kulturelle tiltag på eksempelvis 
færgens vogndæk. 
 
Kystdirektoratet finder det ikke hensigtsmæssigt hvis færgen eksempelvis overdrages til en kom-
merciel restaurant eller stort fitnesscenter. 
 
Landsætningen af færgen er estimeret til ca. 5.850.000 kr. jf. NIRAS Notat af 28. august 2019. 
 
Samtidig med myndighedsbehandlingen kan/bør udarbejdelsen af et udbudsprojekt iværksættes, og 
der pågår pt. en afklaring på hvilken udbudsform der bør anvendes. Resultatet heraf vil fremgå af 
sagsfremstilling til et dagsordenpunkt om ”Erhvervelse og landsætning” på Økonomiudvalgets møde 
den 20. januar 2020. 
 
Dagsordenpunktet vil tillige indeholde supplerende oplysninger og afdækning af risici, herunder af-
dækning af driftsomkostninger m.m. 
 
 
 
Slagelse den 8. december 2019 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 9. december 2019 07:20
Til: Lone Irene Wenzell
Emne: SV: VS: Notat til Borgmester

Prioritet: Høj

OK, jeg skal til byggemøde i Færgehavnen kl. 08:00, men udsætter det til vi har talt…. 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: Lone Irene Wenzell  
Sendt: 9. december 2019 07:16 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Re: VS: Notat til Borgmester 
 
Hej Torben 
Lad os lige vende det, er på rådhuset ca 8. 
Bh Lone 

Sendt fra min iPad 
 
Den 8. dec. 2019 kl. 21.06 skrev Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk>: 

  
  
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  
Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 8. december 2019 21:05 
Til: Lone Irene Wenzell <lowe@slagelse.dk> 
Emne: Notat til Borgmester 
Prioritet: Høj 
  
God aften Lone, 
  
John har bedt om et statusnotat vedrørende købet af færgen som han kan orientere 
Økonomiudvalgets medlemmer om. Han vil orientere medlemmerne via mail, og om muligt 
gerne inden ØK mødet i morgen. 
  
Indholdet af notatet er fra den sagsfremstilling til dagsordenpunkt som er oprettet i KMD til 
ØK mødet 20/1-2020, som vi skal gennemgå den 16/12-2019. 
  
Vil du kaste et blik på vedhæftede statusnotat, og sige OK til at jeg sender det eller at du 
selv sender det til ham.  
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Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
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Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 
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Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 6. januar 2020 08:27
Til: 'Jens Kruse (JKRU)'
Cc: Frederik Knudsen (FRK); Thomas Frankel Goul
Emne: SV: Anvendelse af færgen

God formiddag til alle, 
 
Først og fremmest - Chúc mừng năm mới – håber at alle er kommet godt ind i 2020. Jeg tilbragte Nytårs 
aften i Saigon, og det var første gang der var 30 grader varmt for mig Nytårs aften. 
 
Tak for din opfølgning Jens, og det er korrekt at du endnu ikke har fået noget på skrift til KD, men fint at du 
har haft den første telefoniske kontakt, for det har givet de nødvendige indikationer om hvad vi skal ligge 
vægt på. 
 
Tilbage i oktober havde vi endnu ikke politikerne på sagen ud over Borgmesteren og de nærmeste omkring 
ham, og derfor vil en skriftlig henvendelse være for tidlig. 
 
Nu er der stor politisk opbakning, og vi går i gang med sagen. Jeg udarbejder det ønskede dokument til dig 
en af de nærmeste dage, hvor jeg holder en hjemmearbejdsdag i Saigon.  
 
Vi kan fint skrive sammen. 
 
Jeg følger også lige op på den mail som Frederik sendte lige før jul vedrørende udfaldskrav m.m. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Jens Kruse (JKRU) [mailto:JKRU@NIRAS.DK]  
Sendt: 2. januar 2020 14:56 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frederik Knudsen (FRK) <FRK@NIRAS.DK> 
Emne: Anvendelse af færgen 
 
Hej Torben 
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Som vi tidligere har talt om er anvendelsen af færgen efter den er lagt på land helt afgørende for hvilken holdning 
kystdirektoratet har overfor denne type projekter.  
Tilbage i oktober bad jeg om et oplæg, som jeg kunne sende videre til kystdirektoratet.  
Jeg mener ikke, jeg har modtaget sådan et skriftligt oplæg, så det endte med at jeg tog samtalen mundtligt.  
 
Når vi skal sende ansøgningen afsted, har vi brug for noget, der beskriver visionerne for anvendelsen af færgen.  
Vi kan godt stykke noget sammen, men jeg er sikker på, at du har en meget bedre fornemmelse for alle de tanker I 
går med, samt vil kunne uddybe det mere end vi.  
Derfor ville jeg høre, om du kunne udfærdige en hensigtserklæring, nok malet med så bred pensel som muligt, for 
færgens fremtidige anvendelse, som vi kan sende med i vores ansøgning.  
 
Jeg kan ikke huske, om du har ferie, og om du evt. har mulighed for at sætte tid af til at udarbejde sådan et 
dokument.  
  
Med venlig hilsen 

 
Jens Kruse 
Rådgiver 
 

 
 
Sortemosevej 19 
3450 Allerød 
Denmark 
www.niras.dk  
 
M: +45 6040 9146 
T: +45 4810 4200 
E: jkru@niras.dk 
 

Følg os på:  
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Merve Eda Cilek

Fra: Ditte Møller
Sendt: 14. januar 2020 11:53
Til: Torben Hjelm
Cc: Henrik Krøyer Larsen; Henrik Sørensen
Emne: SV: Færge på land i Halsskov færgehavn

Kære Torben 
 
Jeg afventer fortsat, at høre omkring forventet kontraktværdi og hvad min rolle skal være i det kommende 
projekt.  
 
Den i din mail beskrevne fremgangsmåde er formentlig i strid med byrådets indkøbspolitik, men der 
mangler vist også nogle overvejelser om, hvem der kan løfte opgaven (Det finder man jo ud af i forbindelse 
med f.eks. en udbudsproces). 
 
For at kunne vurdere den forventede kontraktværdi, så er det nok nødvendigt, at du har et nogenlunde 
defineret mål og en nogenlunde beskrivelse af opgaven (ydelser og krav). Jeg kan ikke udlede af dit skriv, 
hvad det er, vi samlet set køber hos rådgiveren. (En bygherrerådgiver kan måske hjælpe dig med at få styr 
på dette).  
 
Igen vil jeg på det kraftigste anbefale, at i samler projektet under ét indkøb med én (kvalificeret) rådgiver. 
Derved minimerer du risiciene i projektet, herunder også risikoen for personskade mv. som bliver 
betragtelig højere, når du deler projektet op, samtidig fremskynder du projektet, således, at du ikke 
løbende skal indgå nye rådgiveraftaler under iagttagelse af indkøbspolitikken. Du opnår at kunne styre tid 
og økonomi. Fordelene er mange 
 
Obs: Du undgår ikke indkøbspolitikken ved at opdele ét projekt i flere faser. Du får altså bare flere 
indkøb/udbud ud af det. 
 
Det allervigtigste er imidlertid, at i får lavet en solid rådgiverkontrakt, som er dækkende for den fulde 
opgave. 
 
Jeg kan ikke lige se, hvad det er for nogle anbefalinger, Henrik Sørensen er kommet med, men det kan 
muligvis løses i forbindelse med udbud/kravspecificering af opgaven. 
 
Jeg ser frem til at høre fra dig. 
 
Mange hilsener 
/Ditte  
 
Venlig hilsen 
Ditte Møller 
Jurist, Indkøb og Forsikring, Stab for Økonomi og Digitalisering  
Tlf: 29 12 43 04 | Mobil: 29 12 43 04  
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 22. december 2019 21:14 
Til: Ditte Møller <dittm@slagelse.dk>; Henrik Sørensen <herso@slagelse.dk> 
Emne: SV: Færge på land i Halsskov færgehavn 
 
Kære begge, 
 
Den model som vi i første omgang gerne vil arbejde videre med er den hvor vi køber færgen (som en vare), 
og får den leveret på land. 
 
På vegne af kommunen udarbejder NIRAS udfaldskrav til landsætningen (jeg har bedt NIRAS om et 
overslag på honorarstørrelse).  
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Udfaldskravet bør være klar medio januar 2020, hvorefter ejerne får det til gennemsyn med henblik på at 
udarbejde et prisestimat. Hvis prisen ligger under 6 mio. kr. (jf. NIRAS notat), udarbejder jeg en sag til ØK 
til beslutning om køb og landsætning. 
 
Jeg har noteret dine betragtninger Henrik om ansvar og erstatningsmæssige forhold ved at indgå aftale med 
et mindre firma. Det tager vi også med i overvejelserne. 
 
Hvis estimatet er markant højere end de 6 mio. kr. bør vi afholde et traditionelt udbud. 
 
Vi gør brug at NIRAS til at kvalitetssikre det estimat som ejerne fremsender. 
 
Parallelt med ovenstående sætter jeg NIRAS i gang med myndighedsbehandlingen hos Kystdirektoratet. 
Den har vi under alle omstændigheder brug for en afklaring på så hurtigt som muligt. 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: Ditte Møller  
Sendt: 17. december 2019 11:47 
Til: Henrik Sørensen <herso@slagelse.dk>; Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Færge på land i Halsskov færgehavn 
 
Kære begge 
 
Jeg skal lige være sikker på, at jeg fik det rigtigt med fra mødet i går:  
 
Jeg skal lige nu afvente jeres tilbagemelding ift. forventet kontraktværdi af ydelsen, så jeg kan foretage en 
vurdering på den baggrund. Var det ikke rigtigt forstået? 
 
/Ditte 
 
Venlig hilsen 
Ditte Møller 
Jurist, Indkøb og Forsikring, Stab for Økonomi og Digitalisering  
Tlf: 29 12 43 04 | Mobil: 29 12 43 04  
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 16. marts 2020 09:48
Til: John Dyrby Paulsen
Cc: Danni Wulff
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen - 16.03.20
Vedhæftede filer: Betonplade.docx

Hej John, 
 
Jeg har skrevet mine svar ind i den tekst som du har sendt. 
 
Ring eller skriv endelig hvis der er mere. 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 16. marts 2020 08:40 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Et par spørgsmål om M/F Broen 
 
Hej Torben 
Jeg har fået et par spørgsmål angående færgen M/F Broen, som du meget gerne må hjælpe med et svar på 
inden så længe: 
 
Generelt: 
I bilag 3 afgives herefter et tilbud, hvor der fravælges ballastsikring. Det fremgår ikke, at man vil foretage 
pælefundering eller lignende – vil man det? 
Det kommer til at foregå på den måde, at den nuværende stensætning fjernes (og genbruges), og der 
graves en rende så færgen kan komme ind. 
Færgen stabiliseres med kæder til de eksisterende pulleter på kajkanten. Herefter etableres spunsen, og der 
fyldes vand ind i færgelejet så færgen bliver hævet ca. 2 meter. Færgen fastholdes sidevejrs med kæder, og 
der monteres sideafstivning ind på kajkanten under vand/sandniveau. 
Endelig fyldes der sand i indtil vandet er trængt bort, og færgen ligger fast. 
Mængden af sand og stenfyld er pt. eneste ubekendt, og det er aftalt at det er en bygherreleverance. Vi har 
sikret os at alt overskydende sand og sten fra det store renoveringsprojekt bliver i færgehavnen således at 
vi ikke får egentlige ekstraudgifter. 
 
I forhold til forløbet så fremgår det ikke af materialet, hvorvidt tilbudsgiver har haft adgang til Niras notatet 
som er bilag 1 – har de det? 
Tilbudsgiver har haft adgang til alt materiale fra NIRAS, herunder bilag 1. Vi har holdt møde med 
tilbudsgiver og NIRAS, hvor tilbudsgiver begrunder fravalget af ballastering, og valget af den foreslåede 
metode med at etablere en spuns og hæve færgen.  
NIRAS siger god for denne løsning, hvorefter tilbudsgiver har arbejdet videre på løsningen. 
Tilbudsgiver har oplyst, at de godt kan udføre løsningen med ballastering for det i NIRAS notatet anslåede 
beløb på ca. 5.850.000 kr., men at de vil fraråde denne løsning da færgen vil komme til at ligge alt for lavt i 
færgelejet, og tillige blive udsat for stor saltvandspåvirkning som vil forringe færgens levetid. 
Løsningen med at hæve færgen vil nødvendiggøre, at der etableres en spunsvæg som er årsagen til 
udgiftsforøgelsen. Der kan ikke rammes en spuns ned på normal vis idet der ligger en stor støbt betonplade 
i en stor del af færgelejerne (jf. bilag). Derfor vil spunsen blive fastmonteret på betonpladen som har en 
tykkelse på mellem 80 og 120 cm. 
 
I forhold til sagens oplysning: har Niras udtalt sig om det afgivne tilbud lever op til kravsspecifikationen, og 
anser Niras projektet for ”holdbart”? 
Ja, NIRAS har været med i hele forløbet som vores rådgiver, og har sagt god for løsningen i forhold til de 
udarbejde kravsspecifikationer 
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Tidshorisonten: 
Det fremgår af bilag 1 Niras Notatet pkt. 3.5 at man udover den kommunale sagsbehandling skal regne med 
12-16 uger; er det incl. Kystdirektoratets behandling. 
De omtalte 12-16 ugers sagsbehandling er primært sagsbehandlingen i Kystdirektoratet som blev iværksat 
medio januar. Vi kan forvente et svar (positivt) i sidste halvdel af april 2020. Herefter er tilbudsgiver klar til 
at bugsere færgen til Halsskov. 
 
Har vi fået Niras (eller andres) vurdering af om tidsrammen som beskrevet i tilbuddet kan holde? 
Vi har i fællesskab vurderet at tidsplanen kan holde, dog med usikkerhed for vejrsituationen. Skulle vejret 
blive dårligt må projektet ligge stille, men det er jo ikke afgørende at færgen er på plads på en bestemt 
dato. Hvis den kan være på plads i juli måned vil det være fint.  
 
Udbudsreglerne. 
Hvordan er det med spørgsmålet om udbud: ”fidusen” med et samlet anlægsprojekt, hvem er det, der har 
sagt god for den? 
Der har været afholdt møde i administrationen med deltagelse af udbudsjurist og CKE/bygherrerådgivning 
samt Lone W. og undertegnede. Det er udbudsjuristens opfattelse at vi godt kan betragte sagen som et 
varekøb med levering (landfast). Herefter har jeg fået i opdrag at arbejde videre med den model.  
 
Sælgeren 
Det fremgår at tilbudsgiver er Fokus København A/S, hvis formål er restaurations- og diskoteksdrift. 
Ejerkredsen bag Fokus københavn A/S ser velkonsolideret ud, men gives der en garanti eller lignende i 
forbindelse med handlen? (hvis der fx opstår uforudsete udgifter) 
Når der foreligger en politisk godkendelse, vil der blive udarbejdet en ”Handelsaftale”, hvor garantiforhold 
bliver aftalt tillige med forhold vedrørende uforudsete udgifter og tidsplan. 
Det skal bemærkes, at den pris som tilbudsgiver har givet, er fast pris. Det vil sige at eventuelle 
ekstraudgifter eller forsinkelse i tidsplan grundet vejrforhold er tilbudsgivers ansvar. 
Som nævnt står kommunen leverance af sand og stenfyld (som vi har liggende). 
 
Håber at ovenstående er tilstrækkeligt ellers skriv eller ring. Jeg sidder klar, og kan også hurtigt få kontakt 
til tilbudsgiver. 
 
Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
 
 

 

Byråd 

 

 

  

  
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 19. marts 2020 11:57
Til: Mette Bjarnt
Cc: Ida Espe Andersen
Emne: SV: SV: Ny ny situation

OK… 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: Mette Bjarnt  
Sendt: 19. marts 2020 11:56 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Ida Espe Andersen <idaaa@slagelse.dk> 
Emne: Re: SV: Ny ny situation 
 
Hej Torben og Ida, 
Det er fint. Jeg er også orienteret om sagen vedr udskydelse af perronarbejdet og de konsekvenser det har. Måske 
skal vi 3 lave et webex-møde og aftale hvordan vi håndterer samarbejdet.  
 
Jeg inviterer.  
 
Vh Mette 

Sendt fra min iPhone 
 
Den 19. mar. 2020 kl. 11.53 skrev Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk>: 

Hej Mette, 
  
Fint at du er på, og jeg har her til morgen aftalt at Frank er inde over sagen vedrørende 
Færgekøb som kommer på Byrådsmødet mandag. 
  
Frank er også orienteret om den seneste udvikling i Campusområdet som har fået nogle 
tidsmæssige udfordringer med Banedanmark, og har bedt om at jeg/vi holder ham 
orienteret. 
  
Så Ida og jeg ved hvorledes vi skal forholde os, og prioritere derfor gerne vores kollegaer 
først i din samtalerunde. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  
Fra: Mette Bjarnt  
Sendt: 19. marts 2020 11:45 
Til: LUH - Udviklingssekretariatet <Udviklingssekretariatet@slagelse.dk> 
Emne: Ny ny situation 
  
Hej alle, 
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Jeg har lovet Frank, at ind til vi har organisationen på plads, vikarierer jeg som jeres leder. I 
løbet af i dag og i morgen, vil jeg kontakte jer enkeltvist for at lave de nødvendige aftaler, og 
Signe har allerede inviteret mig med til jeres teammøde på mandag.  
  
Situationen er jo alt andet lige anderledes og vi må i fællesskab finde ud af, hvordan vi 
håndterer dette skift på afstand af hinanden.  
  
Der er byrådsmøde på mandag og det er uafklaret om det er et video-møde eller fysisk 
møde. Første løsning vil give mig en del ekstra arbejde, og så kan det være jeg ikke når hele 
vejen rundt. 
  
Ring eller skriv hvis der er noget, der haster/brænder på 
  
  

Venlig hilsen 
Mette Bjarnt 
Sekretariatsleder, Ledelsessekretariat, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: | Mobil: 23 65 24 15 | EAN: 5798007351625 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 22. marts 2020 18:05
Til: John Dyrby Paulsen
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen

OK…. 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 18:04 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
 
Hej Torben 
Takker – kan du tilføje lidt om følgende: 
 
Bilag 2 til sagen tager vel udgangspunkt i en tidligere løsning, nemlig med stævnen, der gennembryder 
stensætningen, men har Niras forholdt sig skriftligt til den alternative og bedre løsning? 
 
Kan du tilføje lidt om ejerne og entreprenørselskabet, der skal forestå ilandsætningen? 
 
Gives der garantier fra ejerne og/eller entreprenøren? 
 
Du skriver i notatet:  
”I Nyborg projektet blev der i driftsøkonomien også medregnet entré indtægter, og tilskud fra Sund og Bælt, hvilket 
også vil være nærliggende i vores projekt.” 
Kan du ikke vende sætningen om, så slutningen lyder ”… hvilket ikke er indregnet i vores projekt, men det er 
naturligvis en mulighed.”? 
 
 
 
Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
 
 

 

Byråd 

 

 

  

  
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 22. marts 2020 17:34 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
Prioritet: Høj 
 
Hej John, 
 
Hermed lang om længe mit notat. Da jeg formoder, at en del i Byrådet måske ikke er helt opdaterede på 
renoverings projektet af færgelejerne, har jeg valgt at indlede med en status, og derefter forsøgt at give et 
uddybende svar på til stillede spørgsmål. 
 
Lad høre om det kan bruges. 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 15:51 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Re: Et par spørgsmål om M/F Broen 
 
   
John 

Sendt fra min iPhone 
 

Den 22. mar. 2020 kl. 15.40 skrev Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk>: 

  
Hej John, 
  
Ja, det skal vi have meget fokus på, og vi bør også bede vore rådgiver NIRAS om at føre 
tilsyn med arbejdet. De har jo gjort det ret godt med færgelejerne. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  
Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 15:38 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
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Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: Re: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
Jeg tror mest, at usikkerheden lige ku går på, om sælgeren kan stille med passende garantier i 
forhold til at ilandsætning mv. er udført korrekt. 
John 

Sendt fra min iPhone 
  

Den 22. mar. 2020 kl. 14.32 skrev Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk>: 

  
Hej John, 
  
Ja, det vil være godt med en beslutning om for så kan vi komme videre i 
sagen. Ejerne er klar til at gå i gang med tømningen af færgen som det første, 
og er klar over, at vi samtidig skal have en skriftlig aftale på plads. 
  
Det fremsatte salgstilbud om køb og landsætning, er en fast pris på 13.6 mio. 
kr., hvor sælger tager det fulde ansvar for tømning, bugsering og landsætning 
samt etablering af spuns, og den endelige sikring og fastgørelsen af færgen. 
  
Det første der skal ske vil være, at der på baggrund af salgstilbuddet 
udarbejdes en form for ”Handelsaftale”. I aftalen præciseres garantiforhold 
med hensyn til landsætningen. Aftalen kan godt være på plads til 
forelæggelse for Byrådet i april. 
  
Vi har hele tiden haft forbeholdet for Kystdirektoratets godkendelse, og de har 
i sidste uge oplyst, at sagen skal startes op som en ny sag, hvilket vi så må 
gøre. Tidsmæssigt vil det betyde, at færgen ikke kan bugseres til Halsskov før 
godkendelsen foreligger. Vi presser selvfølgelig på med hensyn til 
sagsbehandlingstiden. Da vi helst skal have færgen på plads i løbet af 
sommeren. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  
Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 14:04 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
Det er fint  
  
Kunne det evt. være en mulighed, at træffe en beslutning i morgen, men 
sådan at vi byrådet skal se de endelig købsbetingelser i april? (Vi får jo 
alligevel ikke tilladelsen fra Kystdirektoratet før i april) 
  

Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
  
  



4

<image001.png> 
   

Byråd 
<image002.png>
<image003.png>
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Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 22. marts 2020 13:51 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej John, 
  
Jeg sidder lige og er ved at gøre et notat klar til dig.  
  
Beklager at det har trukket ud, men der har været lidt travlhed på 
mødefronten efter Banedanmarks udmelding om udsættelse af spor- og 
perronarbejdet. Det vender jeg tilbage til efter et møde med Banedanmark i 
morgen mandag, men udsættelsen står fast.  
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  
Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 12:32 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
  
På økonomiudvalget spurgte Venstre ind til de langsigtede garantier fra 
sælger mht. færgens stand og ilandsætningen – hvad kan du/vi sige om det? 
  
  

Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
  
  
<image001.png> 
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Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 16. marts 2020 09:48 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Danni Wulff <dawul@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej John, 
  
Jeg har skrevet mine svar ind i den tekst som du har sendt. 
  
Ring eller skriv endelig hvis der er mere. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  
Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 16. marts 2020 08:40 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
Jeg har fået et par spørgsmål angående færgen M/F Broen, som du meget 
gerne må hjælpe med et svar på inden så længe: 
  
Generelt: 
I bilag 3 afgives herefter et tilbud, hvor der fravælges ballastsikring. Det 
fremgår ikke, at man vil foretage pælefundering eller lignende – vil man det? 
Det kommer til at foregå på den måde, at den nuværende stensætning fjernes 
(og genbruges), og der graves en rende så færgen kan komme ind. 
Færgen stabiliseres med kæder til de eksisterende pulleter på kajkanten. 
Herefter etableres spunsen, og der fyldes vand ind i færgelejet så færgen 
bliver hævet ca. 2 meter. Færgen fastholdes sidevejrs med kæder, og der 
monteres sideafstivning ind på kajkanten under vand/sandniveau. 
Endelig fyldes der sand i indtil vandet er trængt bort, og færgen ligger fast. 
Mængden af sand og stenfyld er pt. eneste ubekendt, og det er aftalt at det er 
en bygherreleverance. Vi har sikret os at alt overskydende sand og sten fra 
det store renoveringsprojekt bliver i færgehavnen således at vi ikke får 
egentlige ekstraudgifter. 
  
I forhold til forløbet så fremgår det ikke af materialet, hvorvidt tilbudsgiver 
har haft adgang til Niras notatet som er bilag 1 – har de det? 
Tilbudsgiver har haft adgang til alt materiale fra NIRAS, herunder bilag 1. Vi 
har holdt møde med tilbudsgiver og NIRAS, hvor tilbudsgiver begrunder 
fravalget af ballastering, og valget af den foreslåede metode med at etablere 
en spuns og hæve færgen.  
NIRAS siger god for denne løsning, hvorefter tilbudsgiver har arbejdet videre 
på løsningen. 
Tilbudsgiver har oplyst, at de godt kan udføre løsningen med ballastering for 
det i NIRAS notatet anslåede beløb på ca. 5.850.000 kr., men at de vil fraråde 
denne løsning da færgen vil komme til at ligge alt for lavt i færgelejet, og 
tillige blive udsat for stor saltvandspåvirkning som vil forringe færgens levetid. 
Løsningen med at hæve færgen vil nødvendiggøre, at der etableres en 
spunsvæg som er årsagen til udgiftsforøgelsen. Der kan ikke rammes en 
spuns ned på normal vis idet der ligger en stor støbt betonplade i en stor del 
af færgelejerne (jf. bilag). Derfor vil spunsen blive fastmonteret på 
betonpladen som har en tykkelse på mellem 80 og 120 cm. 
  
I forhold til sagens oplysning: har Niras udtalt sig om det afgivne tilbud lever 
op til kravsspecifikationen, og anser Niras projektet for ”holdbart”? 
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Ja, NIRAS har været med i hele forløbet som vores rådgiver, og har sagt god 
for løsningen i forhold til de udarbejde kravsspecifikationer 
  
Tidshorisonten: 
Det fremgår af bilag 1 Niras Notatet pkt. 3.5 at man udover den kommunale 
sagsbehandling skal regne med 12-16 uger; er det incl. Kystdirektoratets 
behandling. 
De omtalte 12-16 ugers sagsbehandling er primært sagsbehandlingen i 
Kystdirektoratet som blev iværksat medio januar. Vi kan forvente et svar 
(positivt) i sidste halvdel af april 2020. Herefter er tilbudsgiver klar til at 
bugsere færgen til Halsskov. 
  
Har vi fået Niras (eller andres) vurdering af om tidsrammen som beskrevet i 
tilbuddet kan holde? 
Vi har i fællesskab vurderet at tidsplanen kan holde, dog med usikkerhed for 
vejrsituationen. Skulle vejret blive dårligt må projektet ligge stille, men det er 
jo ikke afgørende at færgen er på plads på en bestemt dato. Hvis den kan 
være på plads i juli måned vil det være fint.  
  
Udbudsreglerne. 
Hvordan er det med spørgsmålet om udbud: ”fidusen” med et samlet 
anlægsprojekt, hvem er det, der har sagt god for den? 
Der har været afholdt møde i administrationen med deltagelse af udbudsjurist 
og CKE/bygherrerådgivning samt Lone W. og undertegnede. Det er 
udbudsjuristens opfattelse at vi godt kan betragte sagen som et varekøb med 
levering (landfast). Herefter har jeg fået i opdrag at arbejde videre med den 
model.  
  
Sælgeren 
Det fremgår at tilbudsgiver er Fokus København A/S, hvis formål er 
restaurations- og diskoteksdrift. Ejerkredsen bag Fokus københavn A/S ser 
velkonsolideret ud, men gives der en garanti eller lignende i forbindelse med 
handlen? (hvis der fx opstår uforudsete udgifter) 
Når der foreligger en politisk godkendelse, vil der blive udarbejdet en 
”Handelsaftale”, hvor garantiforhold bliver aftalt tillige med forhold 
vedrørende uforudsete udgifter og tidsplan. 
Det skal bemærkes, at den pris som tilbudsgiver har givet, er fast pris. Det vil 
sige at eventuelle ekstraudgifter eller forsinkelse i tidsplan grundet vejrforhold 
er tilbudsgivers ansvar. 
Som nævnt står kommunen leverance af sand og stenfyld (som vi har 
liggende). 
  
Håber at ovenstående er tilstrækkeligt ellers skriv eller ring. Jeg sidder klar, 
og kan også hurtigt få kontakt til tilbudsgiver. 
  

Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
  
  
<image001.png> 
   

Byråd 
<image002.png>
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Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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1

Jannie Holst Engskov

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 22. marts 2020 22:04
Til: John Dyrby Paulsen
Cc: Mette Bjarnt
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen
Vedhæftede filer: Supplerende notat vedrørende købet af Færgen M.docx

Prioritet: Høj

Hej John, 
 
Nu har jeg fået tilbagemelding fra ejerne, og jeg har tilføjet et afsnit om ejerforhold og garantier. 
 
Nyborg teksten er ændret, og der er skrevet et afsnit om bilag 2.  
 
Ejerne oplyser, at de er klar til at gå i gang (har mandskab til rydningen), men hvis vi skal afvente endelig 
godkendelse i ØU, vil tidsplanen for projektet blive rykket, og færgen vil tidligst kunne komme i havn til 
august. 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 18:04 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
 
Hej Torben 
Takker – kan du tilføje lidt om følgende: 
 
Bilag 2 til sagen tager vel udgangspunkt i en tidligere løsning, nemlig med stævnen, der gennembryder 
stensætningen, men har Niras forholdt sig skriftligt til den alternative og bedre løsning? 
 
Kan du tilføje lidt om ejerne og entreprenørselskabet, der skal forestå ilandsætningen? 
 
Gives der garantier fra ejerne og/eller entreprenøren? 
 
Du skriver i notatet:  
”I Nyborg projektet blev der i driftsøkonomien også medregnet entré indtægter, og tilskud fra Sund og Bælt, hvilket 
også vil være nærliggende i vores projekt.” 
Kan du ikke vende sætningen om, så slutningen lyder ”… hvilket ikke er indregnet i vores projekt, men det er 
naturligvis en mulighed.”? 
 
 
 
Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
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Byråd 

 

 

  

  
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 22. marts 2020 17:34 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
Prioritet: Høj 
 
Hej John, 
 
Hermed lang om længe mit notat. Da jeg formoder, at en del i Byrådet måske ikke er helt opdaterede på 
renoverings projektet af færgelejerne, har jeg valgt at indlede med en status, og derefter forsøgt at give et 
uddybende svar på til stillede spørgsmål. 
 
Lad høre om det kan bruges. 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 15:51 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Re: Et par spørgsmål om M/F Broen 
 
   
John 

Sendt fra min iPhone 
 

Den 22. mar. 2020 kl. 15.40 skrev Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk>: 

  
Hej John, 
  
Ja, det skal vi have meget fokus på, og vi bør også bede vore rådgiver NIRAS om at føre 
tilsyn med arbejdet. De har jo gjort det ret godt med færgelejerne. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
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Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 15:38 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: Re: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
Jeg tror mest, at usikkerheden lige ku går på, om sælgeren kan stille med passende garantier i 
forhold til at ilandsætning mv. er udført korrekt. 
John 

Sendt fra min iPhone 
  

Den 22. mar. 2020 kl. 14.32 skrev Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk>: 

  
Hej John, 
  
Ja, det vil være godt med en beslutning om for så kan vi komme videre i 
sagen. Ejerne er klar til at gå i gang med tømningen af færgen som det første, 
og er klar over, at vi samtidig skal have en skriftlig aftale på plads. 
  
Det fremsatte salgstilbud om køb og landsætning, er en fast pris på 13.6 mio. 
kr., hvor sælger tager det fulde ansvar for tømning, bugsering og landsætning 
samt etablering af spuns, og den endelige sikring og fastgørelsen af færgen. 
  
Det første der skal ske vil være, at der på baggrund af salgstilbuddet 
udarbejdes en form for ”Handelsaftale”. I aftalen præciseres garantiforhold 
med hensyn til landsætningen. Aftalen kan godt være på plads til 
forelæggelse for Byrådet i april. 
  
Vi har hele tiden haft forbeholdet for Kystdirektoratets godkendelse, og de har 
i sidste uge oplyst, at sagen skal startes op som en ny sag, hvilket vi så må 
gøre. Tidsmæssigt vil det betyde, at færgen ikke kan bugseres til Halsskov før 
godkendelsen foreligger. Vi presser selvfølgelig på med hensyn til 
sagsbehandlingstiden. Da vi helst skal have færgen på plads i løbet af 
sommeren. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  
Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 14:04 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
Det er fint  
  
Kunne det evt. være en mulighed, at træffe en beslutning i morgen, men 
sådan at vi byrådet skal se de endelig købsbetingelser i april? (Vi får jo 
alligevel ikke tilladelsen fra Kystdirektoratet før i april) 
  

Venlig hilsen 
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John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
  
  
<image001.png>
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Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 22. marts 2020 13:51 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej John, 
  
Jeg sidder lige og er ved at gøre et notat klar til dig.  
  
Beklager at det har trukket ud, men der har været lidt travlhed på 
mødefronten efter Banedanmarks udmelding om udsættelse af spor- og 
perronarbejdet. Det vender jeg tilbage til efter et møde med Banedanmark i 
morgen mandag, men udsættelsen står fast.  
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  
Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 12:32 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
  
På økonomiudvalget spurgte Venstre ind til de langsigtede garantier fra 
sælger mht. færgens stand og ilandsætningen – hvad kan du/vi sige om det? 
  
  

Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
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Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 16. marts 2020 09:48 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Danni Wulff <dawul@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej John, 
  
Jeg har skrevet mine svar ind i den tekst som du har sendt. 
  
Ring eller skriv endelig hvis der er mere. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  
Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 16. marts 2020 08:40 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
Jeg har fået et par spørgsmål angående færgen M/F Broen, som du meget 
gerne må hjælpe med et svar på inden så længe: 
  
Generelt: 
I bilag 3 afgives herefter et tilbud, hvor der fravælges ballastsikring. Det 
fremgår ikke, at man vil foretage pælefundering eller lignende – vil man det? 
Det kommer til at foregå på den måde, at den nuværende stensætning fjernes 
(og genbruges), og der graves en rende så færgen kan komme ind. 
Færgen stabiliseres med kæder til de eksisterende pulleter på kajkanten. 
Herefter etableres spunsen, og der fyldes vand ind i færgelejet så færgen 
bliver hævet ca. 2 meter. Færgen fastholdes sidevejrs med kæder, og der 
monteres sideafstivning ind på kajkanten under vand/sandniveau. 
Endelig fyldes der sand i indtil vandet er trængt bort, og færgen ligger fast. 
Mængden af sand og stenfyld er pt. eneste ubekendt, og det er aftalt at det er 
en bygherreleverance. Vi har sikret os at alt overskydende sand og sten fra 
det store renoveringsprojekt bliver i færgehavnen således at vi ikke får 
egentlige ekstraudgifter. 
  
I forhold til forløbet så fremgår det ikke af materialet, hvorvidt tilbudsgiver 
har haft adgang til Niras notatet som er bilag 1 – har de det? 
Tilbudsgiver har haft adgang til alt materiale fra NIRAS, herunder bilag 1. Vi 
har holdt møde med tilbudsgiver og NIRAS, hvor tilbudsgiver begrunder 
fravalget af ballastering, og valget af den foreslåede metode med at etablere 
en spuns og hæve færgen.  
NIRAS siger god for denne løsning, hvorefter tilbudsgiver har arbejdet videre 
på løsningen. 
Tilbudsgiver har oplyst, at de godt kan udføre løsningen med ballastering for 
det i NIRAS notatet anslåede beløb på ca. 5.850.000 kr., men at de vil fraråde 
denne løsning da færgen vil komme til at ligge alt for lavt i færgelejet, og 
tillige blive udsat for stor saltvandspåvirkning som vil forringe færgens levetid. 
Løsningen med at hæve færgen vil nødvendiggøre, at der etableres en 
spunsvæg som er årsagen til udgiftsforøgelsen. Der kan ikke rammes en 
spuns ned på normal vis idet der ligger en stor støbt betonplade i en stor del 
af færgelejerne (jf. bilag). Derfor vil spunsen blive fastmonteret på 
betonpladen som har en tykkelse på mellem 80 og 120 cm. 
  
I forhold til sagens oplysning: har Niras udtalt sig om det afgivne tilbud lever 
op til kravsspecifikationen, og anser Niras projektet for ”holdbart”? 
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Ja, NIRAS har været med i hele forløbet som vores rådgiver, og har sagt god 
for løsningen i forhold til de udarbejde kravsspecifikationer 
  
Tidshorisonten: 
Det fremgår af bilag 1 Niras Notatet pkt. 3.5 at man udover den kommunale 
sagsbehandling skal regne med 12-16 uger; er det incl. Kystdirektoratets 
behandling. 
De omtalte 12-16 ugers sagsbehandling er primært sagsbehandlingen i 
Kystdirektoratet som blev iværksat medio januar. Vi kan forvente et svar 
(positivt) i sidste halvdel af april 2020. Herefter er tilbudsgiver klar til at 
bugsere færgen til Halsskov. 
  
Har vi fået Niras (eller andres) vurdering af om tidsrammen som beskrevet i 
tilbuddet kan holde? 
Vi har i fællesskab vurderet at tidsplanen kan holde, dog med usikkerhed for 
vejrsituationen. Skulle vejret blive dårligt må projektet ligge stille, men det er 
jo ikke afgørende at færgen er på plads på en bestemt dato. Hvis den kan 
være på plads i juli måned vil det være fint.  
  
Udbudsreglerne. 
Hvordan er det med spørgsmålet om udbud: ”fidusen” med et samlet 
anlægsprojekt, hvem er det, der har sagt god for den? 
Der har været afholdt møde i administrationen med deltagelse af udbudsjurist 
og CKE/bygherrerådgivning samt Lone W. og undertegnede. Det er 
udbudsjuristens opfattelse at vi godt kan betragte sagen som et varekøb med 
levering (landfast). Herefter har jeg fået i opdrag at arbejde videre med den 
model.  
  
Sælgeren 
Det fremgår at tilbudsgiver er Fokus København A/S, hvis formål er 
restaurations- og diskoteksdrift. Ejerkredsen bag Fokus københavn A/S ser 
velkonsolideret ud, men gives der en garanti eller lignende i forbindelse med 
handlen? (hvis der fx opstår uforudsete udgifter) 
Når der foreligger en politisk godkendelse, vil der blive udarbejdet en 
”Handelsaftale”, hvor garantiforhold bliver aftalt tillige med forhold 
vedrørende uforudsete udgifter og tidsplan. 
Det skal bemærkes, at den pris som tilbudsgiver har givet, er fast pris. Det vil 
sige at eventuelle ekstraudgifter eller forsinkelse i tidsplan grundet vejrforhold 
er tilbudsgivers ansvar. 
Som nævnt står kommunen leverance af sand og stenfyld (som vi har 
liggende). 
  
Håber at ovenstående er tilstrækkeligt ellers skriv eller ring. Jeg sidder klar, 
og kan også hurtigt få kontakt til tilbudsgiver. 
  

Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
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Slagelse Kommunes behandling af persondata 

<image006.jpg> 
  
  



Supplerende notat vedrørende købet af Færgen M/F Broen 
 
På Økonomiudvalgsmøde den 16. marts 2020, blev det besluttet at anbefale overfor Byrådet, at er-
hverve og landsætte færgen M/F Broen.  
 
Til beslutningen er der tilknyttet følgende bemærkninger, som vil blive uddybet nærmere i nærvæ-
rende notat: 
 
(V) udtrykte bekymring for de kommende driftsudgifter og beskrivelsen heraf. Efterlyste en nær-
mere beskrivelse af de længerevarende garantier fra rådgiver, der gives i forbindelse med landsæt-
ningen. Ønskede en samlet oversigt over driftstilskud til kulturinstitutioner m.v. i Korsør. 
 
(O) udtrykte bekymring for om udgifterne holder på den lange bane. Finder at rapporten fra NIRAS 
er på et tyndt beslutningsgrundlag. 
 
Notatet skal ses i sammenhæng med bilag 7 i sagsfremstillingen - Etablering, drift og vedligehold 
notat vedr. MF Broen marts 2020. 
 
 
Først en kort status om Halsskov Færgehavn: 
 
Købet og landsætningen af færgen skal betragtes som fase 1, og fase 2 vil være nyindretning og 
den fremtidige brug af færgen. 
 
Færgen vil blive et markant tiltag i forhold til den udviklingen af Halsskov Færgehavn til et Vands-
ports Center som er i gang. 
 
I august måned 2019 blev den nødvendige istandsættelse af færgelejerne i gang sat, og en væsent-
lig del af projektet har været at skabe nye attraktive opholdssteder i havnen. Det er bl.a. sket ved 
en delvis opfyldning af de tre færgelejer.  
 

 
 
Dette dronefoto viser det færdige resultat, hvor de tre færgelejer er fyldt delvist op, og hvor der er 
en stensætning som afslutning mod havnebassinet. Stensætningen er tillige en optimal bølgebryder 
som er med til at skabe mere roligt vand i de områder som benyttes. 



 
Det færgeleje som ligger tæt ved den eksisterende strand og de gule udsprings container, er afslut-
tet med strandsand, og indgår dermed i det område som kan betragtes som badeområdet. 
 
Der arbejdes pt. på at få skabt en forbindelse ned over stensætningen, og adgang til den ponton 
hvor den nye Kabelbane skal starte fra.  
 
Der arbejdes tillige på at etablere en sauna for vinterbaderne, og andre brugere af havnen i efter-
års- og vinter månederne. Her planlægges en trappenedgang til en badebro fra saunaområdet. 
 
I december 2019 blev der afholdt en Workshop som havde til formål, at få de første tilbagemeldin-
ger om hvad de mange forskellige brugere af havnen gerne ser at havnen udvikles til. 
 
Der har været fokus på både vand siden og land siden. Takket være arrangementet ”Aqtive Days” 
som har været afholdt både i 2018 og 2019, og som afholdes igen den 19-20. juni 2020, samtidig 
med at Broløbet også skydes i gang fra Færgehavnen, er der et godt overblik over sommeraktivite-
terne. 
 
Derfor har der været meget fokus på aktiviteterne på landsiden, og især på at skabe aktiviteter i 
løbet af efteråret, vinteren og foråret. 
 
Efterfølgende er der i februar 2020 afholdt et Brugermøde med tilbagemelding fra Workshoppen, og 
en drøftelse af den fremtidige indsats i forhold til vandaktiviteterne, og hvad der i øvrigt kan/skal 
ske på land.  
 
På baggrund heraf er der fastlagt en plan for ”Sommerklargøringen”, som tillige har stor fokus på 
sikkerheden i havnen. 
 
Det skal oplyses, at Erhvervs- og Teknikudvalget og Fritidsudvalget vil få en grundig tilbagemelding 
fra resultatet at Workshoppen i december 2019 og Brugermødet i februar 2020 på deres kommende 
møder. 
 
Med det stigende antal brugere af Færgehavnen opstår der naturligvis et behov for opbevaringsfaci-
liteter til grej med mere, og mulighed for ophold. Der har været forespørgsel om muligheden for at 
opstille diverse containere, men her er det at ideen om en landsat Færgen kan være løsningen. 
Frem for 8-10 containere i området vil en del af Færgen være én ”container” til fælles brug tillige 
med, at den kan rumme mange andre spændende tiltag. 
 
Det midterste færgeleje er reserveret til en mulig landfast placering af Færgen, i tilknytning med 
Broklappen. Færgen fik sit navn Broen i 1952, hvor der allerede var tanker og drømme om en bro 
over Storebælt. Når Broklappen passeres går du fra drømmen om en bro ombord på færgen Broen 
for at opleve hvordan drømmen blev til virkelighed med udstillingen om opførelsen af Storebælts-
forbindelsen. I tilknytning hertil vil Færgefartens historie også blive formidlet. 
 
Færgelejet er delvist fyldt op med jord og sand, som nu har sat sig i hele lejet. Når og hvis færgen 
kommer fjernes stensætningen (som genbruges), og der graves en rende så færgen kan trækkes 
ind. Herefter etableres der en spunsvæg, og færgen hæves op ved hjælp af vand så den kommer til 
at ligge visuelt korrekt. Færgen afstives, og der fyldes grus omkring færgen så den ligger fast. Til 
slut genetableres stensætningen på ydersiden af spunsvægge. 
 
Med ovenstående tiltag betragtes fase 1 færdig. 
 
 
Om fase 2: 
 
M/F Broen rummer et stort udviklingspotentiale indenfor formidling, udstilling og som et attraktivt 
kulturelt mødested, der åbner op for spændende oplevelser. Med sin centrale placering i Halsskov 
Færgehavn, vil færgen ikke bare forbinde områdets forskellige aktiviteter og tilbud, men også være 
et kulturelt bindeled mellem havet og byen. 
 
Området omkring Halsskov er et historisk centralt møde- og overfartssted, og færgen vil stå som et 
symbol for en svunden tid, som mange stadig erindrer. En udstilling på færgen kan danne rammen 
om Storebæltsbroen og tunnelforbindelsens historie – dette i kombination med forskellige inden-
dørs- og udendørs aktiviteter og tilbud på selv færgen og i området. 
 



Færgens store areal kan benyttes til forskellige formål både som mødested for de lokale klubber og 
foreninger. Samtidig kan færgen være med til at understøtte udviklingen af Danmarks Maritime Kul-
tur- og Folkemøde. 
 
Såfremt færgen erhverves bør der iværksættes en brugerinddragelses proces om den fremtidige 
brug af færgen. Der skal være god tid til denne proces fordi der ud over brugen af færgen også skal 
tilvejebringes et budget for de nødvendige istandsættelser m.m. 
 
Svar på spørgsmål: 
 
(V) udtrykte bekymring for de kommende driftsudgifter og beskrivelsen heraf. Efterlyste en nær-
mere beskrivelse af de længerevarende garantier fra rådgiver, der gives i forbindelse med landsæt-
ningen. Ønskede en samlet oversigt over driftstilskud til kulturinstitutioner m.v. i Korsør. 
 
(O) udtrykte bekymring for om udgifterne holder på den lange bane. Finder at rapporten fra NIRAS 
er på et tyndt beslutningsgrundlag. 
 
 
Om driftsudgifterne: 
Som det fremgår at Byrådssagen vil Færgen fremstå som et tomt ”lokale”, klar til indretning, med 
de udgifter, som der vil følge heraf.  
 
Det kommer sikkert til at koste en del at nyindrette færgen. Hvor meget kan være vanskelig at sige 
på nuværende tidspunkt, da der endnu ikke er truffet beslutning om hvad færgen skal bruges til. 
 
Det er formentlig sikkert at færgen skal rumme den nye Storebæltsudstilling, og det bliver noget af 
det første som der bør arbejdes med samtidig med, at der iværksættes en brugerinddragelses pro-
ces. 
 
Der er allerede ret mange tilkendegivelser fra frivillige som gerne vil medvirke specielt med hensyn 
til det færgehistoriske. 
  
Dansk Færgehistorisk Selskab og Skibsbevaringsfonden er klar med rådgivning, og frivillige som 
kender ret meget til færgen. Ikke mindst til maskinrummet som er er ret velbevaret, og en enestå-
ende fortælling i sig selv. Her skal ryddes op og sættes lidt i stand, men det er overskueligt. 
 
Det vil også være muligt at inddrage Produktionsskolerne i eksempelvis arbejdet med at føre nogle 
lokaler tilbage til deres oprindelige udseende tillige med at opbygge et Caféområde. 
 
Der er meget der skal skabes overblik over, og det vil være afgørende at det organiseres godt fra 
starten. Kultur, Fritid og Udvikling kan her være det rette omdrejningspunkt.  
 
Et særligt fokusområde vil være muligheden for fondsstøtte som forudsætter, at vi ved hvad vi vil 
med færgen. Der er allerede flere tilkendegivelser eksempelvis Lokale og Anlægsfonden som bl.a. 
deltog i det seneste Brugermøde. Dertil nogle fonde med særlig fokus på maritime formål.  
 
Når der søges fonde bliver der ofte stillet spørgsmål til den kommunale medfinansiering. I dette til-
fælde er den kommunale medfinansiering, at vi (forventelig) køber færgen og landsætter den. 
 
Med henvisning til bilag 7 i sagsfremstillingen - Etablering, drift og vedligehold, notat vedr. M/F 
Broen marts 2020, må der forventes udgifter til etablering af tekniske forsyninger el, vand, varme 
samt affaldshåndtering som noget af det første for at der kan arbejdes med nyindretningen. Desu-
den skal arbejdssikkerheden være på plads, herunder brandsikkerhed og flugtveje m.m. 
 
Der er pt. ikke en tidsplan for hvor længe indretningen vil stå på, men det vil tage tid, og samtidig 
hermed skal den fremtidige driftsform fastlægges således, at det fremadrettede driftstilskud kan 
fastlægges. De i sagsfremstillingen anslåede driftsudgifter bør fastholdes idet de som oplyst beror 
på et lignende projekt i Nyborg.  
 
I Nyborg projektet blev der i driftsøkonomien også medregnet entré indtægter, og tilskud fra Sund 
og Bælt, hvilket ikke er indregnet i vores projekt, men det er naturligvis en mulighed. 
 
Om NIRAS rapport og garantier: 
NIRAS notat af 28. august 2019 (bilag 1 i sagsfremstillingen), har været udgangspunktet for det vi-
dere arbejde som bl.a. har omfattet en nøje gennemgang af de tekniske data såsom skrogtykkelse 
og stabilitet. 



 
Med den foreslåede løsning, hvor færgen kommer til at ligge tilstrækkeligt højt samtidig med, at det 
etableres dræn omkring den del af færgen, vil færgen ikke blive påvirket af saltvand, og derved 
undgås korrosion af bunden. Det vil forøge levetiden til 75-100 år. 
 
 
NIRAS har tillige udarbejdet kravsspecifikation til udførelse for landsætningen (bilag 2 i sagsfrem-
stillingen). Formålet med kravsspecifikationen er, at pålægge ejeren af færgen og deres entrepre-
nør ansvaret for udførelsen, herunder nødvendig dokumentation. Et forhold som vil blive skrevet ind 
i den ”Handelsaftale” som vil blive udarbejdet såfremt købet og landsætningen godkendes. 
 
På et møde mellem færge ejer, entreprenør, kommunen og NIRAS den 6. februar 2020, blev der 
stillet forslag om, at arbejde videre og prissætte den anden løsningsmulighed hvor stensætningen 
føres udenom færgen således at den bliver helt landfast. Ved at vælge denne løsning med etable-
ring af en spunsvæg, vil færgen kunne hæves således at opdriften mindskes, og den visuelle ople-
velse af færgen vil blive optimal. Da NIRAS kunne tilslutte sig denne løsning, blev det besluttet at 
arbejde videre med dette løsningsforslag. 
 
Ligesom NIRAS har været tilsynsførende på renoveringen af færgelejerne (med stor tilfredshed), 
bør de også væres vores tilsynsførende på landsætningen af færgen. 
 
NIRAS har som rådgiver en ansvarsforsikring i forbindelse med den rådgivning som de yder kom-
munen, og de finder den foreslåede løsning som den mest optimale af de to løsninger. NIRAS kan 
som rådgiver ikke gøres ansvarlig for udførelsen.  
 
Dette vil være et anliggende mellem sælger og køber. Et forhold som vi er opmærksom på i forbin-
delse med den ”Handelsaftale” som indgås. 
 
Det kan oplyses, at ejerskabet af færgen er: Fokus København A/S.  Ejerforhold: PK Holding ApS  
(90% ejerandel), og Homeinvest ApS (10% ejerandel). 
 
Anlægsarbejdet udføres af:  Entreprenørfirmaet Ivan Jakobsen A/S, Farvervej 13, 7600 Struer. 
Firmaet har en lang og solid erfaring fra lignende arbejder, og er kendt af NIRAS. 
 
På hele anlægsprojektet vil der være en garantistillelse jf. AB 92 i entreprisekontrakten.   
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 22. marts 2020 18:09
Til: 'Gear Up Green A/S'
Emne: En lille HASTER

Prioritet: Høj

God aften Jesper, 
 
Jeg sidder lige og skriver med Borgmesteren, så han er bedst klædt på til Byrådsmødet i morgen. 
 
Han har sendt mig disse to spørgsmål, som jeg håber at du kan svare på. 
 

 Kan du tilføje lidt om ejerne og entreprenørselskabet, der skal forestå ilandsætningen? 
 

 Hvilke garantier får kommunen fra ejerne og/eller entreprenøren? 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Merve Eda Cilek

Fra: Mette Bjarnt
Sendt: 1. september 2022 13:18
Til: Jannie Holst Engskov
Emne: Fwd: Et par spørgsmål om M/F Broen

 

Mvh Mette 
 
Start på videresendt besked: 

Fra: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Dato: 23. marts 2020 kl. 08.48.53 CET 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 

  
Hej John, 
  
Da jeg var ved at skrive sagen spurgte jeg Ole K. med hensyn til om det var et anlægsprojekt, og han 
oplyste at det var et anlægskøb. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 23. marts 2020 08:39 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
Takker  
Jeg er blevet spurgt, om der foreligger et skriftligt notat vedr. ikke-udbud? 
  
Du har tidligere skrevet følgende til mig: 
Der har været afholdt møde i administrationen med deltagelse af udbudsjurist og 
CKE/bygherrerådgivning samt Lone W. og undertegnede. Det er udbudsjuristens opfattelse at vi 
godt kan betragte sagen som et varekøb med levering (landfast). Herefter har jeg fået i opdrag at 
arbejde videre med den model.  
  
  
  

Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
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Byråd 

 

 

  
  

 

  
Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
  

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 22. marts 2020 22:04 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
Prioritet: Høj 
  
Hej John, 
  
Nu har jeg fået tilbagemelding fra ejerne, og jeg har tilføjet et afsnit om ejerforhold og garantier. 
  
Nyborg teksten er ændret, og der er skrevet et afsnit om bilag 2.  
  
Ejerne oplyser, at de er klar til at gå i gang (har mandskab til rydningen), men hvis vi skal afvente 
endelig godkendelse i ØU, vil tidsplanen for projektet blive rykket, og færgen vil tidligst kunne 
komme i havn til august. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 18:04 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
Takker – kan du tilføje lidt om følgende: 
  
Bilag 2 til sagen tager vel udgangspunkt i en tidligere løsning, nemlig med stævnen, der 
gennembryder stensætningen, men har Niras forholdt sig skriftligt til den alternative og bedre 
løsning? 
  
Kan du tilføje lidt om ejerne og entreprenørselskabet, der skal forestå ilandsætningen? 
  
Gives der garantier fra ejerne og/eller entreprenøren? 
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Du skriver i notatet:  
”I Nyborg projektet blev der i driftsøkonomien også medregnet entré indtægter, og tilskud fra Sund 
og Bælt, hvilket også vil være nærliggende i vores projekt.” 
Kan du ikke vende sætningen om, så slutningen lyder ”… hvilket ikke er indregnet i vores projekt, 
men det er naturligvis en mulighed.”? 
  
  
  

Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
  
  

 
Byråd 

 

 

  
  

 

  
Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
  

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 22. marts 2020 17:34 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
Prioritet: Høj 
  
Hej John, 
  
Hermed lang om længe mit notat. Da jeg formoder, at en del i Byrådet måske ikke er helt 
opdaterede på renoverings projektet af færgelejerne, har jeg valgt at indlede med en status, og 
derefter forsøgt at give et uddybende svar på til stillede spørgsmål. 
  
Lad høre om det kan bruges. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 15:51 
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Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Re: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
   
John 

Sendt fra min iPhone 
  

Den 22. mar. 2020 kl. 15.40 skrev Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk>: 

  
Hej John, 
  
Ja, det skal vi have meget fokus på, og vi bør også bede vore rådgiver NIRAS om at 
føre tilsyn med arbejdet. De har jo gjort det ret godt med færgelejerne. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 15:38 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: Re: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
Jeg tror mest, at usikkerheden lige ku går på, om sælgeren kan stille med passende 
garantier i forhold til at ilandsætning mv. er udført korrekt. 
John 

Sendt fra min iPhone 
  

Den 22. mar. 2020 kl. 14.32 skrev Torben Hjelm 
<torbh@slagelse.dk>: 

  
Hej John, 
  
Ja, det vil være godt med en beslutning om for så kan vi komme 
videre i sagen. Ejerne er klar til at gå i gang med tømningen af 
færgen som det første, og er klar over, at vi samtidig skal have en 
skriftlig aftale på plads. 
  
Det fremsatte salgstilbud om køb og landsætning, er en fast pris på 
13.6 mio. kr., hvor sælger tager det fulde ansvar for tømning, 
bugsering og landsætning samt etablering af spuns, og den endelige 
sikring og fastgørelsen af færgen. 
  
Det første der skal ske vil være, at der på baggrund af salgstilbuddet 
udarbejdes en form for ”Handelsaftale”. I aftalen præciseres 
garantiforhold med hensyn til landsætningen. Aftalen kan godt 
være på plads til forelæggelse for Byrådet i april. 
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Vi har hele tiden haft forbeholdet for Kystdirektoratets 
godkendelse, og de har i sidste uge oplyst, at sagen skal startes op 
som en ny sag, hvilket vi så må gøre. Tidsmæssigt vil det betyde, at 
færgen ikke kan bugseres til Halsskov før godkendelsen foreligger. 
Vi presser selvfølgelig på med hensyn til sagsbehandlingstiden. Da vi 
helst skal have færgen på plads i løbet af sommeren. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 14:04 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
Det er fint  
  
Kunne det evt. være en mulighed, at træffe en beslutning i morgen, 
men sådan at vi byrådet skal se de endelig købsbetingelser i april? 
(Vi får jo alligevel ikke tilladelsen fra Kystdirektoratet før i april) 
  

Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
  
  
<image001.png> 
  

 

Byråd 
<image002.png>
<image003.png>
  

 

 

  
  

 

  
Slagelse Kommunes behandling af persondata 

<image006.jpg> 
  
  

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 22. marts 2020 13:51 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej John, 
  
Jeg sidder lige og er ved at gøre et notat klar til dig.  
  
Beklager at det har trukket ud, men der har været lidt travlhed på 
mødefronten efter Banedanmarks udmelding om udsættelse af 
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spor- og perronarbejdet. Det vender jeg tilbage til efter et møde 
med Banedanmark i morgen mandag, men udsættelsen står fast.  
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 12:32 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
  
På økonomiudvalget spurgte Venstre ind til de langsigtede garantier 
fra sælger mht. færgens stand og ilandsætningen – hvad kan du/vi 
sige om det? 
  
  

Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
  
  
<image001.png> 
  

 

Byråd 
<image002.png>
<image003.png>
  

 

 

  
  

 

  
Slagelse Kommunes behandling af persondata 

<image006.jpg> 
  
  

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 16. marts 2020 09:48 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Danni Wulff <dawul@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej John, 
  
Jeg har skrevet mine svar ind i den tekst som du har sendt. 
  
Ring eller skriv endelig hvis der er mere. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
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Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 16. marts 2020 08:40 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
Jeg har fået et par spørgsmål angående færgen M/F Broen, som du 
meget gerne må hjælpe med et svar på inden så længe: 
  
Generelt: 
I bilag 3 afgives herefter et tilbud, hvor der fravælges ballastsikring. 
Det fremgår ikke, at man vil foretage pælefundering eller lignende – 
vil man det? 
Det kommer til at foregå på den måde, at den nuværende 
stensætning fjernes (og genbruges), og der graves en rende så 
færgen kan komme ind. 
Færgen stabiliseres med kæder til de eksisterende pulleter på 
kajkanten. Herefter etableres spunsen, og der fyldes vand ind i 
færgelejet så færgen bliver hævet ca. 2 meter. Færgen fastholdes 
sidevejrs med kæder, og der monteres sideafstivning ind på 
kajkanten under vand/sandniveau. 
Endelig fyldes der sand i indtil vandet er trængt bort, og færgen 
ligger fast. 
Mængden af sand og stenfyld er pt. eneste ubekendt, og det er 
aftalt at det er en bygherreleverance. Vi har sikret os at alt 
overskydende sand og sten fra det store renoveringsprojekt bliver i 
færgehavnen således at vi ikke får egentlige ekstraudgifter. 
  
I forhold til forløbet så fremgår det ikke af materialet, hvorvidt 
tilbudsgiver har haft adgang til Niras notatet som er bilag 1 – har de 
det? 
Tilbudsgiver har haft adgang til alt materiale fra NIRAS, herunder 
bilag 1. Vi har holdt møde med tilbudsgiver og NIRAS, hvor 
tilbudsgiver begrunder fravalget af ballastering, og valget af den 
foreslåede metode med at etablere en spuns og hæve færgen.  
NIRAS siger god for denne løsning, hvorefter tilbudsgiver har 
arbejdet videre på løsningen. 
Tilbudsgiver har oplyst, at de godt kan udføre løsningen med 
ballastering for det i NIRAS notatet anslåede beløb på ca. 5.850.000 
kr., men at de vil fraråde denne løsning da færgen vil komme til at 
ligge alt for lavt i færgelejet, og tillige blive udsat for stor 
saltvandspåvirkning som vil forringe færgens levetid. 
Løsningen med at hæve færgen vil nødvendiggøre, at der etableres 
en spunsvæg som er årsagen til udgiftsforøgelsen. Der kan ikke 
rammes en spuns ned på normal vis idet der ligger en stor støbt 
betonplade i en stor del af færgelejerne (jf. bilag). Derfor vil 
spunsen blive fastmonteret på betonpladen som har en tykkelse på 
mellem 80 og 120 cm. 
  
I forhold til sagens oplysning: har Niras udtalt sig om det afgivne 
tilbud lever op til kravsspecifikationen, og anser Niras projektet for 
”holdbart”? 
Ja, NIRAS har været med i hele forløbet som vores rådgiver, og har 
sagt god for løsningen i forhold til de udarbejde kravsspecifikationer 
  
Tidshorisonten: 
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Det fremgår af bilag 1 Niras Notatet pkt. 3.5 at man udover den 
kommunale sagsbehandling skal regne med 12-16 uger; er det incl. 
Kystdirektoratets behandling. 
De omtalte 12-16 ugers sagsbehandling er primært 
sagsbehandlingen i Kystdirektoratet som blev iværksat medio 
januar. Vi kan forvente et svar (positivt) i sidste halvdel af april 
2020. Herefter er tilbudsgiver klar til at bugsere færgen til Halsskov. 
  
Har vi fået Niras (eller andres) vurdering af om tidsrammen som 
beskrevet i tilbuddet kan holde? 
Vi har i fællesskab vurderet at tidsplanen kan holde, dog med 
usikkerhed for vejrsituationen. Skulle vejret blive dårligt må 
projektet ligge stille, men det er jo ikke afgørende at færgen er på 
plads på en bestemt dato. Hvis den kan være på plads i juli måned 
vil det være fint.  
  
Udbudsreglerne. 
Hvordan er det med spørgsmålet om udbud: ”fidusen” med et 
samlet anlægsprojekt, hvem er det, der har sagt god for den? 
Der har været afholdt møde i administrationen med deltagelse af 
udbudsjurist og CKE/bygherrerådgivning samt Lone W. og 
undertegnede. Det er udbudsjuristens opfattelse at vi godt kan 
betragte sagen som et varekøb med levering (landfast). Herefter har 
jeg fået i opdrag at arbejde videre med den model.  
  
Sælgeren 
Det fremgår at tilbudsgiver er Fokus København A/S, hvis formål er 
restaurations- og diskoteksdrift. Ejerkredsen bag Fokus københavn 
A/S ser velkonsolideret ud, men gives der en garanti eller lignende i 
forbindelse med handlen? (hvis der fx opstår uforudsete udgifter) 
Når der foreligger en politisk godkendelse, vil der blive udarbejdet 
en ”Handelsaftale”, hvor garantiforhold bliver aftalt tillige med 
forhold vedrørende uforudsete udgifter og tidsplan. 
Det skal bemærkes, at den pris som tilbudsgiver har givet, er fast 
pris. Det vil sige at eventuelle ekstraudgifter eller forsinkelse i 
tidsplan grundet vejrforhold er tilbudsgivers ansvar. 
Som nævnt står kommunen leverance af sand og stenfyld (som vi 
har liggende). 
  
Håber at ovenstående er tilstrækkeligt ellers skriv eller ring. Jeg 
sidder klar, og kan også hurtigt få kontakt til tilbudsgiver. 
  

Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
  
  
<image001.png> 
  

 

Byråd 
<image002.png>
<image003.png>
  

 

 

  
  

 

  
Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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<image006.jpg> 
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Jannie Holst Engskov

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 23. marts 2020 09:56
Til: Ditte Møller
Emne: Færgenotat

Prioritet: Høj

Hej Ditte, 
 
Borgmesteren har brug for et kort notat som oplyser at købet af færgen og landsætningen kan betragtes 
som et varekøb. 
 
Ole oplyste, at der er tale om et ”anlægskøb”. 
 
Den samlede ramme for Færgehavnsprojektet er 16 mio. kr., og heraf er der pt. anvendt 91.791 kr. på 
teknisk rådgivning specielt ”Beskrivelse af udfaldskrav”. Samlet skal vi bruge i alt ca. 250.000 kr., som også 
omfatter det tilsyn med landsætningen som NIRAS skal gennemføre på vegne af os (de har gjort det ret 
godt i renoveringssagen). 
 
Når Byrådet senere i dag træffer beslutning om, at købe og landsætte færgen, skal vi – dig 
Bygherrerådgivning og mig – efterfølgende udarbejde den endelige handelsaftale, som skal være klar til 
godkendelse på ØU den 20/4-2020. 
 
Jeg prøver også at sende ØU sagen. 
 
Håber at det er nok til at du kan gå i gang. Jeg har et Skypemøde kl. 10:00 med Banedanmark som jeg skal 
deltage i, og melder tilbage når jeg er færdig. 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
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Jannie Holst Engskov

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 23. marts 2020 11:20
Til: Ditte Møller
Emne: SV: Færgesag byråd
Vedhæftede filer: Byrådssag.docm; Supplerende notat vedrørende købet af Færgen M.docx

Hej Ditte, 
 
Hermed sagen, og det supplerende notat som beskriver situationen lige nu. 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: Ditte Møller  
Sendt: 23. marts 2020 10:08 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: SV: Færgesag byråd 
 
Tak Torben.  
 
Kan du sende notaet til mig som almindeligt dokument. Jeg kan åbenbart ikke lige tilgå kmd lige nu… 
 
Venlig hilsen 

Ditte Møller 
Jurist 
 
 

 

Stab for Økonomi og Digitalisering
Indkøb og Forsikring 
Rådhuspladsen 11, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 29 12 43 04 
Mobil telefon : 29 12 43 04 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 23. marts 2020 10:00 
Til: Ditte Møller <dittm@slagelse.dk> 
Emne: Færgesag byråd 
 
Korsør___Byen_møder_vandet___H.docm 
bilag001-Punkt330-2020-107536-Bilag330-2020-118529-(Landsætning_NIRAS_n).pdf 
bilag002-Punkt330-2020-107536-Bilag330-2020-118537-(Landsætning_af_MF_B).pdf 
bilag003-Punkt330-2020-107536-Bilag330-2020-118548-(Salgstilbud__MF_Bro).docx 
bilag004-Punkt330-2020-107536-Bilag330-2020-118551-(Dronefoto_af_Halsko).jpg 
bilag005-Punkt330-2020-107536-Bilag330-2020-118558-(Delområder_med_færg).pdf 
bilag006-Punkt330-2020-107536-Bilag330-2020-118562-(Broen_Et_kulturelt_).doc 
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bilag007-Punkt330-2020-107536-Bilag330-2020-118573-(Etablering__drift_o).docx 
bilag008-Punkt330-2020-107536-Bilag330-2020-130616-(Tilskud__kulturområ).pdf 
 
 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 



 
 
 
 

 
 
 
 

1. Korsør - Byen møder vandet - Halsskov Færgehavn (B) 
Sagsnr.: 330-2018-32713 Dok.nr.: 330-2020-107536 Lukket 
Kompetence: Byrådet 

 

Beslutningstema 
Økonomiudvalget skal drøfte og træffe endelig beslutning om en mulig erhvervelse og land-
sætning af færgen M/F Broen i Halsskov Færgehavn. Såfremt det besluttes skal udvalget end-
videre beslutte, hvordan finansiering af projektet skal gennemføres. 
 
 
Baggrund 
Den 9. december 2019 gav Borgmesteren følgende orientering til Byråd og ØK: 
 
Status vedrørende erhvervelse og landsætningen af færgen M/F Broen:  
 
Økonomiudvalget besluttede på mødet den 21. oktober 2019 følgende om erhvervelse og ind-
lejring af færgen ”M/F Broen”: 
 
”Økonomiudvalget besluttede, at der indhentes supplerende oplysninger, afdækning af risici, 
herunder afdækning af driftsomkostningerne. Borgmesteren kan forhandle købssum inden for 
en ramme der er betydelig mindre end den i sagen oplyste. 
 
Efterfølgende fremlægges sag for Økonomiudvalget til endelig beslutning om anskaffelse. 
 
(O) og (V) undlod at stemme og afventer stillingtagen til det endelige beslutningsoplæg fore-
ligger, med uddybning af driftsomkostninger og bekræftelse af oplysninger i ”NIRAS notat af 
28 august 2019” (bilag 1). 
 
I sagsfremstillingen blev de samlede omkostninger til et køb af færgen efter de første drøftel-
ser med sælgerne opgjort til 6,3 mio. kr. uden landsætning. 
 
Der har været forhandlinger med sælgerne den 5. og 28. november og besigtigelse af færgen 
den 13. november 2019. Sælgerne er i processen fremkommet med følgende tilrettet tilbud: 
 
1. Salgspris på færgen 4.600.000 kr. Færgen købes som beset 
2. Tilbud om rydning/demontering 780.000 kr. Arbejdet sker i Grenå 
3. Bugsering m.m. fra Grenå til Halsskov 205.000 kr. Ejer forestår bugseringen m.m. 
 I alt – købspris for kommunen 5.585.000 kr.  

 
Dette tilbud er efterfølgende forhandlet ned til følgende: 

1. Salgspris på færgen 3.507.500 kr. Færgen leveres i ryddet til-
stand 

2. Rydning/demontering 390.000 kr. Kommunens andel 

3. Bugsering m.m. fra Grenå til Hals-
skov 

102.500 kr. Kommunens andel 

 I alt – Kommunens købspris 4.000.000 
kr. 

 

 

Forud for leveringen skal der udarbejdes et myndighedsprojekt til godkendelse i Kystdirekto-
ratet. Der har været en indledende kontakt til Kystdirektoratet, der har forståelse for projek-
tet set i forhold til den godkendelse af færgelejerne, som de har givet tilladelse til. 

Det er afgørende at M/F Broen fremadrettet bliver benyttet som udstillingslokalitet for opførel-
sen af Storebæltsforbindelsen, og fortællingen om færgefartens historie, herunder mulighed 
for fremvisning af eksempelvis maskinrum og færgens kommandobro. Kystdirektoratet finder 
det ikke hensigtsmæssigt hvis færgen eksempelvis overdrages til en kommerciel restaurant 
eller stort fitnesscenter. 



 
 
 
 

 
 
 
 

 

Det er desuden muligt at anvende færgen til de aktiviteter, der vil knytte sig til vandsportsak-
tiviteterne i Færgehavnen (mødelokaler, kantine, depotrum m.m.) samt kulturelle tiltag på 
eksempelvis færgens vogndæk. 

 

Sagen betragtessom et ”Anlægskøb”, det vil sige, at kommunen køber færgen en vare som 
leveres landfast. For at kunne prissætte landsætningen af færgen, har kommunens rådgiver 
udarbejdet en kravspecifikation til udførelse af ”Landsætning af M/F Broen” (bilag 2, af 22. ja-
nuar 2020). 

Den 22. januar 2020 orienterer Borgmesteren om ovenstående til Økonomiudvalget og Er-
hvervs- og teknikudvalget. 

Efterfølgende blev kravsspecifikationen videregivet til ejerne af færgen, som skulle vurdere 
om det er en opgave de kan løse. Det forventedes tillige, at ejerne afgiver et økonomisk bud 
på løsningen af opgaven. 

I ”NIRAS notat af 28. august 2019 (bilag 1, side 2) peges der på to løsningsmuligheder. En 
løsning hvor færgens stævn ”bryder ud” gennem den etablerede stensætning, og en løsning 
hvor stensætningen føres uden om færgens stævn således at færgen ligger helt på land. 

Der er i første omgang blevet fokuseret på den løsning hvor færgens stævn ”bryder ud” gen-
nem stensætningen. 

Det vil i begge løsninger være nødvendigt at færgen sikres mod opdrift, både under normale 
vandstandsvariation og under ekstrem vandstand. Sikringen mod opdrift kan udføres på for-
skellige måder, f.eks. øgning af masse (gøre færgen tungere), ved forankring eller ved at 
hæve færgen så opdriften mindskes. 

Der har hidtil været arbejdet med en budgetramme på 10 mio. kr., hvor landsætningen udgør 
ca. 5.850 mio. kr. jf. bilag 1, side 10 (prisidé mellem 4.4 og 8.8 mio. kr.). 

Prissætningen på ca. 5.850 mio. kr. baseres på at færgen gøres tungere ved at ballast tanke 
og andet fyldes med sand eller beton til at mindske færgens opdrift. 

 

Ejerne af færgen som har et indgående kendskab til færgens konstruktion melder i forbindelse 
med deres gennemgang af kravsspecifikationen tilbage, at det bliver vanskeligt at tilføre til-
strækkeligt med ballast i form af sand eller beton. Desuden vil løsningen medføre, at færgen 
kommer til at ligge ret lavt i færgelejet, og en væsentlig del af skroget vil være dækket af 
sand. En løsning som også vil have betydning for det fremadrettede vedligehold. 

Der stilles forslag om, at arbejde videre og prissætte den anden løsningsmulighed hvor sten-
sætningen føres udenom færgen således at den bliver helt landfast. Ved at vælge denne løs-
ning vil færgen kunne hæves således at opdriften mindskes, og den visuelle oplevelse af fær-
gen vil blive optimal.  

 

Den 16. februar 2020 har ejerne af færgen fremsendt et samlet slagstilbud for køb og land-
sætning, hvor stensætningen føres udenom færgen som dermed bliver helt landfast (jf. bilag 
3). 

Af slagstilbuddet fremgår bl.a. at: 

 Der monteres en vandtæt spunsvæg som gør det muligt at hæve færgen 2,3 meter. 
Derved undgås indtrængning af saltvand selv ved en større stormflod. Der monteres 
en fiberdug under færgen, samt drænrør omkring færgen med tilhørende pumpe-
brønd. Derved ligger færgen aldrig i saltvand, og derved undgås korrosion af bunden. 
Det vil forøge levetiden til 75-100 år. 

 Færgen visuelt vil fremstå mere elegant i sit leje. Den kommer i et højdemæssigt ni-
veau der svarer til færgens højde, så det ikke syner af en ”sunket” færge i lejet, der 
højdemæssigt er bygget til større og højere dobbeltdækkerfærger. 

 En ballastering af færgen med 2000 tons undgås, som også vil optage meget plads i 
ballast tanke og på vogndæk. Samtidig undgås unødig belastning af færgens skrog der 
i dette tilfælde vil mere en fordoble vægten, med stor risiko for sætningsskader. 

Spunsvæggen er dog et fordyrende led i anlægsprocessen, men til gengæld bidrager den med 
en flottere visuel beliggenhed, samt en betydelig længere levetid. NIRAS anser denne løsning 
for en egnet løsning sammenholdt med en ballastløsning. 



 
 
 
 

 
 
 
 

 

Det samlede salgstilbud lyder på 13.6 mio. kr., heraf udgør købsprisen på færgen de aftalte 4 
mio. kr., og udgiften til landsætning bliver således 9.6 mio. kr. (fast pris). 

 
I forhold til et køb af færgen har der indledningsvis været drøftelser med de ansvarlige for 
”Storebæltsudstilling” (fondsmidler), som har ca. 4 mio. kr. til rådighed. Det vurderes, at 2 
mio. kr. vil kunne bruges i nærværende projekt, som støtte til køb m.m., og at fondens for-
mål fortsat opfyldes. 
 

Fase 1 som omhandler køb og landsætning, vil således medføre et økonomisk behov som føl-
ger: 

1. Køb af færge 4.0 mio. kr. Aftalt pris efter forhandling 

2. Rydning, bugsering og landsæt-
ning 

9.6 mio. kr. I henhold til salgstilbud 

3. Rådgiverassistance 0.3 mio. kr. Myndighedsbehandling 
m.m. 

4. I alt 13.9 mio. kr.  

5. Muligt bidrag -2.0 mio. 
kr. 

Fra ”Storebæltsudstillingen” 

6. Endeligt beløb 11.9 mio. kr.  

 

Såfremt der træffes beslutning om erhvervelse og landsætning af færgen oplyser ejeren, at 
færgen kan være på plads i sit færgeleje ultimo juni 2020. 

Det kan oplyses at istandsættelsen af færgelejerne og etablering af stensætning m.m. nær-
mer sig sin afslutning, da der kun mangler at blive monteret de sidste anoder. Status er at ar-
bejdet er løst indenfor den tildelte anlægsbevilling på 16 mio. kr. Som bilag 4 er vedlagt det 
seneste dronefoto af Færgehavnen. 

 

Fase 2 – omhandler den fremtidige brug, drift og vedligehold.  

Såfremt der træffes beslutning om erhvervelse og landsætning af færgen, kan der iværksæt-
tes en brugerinddragelsesproces, som skal afdække muligheder for den fremtidige brug af 
færgen, herunder behovet for mulig fondsstøtte til de forskellige tiltag. 

 

Færgen vil indgå som et naturligt element og samlingssted for de øvrige aktiviteter i Færge-
havnen. 

  

Den 27. februar 2020 blev der afholdt et velbesøgt brugermøde med ca. 70 deltagere om den 
fremtidige brug af Færgehavnen. Her blev bl.a. diskuteret brugernes ønsker indenfor de første 
1-2 år, og på længere sigt. Der vil blive givet en tilbagemelding om brugermødet til henholds-
vis Erhvervs- og Teknikudvalget og Fritidsudvalget. Som bilag 5 er vedlagt en oversigtsteg-
ning hvor færgen er tegnet ind i færgelejet med stensætning rundt om færgen. Det blev på 
brugermødet tydeliggjort at beslutningen om muligt køb endnu ikke var besluttet. 

 

Med det mulige bidrag på 2 mio. kr. fra ”Storebæltsudstillingen”, vil indretningen af udstillin-
gen have høj prioritet, og projektgruppen bag udstilling har udarbejdet et udkast til ”Et at-
traktivt kulturelt mødested og samlingspunkt”, jf. bilag 6.  

 

Færgen vil fremstå som et tomt ”lokale”, klar til indretning, med de udgifter, som der vil følge 
heraf. Der må forventes udgifter til etablering af tekniske forsyninger el, vand, varme og af-
faldshåndtering samt efterfølgende driftstilskud, forsikringer og udvendig vedligehold. 

På nuværende tidspunkt kan der (jf. bilag 7) opstilles følgende estimat med cirka tal: 

1. Etablering (el, vand, varme og kloak) 145.000 kr. 

2. Etablering af jordvarme m.m. 190.000 kr. 



 
 
 
 

 
 
 
 

3. Samlede etableringsudgifter i alt 335.000 kr. 

4. Drift og vedligehold 900.000 kr. 

5.  Etablering, drift og vedligehold i alt 1.235.000 kr. 

 

Projektet er forankret hos Slagelse Kommune, der tillige skal sørge for det nødvendige myn-
digheds- og planarbejde. 

 
Retligt grundlag 
Ingen bemærkninger 
 
Handlemuligheder 
Økonomiudvalget kan vælge en af følgende muligheder med hensyn til landsætning: 

1. Løsning 1, hvor færgens stævn ”bryder ud” gennem stensætningen, og færgen fyldes 
med ballast (overslag 5.850 – 8.8 mio. kr.). 

2. Løsning 2, hvor der etableres en spuns således at færgen kommer til at ligge tørt og 
højere i færgelejet (fast pris 9.6 mio. kr.). 

3. Ikke at arbejde videre med erhvervelse og landsætning af M/F Broen. 
 
Købsprisen ligger i begge løsninger fast på 4 mio. kr. 
 
Vurdering 
Det vurderes, at det vil være fordelagtigt i forhold til myndighedsbehandlingen at sikringen 
mod opdrift udføres på en sådan måde, at skibet om ønskeligt senere kan bugseres bort fra 
lejet.  

 
Økonomiske og personalemæssige konsekvenser 
 
I hele 1.000 kr. Politikområde 2020 2021 2022 2023 
Bevillingsønske      
Drift      
Anlæg  13.900    
Afledt drift    0.335 900 900 900 
Finansiering      
Afsat rådighedsbeløb      
Kassen  14.235    

 
 
Indstilling 
Stabschefen indstiller, 
 
1.    at Økonomiudvalget fastsætter den økonomiske ramme for erhvervelse og landsætning 

af færgen M/F Broen på 13.9 mio. kr., hvoraf 2 mio. kr. er en mulig medfinansiering via 
fondsmidler fra udstillingscentret, og kassefinansiering af det resterende beløb. 

 
Beslutning i Økonomiudvalget den 16. marts 2020: 
Fraværende:   

At 1 - Anbefales til Byrådets godkendelse. 
 
(V) udtrykte bekymring for de kommende driftsudgifter og beskrivelsen heraf. Efterlyste en 
nærmere beskrivelse af de længerevarende garantier fra rådgiver, der gives i forbindelse med 
landsætningen. Ønskede en samlet oversigt over driftstilskud til kulturinstitutioner m.v. i Kor-
sør. 
 
(O) udtrykte bekymring for om udgifterne holder på den lange bane. Finder at rapporten fra 
Niras er på et tyndt beslutningsgrundlag. 



 
 
 
 

 
 
 
 

 
Bilag 

330-2020-118529 Landsætning NIRAS notat af 28. august 2019 
330-2020-118537 Landsætning af MF Broen - Udfaldskrav af 22. januar 2020 
330-2020-118548 Salgstilbud  MF Broen Halskov Færgehavn 
330-2020-118551 Dronefoto af Halskov Færgehavn 
330-2020-118558 Delområder med færge Halskov Færgehavn 
330-2020-118562 Broen Et kulturelt samlingspunkt BCJ notat af 26. september 2019 
330-2020-118573 Etablering, drift og vedligehold notat vedr. MF Broen marts 2020 
330-2020-130616 Tilskud, kulturområdet 2018-2020 

 
 
 



Supplerende notat vedrørende købet af Færgen M/F Broen 
 
På Økonomiudvalgsmøde den 16. marts 2020, blev det besluttet at anbefale overfor Byrådet, at er-
hverve og landsætte færgen M/F Broen.  
 
Til beslutningen er der tilknyttet følgende bemærkninger, som vil blive uddybet nærmere i nærvæ-
rende notat: 
 
(V) udtrykte bekymring for de kommende driftsudgifter og beskrivelsen heraf. Efterlyste en nær-
mere beskrivelse af de længerevarende garantier fra rådgiver, der gives i forbindelse med landsæt-
ningen. Ønskede en samlet oversigt over driftstilskud til kulturinstitutioner m.v. i Korsør. 
 
(O) udtrykte bekymring for om udgifterne holder på den lange bane. Finder at rapporten fra NIRAS 
er på et tyndt beslutningsgrundlag. 
 
Notatet skal ses i sammenhæng med bilag 7 i sagsfremstillingen - Etablering, drift og vedligehold 
notat vedr. MF Broen marts 2020. 
 
 
Først en kort status om Halsskov Færgehavn: 
 
Købet og landsætningen af færgen skal betragtes som fase 1, og fase 2 vil være nyindretning og 
den fremtidige brug af færgen. 
 
Færgen vil blive et markant tiltag i forhold til den udviklingen af Halsskov Færgehavn til et Vands-
ports Center som er i gang. 
 
I august måned 2019 blev den nødvendige istandsættelse af færgelejerne i gang sat, og en væsent-
lig del af projektet har været at skabe nye attraktive opholdssteder i havnen. Det er bl.a. sket ved 
en delvis opfyldning af de tre færgelejer.  
 

 
 
Dette dronefoto viser det færdige resultat, hvor de tre færgelejer er fyldt delvist op, og hvor der er 
en stensætning som afslutning mod havnebassinet. Stensætningen er tillige en optimal bølgebryder 
som er med til at skabe mere roligt vand i de områder som benyttes. 
 



Det færgeleje som ligger tæt ved den eksisterende strand og de gule udsprings container, er afslut-
tet med strandsand, og indgår dermed i det område som kan betragtes som badeområdet. 
 
Der arbejdes pt. på at få skabt en forbindelse ned over stensætningen, og adgang til den ponton 
hvor den nye Kabelbane skal starte fra.  
 
Der arbejdes tillige på at etablere en sauna for vinterbaderne, og andre brugere af havnen i efter-
års- og vinter månederne. Her planlægges en trappenedgang til en badebro fra saunaområdet. 
 
I december 2019 blev der afholdt en Workshop som havde til formål, at få de første tilbagemeldin-
ger om hvad de mange forskellige brugere af havnen gerne ser at havnen udvikles til. 
 
Der har været fokus på både vand siden og land siden. Takket være arrangementet ”Aqtive Days” 
som har været afholdt både i 2018 og 2019, og som afholdes igen den 19-20. juni 2020, samtidig 
med at Broløbet også skydes i gang fra Færgehavnen, er der et godt overblik over sommeraktivite-
terne. 
 
Derfor har der været meget fokus på aktiviteterne på landsiden, og især på at skabe aktiviteter i 
løbet af efteråret, vinteren og foråret. 
 
Efterfølgende er der i februar 2020 afholdt et Brugermøde med tilbagemelding fra Workshoppen, og 
en drøftelse af den fremtidige indsats i forhold til vandaktiviteterne, og hvad der i øvrigt kan/skal 
ske på land.  
 
På baggrund heraf er der fastlagt en plan for ”Sommerklargøringen”, som tillige har stor fokus på 
sikkerheden i havnen. 
 
Det skal oplyses, at Erhvervs- og Teknikudvalget og Fritidsudvalget vil få en grundig tilbagemelding 
fra resultatet at Workshoppen i december 2019 og Brugermødet i februar 2020 på deres kommende 
møder. 
 
Med det stigende antal brugere af Færgehavnen opstår der naturligvis et behov for opbevaringsfaci-
liteter til grej med mere, og mulighed for ophold. Der har været forespørgsel om muligheden for at 
opstille diverse containere, men her er det at ideen om en landsat Færgen kan være løsningen. 
Frem for 8-10 containere i området vil en del af Færgen være én ”container” til fælles brug tillige 
med, at den kan rumme mange andre spændende tiltag. 
 
Det midterste færgeleje er reserveret til en mulig landfast placering af Færgen, i tilknytning med 
Broklappen. Færgen fik sit navn Broen i 1952, hvor der allerede var tanker og drømme om en bro 
over Storebælt. Når Broklappen passeres går du fra drømmen om en bro ombord på færgen Broen 
for at opleve hvordan drømmen blev til virkelighed med udstillingen om opførelsen af Storebælts-
forbindelsen. I tilknytning hertil vil Færgefartens historie også blive formidlet. 
 
Færgelejet er delvist fyldt op med jord og sand, som nu har sat sig i hele lejet. Når og hvis færgen 
kommer fjernes stensætningen (som genbruges), og der graves en rende så færgen kan trækkes 
ind. Herefter etableres der en spunsvæg, og færgen hæves op ved hjælp af vand så den kommer til 
at ligge visuelt korrekt. Færgen afstives, og der fyldes grus omkring færgen så den ligger fast. Til 
slut genetableres stensætningen på ydersiden af spunsvægge. 
 
Med ovenstående tiltag betragtes fase 1 færdig. 
 
 
Om fase 2: 
 
M/F Broen rummer et stort udviklingspotentiale indenfor formidling, udstilling og som et attraktivt 
kulturelt mødested, der åbner op for spændende oplevelser. Med sin centrale placering i Halsskov 
Færgehavn, vil færgen ikke bare forbinde områdets forskellige aktiviteter og tilbud, men også være 
et kulturelt bindeled mellem havet og byen. 
 
Området omkring Halsskov er et historisk centralt møde- og overfartssted, og færgen vil stå som et 
symbol for en svunden tid, som mange stadig erindrer. En udstilling på færgen kan danne rammen 
om Storebæltsbroen og tunnelforbindelsens historie – dette i kombination med forskellige inden-
dørs- og udendørs aktiviteter og tilbud på selv færgen og i området. 
 
Færgens store areal kan benyttes til forskellige formål både som mødested for de lokale klubber og 
foreninger. Samtidig kan færgen være med til at understøtte udviklingen af Danmarks Maritime Kul-
tur- og Folkemøde. 
 



Såfremt færgen erhverves bør der iværksættes en brugerinddragelses proces om den fremtidige 
brug af færgen. Der skal være god tid til denne proces fordi der ud over brugen af færgen også skal 
tilvejebringes et budget for de nødvendige istandsættelser m.m. 
 
Svar på spørgsmål: 
 
(V) udtrykte bekymring for de kommende driftsudgifter og beskrivelsen heraf. Efterlyste en nær-
mere beskrivelse af de længerevarende garantier fra rådgiver, der gives i forbindelse med landsæt-
ningen. Ønskede en samlet oversigt over driftstilskud til kulturinstitutioner m.v. i Korsør. 
 
(O) udtrykte bekymring for om udgifterne holder på den lange bane. Finder at rapporten fra NIRAS 
er på et tyndt beslutningsgrundlag. 
 
 
Om driftsudgifterne: 
Som det fremgår at Byrådssagen vil Færgen fremstå som et tomt ”lokale”, klar til indretning, med 
de udgifter, som der vil følge heraf.  
 
Det kommer sikkert til at koste en del at nyindrette færgen. Hvor meget kan være vanskelig at sige 
på nuværende tidspunkt, da der endnu ikke er truffet beslutning om hvad færgen skal bruges til. 
 
Det er formentlig sikkert at færgen skal rumme den nye Storebæltsudstilling, og det bliver noget af 
det første som der bør arbejdes med samtidig med, at der iværksættes en brugerinddragelses pro-
ces. 
 
Der er allerede ret mange tilkendegivelser fra frivillige som gerne vil medvirke specielt med hensyn 
til det færgehistoriske. 
  
Dansk Færgehistorisk Selskab og Skibsbevaringsfonden er klar med rådgivning, og frivillige som 
kender ret meget til færgen. Ikke mindst til maskinrummet som er er ret velbevaret, og en enestå-
ende fortælling i sig selv. Her skal ryddes op og sættes lidt i stand, men det er overskueligt. 
 
Det vil også være muligt at inddrage Produktionsskolerne i eksempelvis arbejdet med at føre nogle 
lokaler tilbage til deres oprindelige udseende tillige med at opbygge et Caféområde. 
 
Der er meget der skal skabes overblik over, og det vil være afgørende at det organiseres godt fra 
starten. Kultur, Fritid og Udvikling kan her være det rette omdrejningspunkt.  
 
Et særligt fokusområde vil være muligheden for fondsstøtte som forudsætter, at vi ved hvad vi vil 
med færgen. Der er allerede flere tilkendegivelser eksempelvis Lokale og Anlægsfonden som bl.a. 
deltog i det seneste Brugermøde. Dertil nogle fonde med særlig fokus på maritime formål.  
 
Når der søges fonde bliver der ofte stillet spørgsmål til den kommunale medfinansiering. I dette til-
fælde er den kommunale medfinansiering, at vi (forventelig) køber færgen og landsætter den. 
 
Med henvisning til bilag 7 i sagsfremstillingen - Etablering, drift og vedligehold, notat vedr. M/F 
Broen marts 2020, må der forventes udgifter til etablering af tekniske forsyninger el, vand, varme 
samt affaldshåndtering som noget af det første for at der kan arbejdes med nyindretningen. Desu-
den skal arbejdssikkerheden være på plads, herunder brandsikkerhed og flugtveje m.m. 
 
Der er pt. ikke en tidsplan for hvor længe indretningen vil stå på, men det vil tage tid, og samtidig 
hermed skal den fremtidige driftsform fastlægges således, at det fremadrettede driftstilskud kan 
fastlægges. De i sagsfremstillingen anslåede driftsudgifter bør fastholdes idet de som oplyst beror 
på et lignende projekt i Nyborg.  
 
I Nyborg projektet blev der i driftsøkonomien også medregnet entré indtægter, og tilskud fra Sund 
og Bælt, hvilket ikke er indregnet i vores projekt, men det er naturligvis en mulighed. 
 
Om NIRAS rapport og garantier: 
NIRAS notat af 28. august 2019 (bilag 1 i sagsfremstillingen), har været udgangspunktet for det vi-
dere arbejde som bl.a. har omfattet en nøje gennemgang af de tekniske data såsom skrogtykkelse 
og stabilitet. 
 
Med den foreslåede løsning, hvor færgen kommer til at ligge tilstrækkeligt højt samtidig med, at det 
etableres dræn omkring den del af færgen, vil færgen ikke blive påvirket af saltvand, og derved 
undgås korrosion af bunden. Det vil forøge levetiden til 75-100 år. 
 
 



NIRAS har tillige udarbejdet kravsspecifikation til udførelse for landsætningen (bilag 2 i sagsfrem-
stillingen). Formålet med kravsspecifikationen er, at pålægge ejeren af færgen og deres entrepre-
nør ansvaret for udførelsen, herunder nødvendig dokumentation. Et forhold som vil blive skrevet ind 
i den ”Handelsaftale” som vil blive udarbejdet såfremt købet og landsætningen godkendes. 
 
På et møde mellem færge ejer, entreprenør, kommunen og NIRAS den 6. februar 2020, blev der 
stillet forslag om, at arbejde videre og prissætte den anden løsningsmulighed hvor stensætningen 
føres udenom færgen således at den bliver helt landfast. Ved at vælge denne løsning med etable-
ring af en spunsvæg, vil færgen kunne hæves således at opdriften mindskes, og den visuelle ople-
velse af færgen vil blive optimal. Da NIRAS kunne tilslutte sig denne løsning, blev det besluttet at 
arbejde videre med dette løsningsforslag. 
 
Ligesom NIRAS har været tilsynsførende på renoveringen af færgelejerne (med stor tilfredshed), 
bør de også væres vores tilsynsførende på landsætningen af færgen. 
 
NIRAS har som rådgiver en ansvarsforsikring i forbindelse med den rådgivning som de yder kom-
munen, og de finder den foreslåede løsning som den mest optimale af de to løsninger. NIRAS kan 
som rådgiver ikke gøres ansvarlig for udførelsen.  
 
Dette vil være et anliggende mellem sælger og køber. Et forhold som vi er opmærksom på i forbin-
delse med den ”Handelsaftale” som indgås. 
 
Det kan oplyses, at ejerskabet af færgen er: Fokus København A/S.  Ejerforhold: PK Holding ApS  
(90% ejerandel), og Homeinvest ApS (10% ejerandel). 
 
Anlægsarbejdet udføres af:  Entreprenørfirmaet Ivan Jakobsen A/S, Farvervej 13, 7600 Struer. 
Firmaet har en lang og solid erfaring fra lignende arbejder, og er kendt af NIRAS. 
 
På hele anlægsprojektet vil der være en garantistillelse jf. AB 92 i entreprisekontrakten.   
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Jannie Holst Engskov

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 23. marts 2020 13:16
Til: Mette Bjarnt
Emne: Notat fra juridisk
Vedhæftede filer: 230320 Kort om færgekøb Halsskov Færgehavn(Notat).docx

Prioritet: Høj

Hej Mette, 
 
Hermed Dittes notat i den rette skabelon. 
 
Jeg prøver også at gemme det i KMD. 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 



 

 
NOTAT 
 
 
 
 
Sagsnr.: 330-2018-32713 - Kort om køb af færge  
 
Jeg er blevet bedt om at tage stilling til, hvorvidt indkøb af en (specifik) færge kan betragtes som 
et varekøb.  
 
Iht. udbudsloven, så kan indkøbet af færgen formentlig defineres som et varekøb, jf. udbudslo-
vens § 24, stk. 1, nr. 26 med dertilhørende bemærkninger.  
 
Det har imidlertid ikke stor indflydelse på selve indkøbet, idet varer og tjenesteydelser i vid ud-
strækning behandles ens efter udbudsloven, og da der ikke rigtig er andre varekøbsmuligheder 
på dette specifikke indkøb. Reglerne for varer og tjenesteydelser er typisk mere restriktive end 
reglerne for bygge- og anlægsindkøbene, som ofte kan indkøbes efter tilbudslovens regler. 
 
Planlægning og tilrettelæggelse af opgaven med etablering af færgen på land, gøre den egnet til 
brug osv., herunder gennemførelse af entrepriseudbuddet, er en tjenesteydelse, som skal være 
omfattet at rådgiverkontrakten.  
 
/DHM 
 
 
 

Indkøb og Forsikring 

Ditte Horn Møller 

dittm@slagelse.dk 

23. marts 2020 
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Jannie Holst Engskov

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 23. marts 2020 12:23
Til: John Dyrby Paulsen
Cc: Mette Bjarnt; Margrethe Frydendahl; Helle Frese Grünberger
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen
Vedhæftede filer: Supplerende notat vedrørende køb og landsætning af færgen MF Broen.docx

Prioritet: Høj

Hej John og Mette, 
 
Nu har Ditte skrevet et notat som jeg har skrevet ind i teksten i det Supplerende notat, så alt er samlet. 
 
Det er gemt i KMD, men jeg kan forstå, at det først komme på som bilag ifm. referatet. 
 
Skal jeg sende det ud til Byrådet? 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 23. marts 2020 08:46 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
 
Hej John, 
 
Nej ikke et decideret notat. Efter omtalte møde aftalte jeg med Lone, at vi skulle arbejde videre med sagen 
som et varekøb. 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 23. marts 2020 08:39 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
 
Hej Torben 
Takker  
Jeg er blevet spurgt, om der foreligger et skriftligt notat vedr. ikke-udbud? 
 
Du har tidligere skrevet følgende til mig: 
Der har været afholdt møde i administrationen med deltagelse af udbudsjurist og CKE/bygherrerådgivning 
samt Lone W. og undertegnede. Det er udbudsjuristens opfattelse at vi godt kan betragte sagen som et 
varekøb med levering (landfast). Herefter har jeg fået i opdrag at arbejde videre med den model.  
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Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
 
 

 

Byråd 

 

 

  

  
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 22. marts 2020 22:04 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
Prioritet: Høj 
 
Hej John, 
 
Nu har jeg fået tilbagemelding fra ejerne, og jeg har tilføjet et afsnit om ejerforhold og garantier. 
 
Nyborg teksten er ændret, og der er skrevet et afsnit om bilag 2.  
 
Ejerne oplyser, at de er klar til at gå i gang (har mandskab til rydningen), men hvis vi skal afvente endelig 
godkendelse i ØU, vil tidsplanen for projektet blive rykket, og færgen vil tidligst kunne komme i havn til 
august. 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 18:04 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
 
Hej Torben 
Takker – kan du tilføje lidt om følgende: 
 
Bilag 2 til sagen tager vel udgangspunkt i en tidligere løsning, nemlig med stævnen, der gennembryder 
stensætningen, men har Niras forholdt sig skriftligt til den alternative og bedre løsning? 
 
Kan du tilføje lidt om ejerne og entreprenørselskabet, der skal forestå ilandsætningen? 
 
Gives der garantier fra ejerne og/eller entreprenøren? 
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Du skriver i notatet:  
”I Nyborg projektet blev der i driftsøkonomien også medregnet entré indtægter, og tilskud fra Sund og Bælt, hvilket 
også vil være nærliggende i vores projekt.” 
Kan du ikke vende sætningen om, så slutningen lyder ”… hvilket ikke er indregnet i vores projekt, men det er 
naturligvis en mulighed.”? 
 
 
 
Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
 
 

 

Byråd 

 

 

  

  
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 22. marts 2020 17:34 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
Prioritet: Høj 
 
Hej John, 
 
Hermed lang om længe mit notat. Da jeg formoder, at en del i Byrådet måske ikke er helt opdaterede på 
renoverings projektet af færgelejerne, har jeg valgt at indlede med en status, og derefter forsøgt at give et 
uddybende svar på til stillede spørgsmål. 
 
Lad høre om det kan bruges. 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 15:51 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Re: Et par spørgsmål om M/F Broen 
 
   
John 

Sendt fra min iPhone 
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Den 22. mar. 2020 kl. 15.40 skrev Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk>: 

  
Hej John, 
  
Ja, det skal vi have meget fokus på, og vi bør også bede vore rådgiver NIRAS om at føre 
tilsyn med arbejdet. De har jo gjort det ret godt med færgelejerne. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  
Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 15:38 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: Re: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
Jeg tror mest, at usikkerheden lige ku går på, om sælgeren kan stille med passende garantier i 
forhold til at ilandsætning mv. er udført korrekt. 
John 

Sendt fra min iPhone 
  

Den 22. mar. 2020 kl. 14.32 skrev Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk>: 

  
Hej John, 
  
Ja, det vil være godt med en beslutning om for så kan vi komme videre i 
sagen. Ejerne er klar til at gå i gang med tømningen af færgen som det første, 
og er klar over, at vi samtidig skal have en skriftlig aftale på plads. 
  
Det fremsatte salgstilbud om køb og landsætning, er en fast pris på 13.6 mio. 
kr., hvor sælger tager det fulde ansvar for tømning, bugsering og landsætning 
samt etablering af spuns, og den endelige sikring og fastgørelsen af færgen. 
  
Det første der skal ske vil være, at der på baggrund af salgstilbuddet 
udarbejdes en form for ”Handelsaftale”. I aftalen præciseres garantiforhold 
med hensyn til landsætningen. Aftalen kan godt være på plads til 
forelæggelse for Byrådet i april. 
  
Vi har hele tiden haft forbeholdet for Kystdirektoratets godkendelse, og de har 
i sidste uge oplyst, at sagen skal startes op som en ny sag, hvilket vi så må 
gøre. Tidsmæssigt vil det betyde, at færgen ikke kan bugseres til Halsskov før 
godkendelsen foreligger. Vi presser selvfølgelig på med hensyn til 
sagsbehandlingstiden. Da vi helst skal have færgen på plads i løbet af 
sommeren. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
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Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 14:04 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
Det er fint  
  
Kunne det evt. være en mulighed, at træffe en beslutning i morgen, men 
sådan at vi byrådet skal se de endelig købsbetingelser i april? (Vi får jo 
alligevel ikke tilladelsen fra Kystdirektoratet før i april) 
  

Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
  
  
<image001.png>
   

Byråd 
<image002.png>
<image003.png>

  
 

 

  
  

 

  
Slagelse Kommunes behandling af persondata 

<image006.jpg> 
  
  
Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 22. marts 2020 13:51 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej John, 
  
Jeg sidder lige og er ved at gøre et notat klar til dig.  
  
Beklager at det har trukket ud, men der har været lidt travlhed på 
mødefronten efter Banedanmarks udmelding om udsættelse af spor- og 
perronarbejdet. Det vender jeg tilbage til efter et møde med Banedanmark i 
morgen mandag, men udsættelsen står fast.  
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  
Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 12:32 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
  
På økonomiudvalget spurgte Venstre ind til de langsigtede garantier fra 
sælger mht. færgens stand og ilandsætningen – hvad kan du/vi sige om det? 
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Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
  
  
<image001.png>
   

Byråd 
<image002.png>
<image003.png>

  
 

 

  
  

 

  
Slagelse Kommunes behandling af persondata 

<image006.jpg> 
  
  
Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 16. marts 2020 09:48 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Danni Wulff <dawul@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej John, 
  
Jeg har skrevet mine svar ind i den tekst som du har sendt. 
  
Ring eller skriv endelig hvis der er mere. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  
Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 16. marts 2020 08:40 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
Jeg har fået et par spørgsmål angående færgen M/F Broen, som du meget 
gerne må hjælpe med et svar på inden så længe: 
  
Generelt: 
I bilag 3 afgives herefter et tilbud, hvor der fravælges ballastsikring. Det 
fremgår ikke, at man vil foretage pælefundering eller lignende – vil man det? 
Det kommer til at foregå på den måde, at den nuværende stensætning fjernes 
(og genbruges), og der graves en rende så færgen kan komme ind. 
Færgen stabiliseres med kæder til de eksisterende pulleter på kajkanten. 
Herefter etableres spunsen, og der fyldes vand ind i færgelejet så færgen 
bliver hævet ca. 2 meter. Færgen fastholdes sidevejrs med kæder, og der 
monteres sideafstivning ind på kajkanten under vand/sandniveau. 
Endelig fyldes der sand i indtil vandet er trængt bort, og færgen ligger fast. 
Mængden af sand og stenfyld er pt. eneste ubekendt, og det er aftalt at det er 
en bygherreleverance. Vi har sikret os at alt overskydende sand og sten fra 
det store renoveringsprojekt bliver i færgehavnen således at vi ikke får 
egentlige ekstraudgifter. 
  
I forhold til forløbet så fremgår det ikke af materialet, hvorvidt tilbudsgiver 
har haft adgang til Niras notatet som er bilag 1 – har de det? 
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Tilbudsgiver har haft adgang til alt materiale fra NIRAS, herunder bilag 1. Vi 
har holdt møde med tilbudsgiver og NIRAS, hvor tilbudsgiver begrunder 
fravalget af ballastering, og valget af den foreslåede metode med at etablere 
en spuns og hæve færgen.  
NIRAS siger god for denne løsning, hvorefter tilbudsgiver har arbejdet videre 
på løsningen. 
Tilbudsgiver har oplyst, at de godt kan udføre løsningen med ballastering for 
det i NIRAS notatet anslåede beløb på ca. 5.850.000 kr., men at de vil fraråde 
denne løsning da færgen vil komme til at ligge alt for lavt i færgelejet, og 
tillige blive udsat for stor saltvandspåvirkning som vil forringe færgens levetid. 
Løsningen med at hæve færgen vil nødvendiggøre, at der etableres en 
spunsvæg som er årsagen til udgiftsforøgelsen. Der kan ikke rammes en 
spuns ned på normal vis idet der ligger en stor støbt betonplade i en stor del 
af færgelejerne (jf. bilag). Derfor vil spunsen blive fastmonteret på 
betonpladen som har en tykkelse på mellem 80 og 120 cm. 
  
I forhold til sagens oplysning: har Niras udtalt sig om det afgivne tilbud lever 
op til kravsspecifikationen, og anser Niras projektet for ”holdbart”? 
Ja, NIRAS har været med i hele forløbet som vores rådgiver, og har sagt god 
for løsningen i forhold til de udarbejde kravsspecifikationer 
  
Tidshorisonten: 
Det fremgår af bilag 1 Niras Notatet pkt. 3.5 at man udover den kommunale 
sagsbehandling skal regne med 12-16 uger; er det incl. Kystdirektoratets 
behandling. 
De omtalte 12-16 ugers sagsbehandling er primært sagsbehandlingen i 
Kystdirektoratet som blev iværksat medio januar. Vi kan forvente et svar 
(positivt) i sidste halvdel af april 2020. Herefter er tilbudsgiver klar til at 
bugsere færgen til Halsskov. 
  
Har vi fået Niras (eller andres) vurdering af om tidsrammen som beskrevet i 
tilbuddet kan holde? 
Vi har i fællesskab vurderet at tidsplanen kan holde, dog med usikkerhed for 
vejrsituationen. Skulle vejret blive dårligt må projektet ligge stille, men det er 
jo ikke afgørende at færgen er på plads på en bestemt dato. Hvis den kan 
være på plads i juli måned vil det være fint.  
  
Udbudsreglerne. 
Hvordan er det med spørgsmålet om udbud: ”fidusen” med et samlet 
anlægsprojekt, hvem er det, der har sagt god for den? 
Der har været afholdt møde i administrationen med deltagelse af udbudsjurist 
og CKE/bygherrerådgivning samt Lone W. og undertegnede. Det er 
udbudsjuristens opfattelse at vi godt kan betragte sagen som et varekøb med 
levering (landfast). Herefter har jeg fået i opdrag at arbejde videre med den 
model.  
  
Sælgeren 
Det fremgår at tilbudsgiver er Fokus København A/S, hvis formål er 
restaurations- og diskoteksdrift. Ejerkredsen bag Fokus københavn A/S ser 
velkonsolideret ud, men gives der en garanti eller lignende i forbindelse med 
handlen? (hvis der fx opstår uforudsete udgifter) 
Når der foreligger en politisk godkendelse, vil der blive udarbejdet en 
”Handelsaftale”, hvor garantiforhold bliver aftalt tillige med forhold 
vedrørende uforudsete udgifter og tidsplan. 
Det skal bemærkes, at den pris som tilbudsgiver har givet, er fast pris. Det vil 
sige at eventuelle ekstraudgifter eller forsinkelse i tidsplan grundet vejrforhold 
er tilbudsgivers ansvar. 
Som nævnt står kommunen leverance af sand og stenfyld (som vi har 
liggende). 
  
Håber at ovenstående er tilstrækkeligt ellers skriv eller ring. Jeg sidder klar, 
og kan også hurtigt få kontakt til tilbudsgiver. 
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Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
  
  
<image001.png>
   

Byråd 
<image002.png>
<image003.png>

  
 

 

  
  

 

  
Slagelse Kommunes behandling af persondata 

<image006.jpg> 
  
  



Supplerende notat vedrørende købet af Færgen M/F Broen 
 
På Økonomiudvalgsmøde den 16. marts 2020, blev det besluttet at anbefale overfor Byrådet, at er-
hverve og landsætte færgen M/F Broen.  
 
Til beslutningen er der tilknyttet følgende bemærkninger, som vil blive uddybet nærmere i nærvæ-
rende notat: 
 
(V) udtrykte bekymring for de kommende driftsudgifter og beskrivelsen heraf. Efterlyste en nær-
mere beskrivelse af de længerevarende garantier fra rådgiver, der gives i forbindelse med landsæt-
ningen. Ønskede en samlet oversigt over driftstilskud til kulturinstitutioner m.v. i Korsør. 
 
(O) udtrykte bekymring for om udgifterne holder på den lange bane. Finder at rapporten fra NIRAS 
er på et tyndt beslutningsgrundlag. 
 
Notatet skal ses i sammenhæng med bilag 7 i sagsfremstillingen - Etablering, drift og vedligehold 
notat vedr. MF Broen marts 2020. 
 
 
Først en kort status om Halsskov Færgehavn: 
 
Købet og landsætningen af færgen skal betragtes som fase 1, og fase 2 vil være nyindretning og 
den fremtidige brug af færgen. 
 
Færgen vil blive et markant tiltag i forhold til den udviklingen af Halsskov Færgehavn til et Vands-
ports Center som er i gang. 
 
I august måned 2019 blev den nødvendige istandsættelse af færgelejerne i gang sat, og en væsent-
lig del af projektet har været at skabe nye attraktive opholdssteder i havnen. Det er bl.a. sket ved 
en delvis opfyldning af de tre færgelejer.  
 

 
 
Dette dronefoto viser det færdige resultat, hvor de tre færgelejer er fyldt delvist op, og hvor der er 
en stensætning som afslutning mod havnebassinet. Stensætningen er tillige en optimal bølgebryder 
som er med til at skabe mere roligt vand i de områder som benyttes. 



 
Det færgeleje som ligger tæt ved den eksisterende strand og de gule udsprings container, er afslut-
tet med strandsand, og indgår dermed i det område som kan betragtes som badeområdet. 
 
Der arbejdes pt. på at få skabt en forbindelse ned over stensætningen, og adgang til den ponton 
hvor den nye Kabelbane skal starte fra.  
 
Der arbejdes tillige på at etablere en sauna for vinterbaderne, og andre brugere af havnen i efter-
års- og vinter månederne. Her planlægges en trappenedgang til en badebro fra saunaområdet. 
 
I december 2019 blev der afholdt en Workshop som havde til formål, at få de første tilbagemeldin-
ger om hvad de mange forskellige brugere af havnen gerne ser at havnen udvikles til. 
 
Der har været fokus på både vand siden og land siden. Takket være arrangementet ”Aqtive Days” 
som har været afholdt både i 2018 og 2019, og som afholdes igen den 19-20. juni 2020, samtidig 
med at Broløbet også skydes i gang fra Færgehavnen, er der et godt overblik over sommeraktivite-
terne. 
 
Derfor har der været meget fokus på aktiviteterne på landsiden, og især på at skabe aktiviteter i 
løbet af efteråret, vinteren og foråret. 
 
Efterfølgende er der i februar 2020 afholdt et Brugermøde med tilbagemelding fra Workshoppen, og 
en drøftelse af den fremtidige indsats i forhold til vandaktiviteterne, og hvad der i øvrigt kan/skal 
ske på land.  
 
På baggrund heraf er der fastlagt en plan for ”Sommerklargøringen”, som tillige har stor fokus på 
sikkerheden i havnen. 
 
Det skal oplyses, at Erhvervs- og Teknikudvalget og Fritidsudvalget vil få en grundig tilbagemelding 
fra resultatet at Workshoppen i december 2019 og Brugermødet i februar 2020 på deres kommende 
møder. 
 
Med det stigende antal brugere af Færgehavnen opstår der naturligvis et behov for opbevaringsfaci-
liteter til grej med mere, og mulighed for ophold. Der har været forespørgsel om muligheden for at 
opstille diverse containere, men her er det at ideen om en landsat Færgen kan være løsningen. 
Frem for 8-10 containere i området vil en del af Færgen være én ”container” til fælles brug tillige 
med, at den kan rumme mange andre spændende tiltag. 
 
Det midterste færgeleje er reserveret til en mulig landfast placering af Færgen, i tilknytning med 
Broklappen. Færgen fik sit navn Broen i 1952, hvor der allerede var tanker og drømme om en bro 
over Storebælt. Når Broklappen passeres går du fra drømmen om en bro ombord på færgen Broen 
for at opleve hvordan drømmen blev til virkelighed med udstillingen om opførelsen af Storebælts-
forbindelsen. I tilknytning hertil vil Færgefartens historie også blive formidlet. 
 
Færgelejet er delvist fyldt op med jord og sand, som nu har sat sig i hele lejet. Når og hvis færgen 
kommer fjernes stensætningen (som genbruges), og der graves en rende så færgen kan trækkes 
ind. Herefter etableres der en spunsvæg, og færgen hæves op ved hjælp af vand så den kommer til 
at ligge visuelt korrekt. Færgen afstives, og der fyldes grus omkring færgen så den ligger fast. Til 
slut genetableres stensætningen på ydersiden af spunsvægge. 
 
Med ovenstående tiltag betragtes fase 1 færdig. 
 
 
Om fase 2: 
 
M/F Broen rummer et stort udviklingspotentiale indenfor formidling, udstilling og som et attraktivt 
kulturelt mødested, der åbner op for spændende oplevelser. Med sin centrale placering i Halsskov 
Færgehavn, vil færgen ikke bare forbinde områdets forskellige aktiviteter og tilbud, men også være 
et kulturelt bindeled mellem havet og byen. 
 
Området omkring Halsskov er et historisk centralt møde- og overfartssted, og færgen vil stå som et 
symbol for en svunden tid, som mange stadig erindrer. En udstilling på færgen kan danne rammen 
om Storebæltsbroen og tunnelforbindelsens historie – dette i kombination med forskellige inden-
dørs- og udendørs aktiviteter og tilbud på selv færgen og i området. 
 



Færgens store areal kan benyttes til forskellige formål både som mødested for de lokale klubber og 
foreninger. Samtidig kan færgen være med til at understøtte udviklingen af Danmarks Maritime Kul-
tur- og Folkemøde. 
 
Såfremt færgen erhverves bør der iværksættes en brugerinddragelses proces om den fremtidige 
brug af færgen. Der skal være god tid til denne proces fordi der ud over brugen af færgen også skal 
tilvejebringes et budget for de nødvendige istandsættelser m.m. 
 
Svar på spørgsmål: 
 
(V) udtrykte bekymring for de kommende driftsudgifter og beskrivelsen heraf. Efterlyste en nær-
mere beskrivelse af de længerevarende garantier fra rådgiver, der gives i forbindelse med landsæt-
ningen. Ønskede en samlet oversigt over driftstilskud til kulturinstitutioner m.v. i Korsør. 
 
(O) udtrykte bekymring for om udgifterne holder på den lange bane. Finder at rapporten fra NIRAS 
er på et tyndt beslutningsgrundlag. 
 
 
Om driftsudgifterne: 
Som det fremgår at Byrådssagen vil Færgen fremstå som et tomt ”lokale”, klar til indretning, med 
de udgifter, som der vil følge heraf.  
 
Det kommer sikkert til at koste en del at nyindrette færgen. Hvor meget kan være vanskelig at sige 
på nuværende tidspunkt, da der endnu ikke er truffet beslutning om hvad færgen skal bruges til. 
 
Det er formentlig sikkert at færgen skal rumme den nye Storebæltsudstilling, og det bliver noget af 
det første som der bør arbejdes med samtidig med, at der iværksættes en brugerinddragelses pro-
ces. 
 
Der er allerede ret mange tilkendegivelser fra frivillige som gerne vil medvirke specielt med hensyn 
til det færgehistoriske. 
  
Dansk Færgehistorisk Selskab og Skibsbevaringsfonden er klar med rådgivning, og frivillige som 
kender ret meget til færgen. Ikke mindst til maskinrummet som er er ret velbevaret, og en enestå-
ende fortælling i sig selv. Her skal ryddes op og sættes lidt i stand, men det er overskueligt. 
 
Det vil også være muligt at inddrage Produktionsskolerne i eksempelvis arbejdet med at føre nogle 
lokaler tilbage til deres oprindelige udseende tillige med at opbygge et Caféområde. 
 
Der er meget der skal skabes overblik over, og det vil være afgørende at det organiseres godt fra 
starten. Kultur, Fritid og Udvikling kan her være det rette omdrejningspunkt.  
 
Et særligt fokusområde vil være muligheden for fondsstøtte som forudsætter, at vi ved hvad vi vil 
med færgen. Der er allerede flere tilkendegivelser eksempelvis Lokale og Anlægsfonden som bl.a. 
deltog i det seneste Brugermøde. Dertil nogle fonde med særlig fokus på maritime formål.  
 
Når der søges fonde bliver der ofte stillet spørgsmål til den kommunale medfinansiering. I dette til-
fælde er den kommunale medfinansiering, at vi (forventelig) køber færgen og landsætter den. 
 
Med henvisning til bilag 7 i sagsfremstillingen - Etablering, drift og vedligehold, notat vedr. M/F 
Broen marts 2020, må der forventes udgifter til etablering af tekniske forsyninger el, vand, varme 
samt affaldshåndtering som noget af det første for at der kan arbejdes med nyindretningen. Desu-
den skal arbejdssikkerheden være på plads, herunder brandsikkerhed og flugtveje m.m. 
 
Der er pt. ikke en tidsplan for hvor længe indretningen vil stå på, men det vil tage tid, og samtidig 
hermed skal den fremtidige driftsform fastlægges således, at det fremadrettede driftstilskud kan 
fastlægges. De i sagsfremstillingen anslåede driftsudgifter bør fastholdes idet de som oplyst beror 
på et lignende projekt i Nyborg.  
 
I Nyborg projektet blev der i driftsøkonomien også medregnet entré indtægter, og tilskud fra Sund 
og Bælt, hvilket ikke er indregnet i vores projekt, men det er naturligvis en mulighed. 
 
Om køb af færgen: 
Juridisk afdeling er blevet bedt om at tage stilling til, hvorvidt indkøb af en (specifik) færge kan be-
tragtes som et varekøb, og oplyser følgende: 
 



Iht. udbudsloven, så kan indkøbet af færgen defineres som et varekøb, jf. udbudslovens § 24, stk. 
1, nr. 26 med dertilhørende bemærkninger. Det har imidlertid ikke stor indflydelse på selve indkø-
bet, idet varer og tjenesteydelser i vid udstrækning behandles ens efter udbudsloven, og da der 
ikke rigtig er andre varekøbsmuligheder på dette specifikke indkøb.  
 
Reglerne for varer og tjenesteydelser er typisk mere restriktive end reglerne for bygge- og anlægs-
indkøbene, som ofte kan indkøbes efter tilbudslovens regler. 
Planlægning og tilrettelæggelse af opgaven med etablering af færgen på land, gøre den egnet til 
brug osv., herunder gennemførelse af entrepriseudbuddet, er en tjenesteydelse, som skal være om-
fattet at rådgiverkontrakten, hvilket den er. 
 
Om NIRAS rapport og garantier: 
NIRAS notat af 28. august 2019 (bilag 1 i sagsfremstillingen), har været udgangspunktet for det vi-
dere arbejde som bl.a. har omfattet en nøje gennemgang af de tekniske data såsom skrogtykkelse 
og stabilitet. 
 
Med den foreslåede løsning, hvor færgen kommer til at ligge tilstrækkeligt højt samtidig med, at det 
etableres dræn omkring den del af færgen, vil færgen ikke blive påvirket af saltvand, og derved 
undgås korrosion af bunden. Det vil forøge levetiden til 75-100 år. 
 
 
NIRAS har tillige udarbejdet kravsspecifikation til udførelse for landsætningen (bilag 2 i sagsfrem-
stillingen). Formålet med kravsspecifikationen er, at pålægge ejeren af færgen og deres entrepre-
nør ansvaret for udførelsen, herunder nødvendig dokumentation. Et forhold som vil blive skrevet ind 
i den ”Handelsaftale” som vil blive udarbejdet såfremt købet og landsætningen godkendes. 
 
På et møde mellem færge ejer, entreprenør, kommunen og NIRAS den 6. februar 2020, blev der 
stillet forslag om, at arbejde videre og prissætte den anden løsningsmulighed hvor stensætningen 
føres udenom færgen således at den bliver helt landfast. Ved at vælge denne løsning med etable-
ring af en spunsvæg, vil færgen kunne hæves således at opdriften mindskes, og den visuelle ople-
velse af færgen vil blive optimal. Da NIRAS kunne tilslutte sig denne løsning, blev det besluttet at 
arbejde videre med dette løsningsforslag. 
 
Ligesom NIRAS har været tilsynsførende på renoveringen af færgelejerne (med stor tilfredshed), 
bør de også væres vores tilsynsførende på landsætningen af færgen. 
 
NIRAS har som rådgiver en ansvarsforsikring i forbindelse med den rådgivning som de yder kom-
munen, og de finder den foreslåede løsning som den mest optimale af de to løsninger. NIRAS kan 
som rådgiver ikke gøres ansvarlig for udførelsen.  
 
Dette vil være et anliggende mellem sælger og køber. Et forhold som vi er opmærksom på i forbin-
delse med den ”Handelsaftale” som indgås. 
 
Det kan oplyses, at ejerskabet af færgen er: Fokus København A/S.  Ejerforhold: PK Holding ApS  
(90% ejerandel), og Homeinvest ApS (10% ejerandel). 
 
Anlægsarbejdet udføres af:  Entreprenørfirmaet Ivan Jakobsen A/S, Farvervej 13, 7600 Struer. 
Firmaet har en lang og solid erfaring fra lignende arbejder, og er kendt af NIRAS. 
 
På hele anlægsprojektet vil der være en garantistillelse jf. AB 92 i entreprisekontrakten.   
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Jannie Holst Engskov

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 23. marts 2020 08:52
Til: Mette Bjarnt; John Dyrby Paulsen
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen - notat

OK… 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: Mette Bjarnt  
Sendt: 23. marts 2020 08:52 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk>; John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
 
Ja, gør det. Det skal blot være et kort notat med begrundelse for at kunne betragte det som varekøb og 
med henvisning til lovgivningen. 
 
 
Venlig hilsen 
Mette Bjarnt 
Sekretariatsleder, Ledelsessekretariat, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: | Mobil: 23 65 24 15 | EAN: 5798007351625 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 23. marts 2020 08:50 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk>; Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
 
Det er Ditte som var med til mødet skal jeg kontakte hende? 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 23. marts 2020 08:48 
Til: Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk>; Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
 
Meget gerne  
John 
 

Fra: Mette Bjarnt  
Sendt: 23. marts 2020 08:48 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk>; John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
 
Udbudsjuristen kan vel lave et kort notat? 
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Venlig hilsen 
Mette Bjarnt 
Sekretariatsleder, Ledelsessekretariat, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: | Mobil: 23 65 24 15 | EAN: 5798007351625 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 23. marts 2020 08:46 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
 
Hej John, 
 
Nej ikke et decideret notat. Efter omtalte møde aftalte jeg med Lone, at vi skulle arbejde videre med sagen 
som et varekøb. 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 23. marts 2020 08:39 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
 
Hej Torben 
Takker  
Jeg er blevet spurgt, om der foreligger et skriftligt notat vedr. ikke-udbud? 
 
Du har tidligere skrevet følgende til mig: 
Der har været afholdt møde i administrationen med deltagelse af udbudsjurist og CKE/bygherrerådgivning 
samt Lone W. og undertegnede. Det er udbudsjuristens opfattelse at vi godt kan betragte sagen som et 
varekøb med levering (landfast). Herefter har jeg fået i opdrag at arbejde videre med den model.  
  
 
 
Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
 
 

 

Byråd 

 

 

  

  
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 22. marts 2020 22:04 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
Prioritet: Høj 
 
Hej John, 
 
Nu har jeg fået tilbagemelding fra ejerne, og jeg har tilføjet et afsnit om ejerforhold og garantier. 
 
Nyborg teksten er ændret, og der er skrevet et afsnit om bilag 2.  
 
Ejerne oplyser, at de er klar til at gå i gang (har mandskab til rydningen), men hvis vi skal afvente endelig 
godkendelse i ØU, vil tidsplanen for projektet blive rykket, og færgen vil tidligst kunne komme i havn til 
august. 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 18:04 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
 
Hej Torben 
Takker – kan du tilføje lidt om følgende: 
 
Bilag 2 til sagen tager vel udgangspunkt i en tidligere løsning, nemlig med stævnen, der gennembryder 
stensætningen, men har Niras forholdt sig skriftligt til den alternative og bedre løsning? 
 
Kan du tilføje lidt om ejerne og entreprenørselskabet, der skal forestå ilandsætningen? 
 
Gives der garantier fra ejerne og/eller entreprenøren? 
 
Du skriver i notatet:  
”I Nyborg projektet blev der i driftsøkonomien også medregnet entré indtægter, og tilskud fra Sund og Bælt, hvilket 
også vil være nærliggende i vores projekt.” 
Kan du ikke vende sætningen om, så slutningen lyder ”… hvilket ikke er indregnet i vores projekt, men det er 
naturligvis en mulighed.”? 
 
 
 
Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
 
 

 

Byråd 

 

 

  

  
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 22. marts 2020 17:34 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
Prioritet: Høj 
 
Hej John, 
 
Hermed lang om længe mit notat. Da jeg formoder, at en del i Byrådet måske ikke er helt opdaterede på 
renoverings projektet af færgelejerne, har jeg valgt at indlede med en status, og derefter forsøgt at give et 
uddybende svar på til stillede spørgsmål. 
 
Lad høre om det kan bruges. 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 15:51 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Re: Et par spørgsmål om M/F Broen 
 
   
John 

Sendt fra min iPhone 
 

Den 22. mar. 2020 kl. 15.40 skrev Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk>: 

  
Hej John, 
  
Ja, det skal vi have meget fokus på, og vi bør også bede vore rådgiver NIRAS om at føre 
tilsyn med arbejdet. De har jo gjort det ret godt med færgelejerne. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  
Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 15:38 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
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Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: Re: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
Jeg tror mest, at usikkerheden lige ku går på, om sælgeren kan stille med passende garantier i 
forhold til at ilandsætning mv. er udført korrekt. 
John 

Sendt fra min iPhone 
  

Den 22. mar. 2020 kl. 14.32 skrev Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk>: 

  
Hej John, 
  
Ja, det vil være godt med en beslutning om for så kan vi komme videre i 
sagen. Ejerne er klar til at gå i gang med tømningen af færgen som det første, 
og er klar over, at vi samtidig skal have en skriftlig aftale på plads. 
  
Det fremsatte salgstilbud om køb og landsætning, er en fast pris på 13.6 mio. 
kr., hvor sælger tager det fulde ansvar for tømning, bugsering og landsætning 
samt etablering af spuns, og den endelige sikring og fastgørelsen af færgen. 
  
Det første der skal ske vil være, at der på baggrund af salgstilbuddet 
udarbejdes en form for ”Handelsaftale”. I aftalen præciseres garantiforhold 
med hensyn til landsætningen. Aftalen kan godt være på plads til 
forelæggelse for Byrådet i april. 
  
Vi har hele tiden haft forbeholdet for Kystdirektoratets godkendelse, og de har 
i sidste uge oplyst, at sagen skal startes op som en ny sag, hvilket vi så må 
gøre. Tidsmæssigt vil det betyde, at færgen ikke kan bugseres til Halsskov før 
godkendelsen foreligger. Vi presser selvfølgelig på med hensyn til 
sagsbehandlingstiden. Da vi helst skal have færgen på plads i løbet af 
sommeren. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  
Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 14:04 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
Det er fint  
  
Kunne det evt. være en mulighed, at træffe en beslutning i morgen, men 
sådan at vi byrådet skal se de endelig købsbetingelser i april? (Vi får jo 
alligevel ikke tilladelsen fra Kystdirektoratet før i april) 
  

Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
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Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 22. marts 2020 13:51 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej John, 
  
Jeg sidder lige og er ved at gøre et notat klar til dig.  
  
Beklager at det har trukket ud, men der har været lidt travlhed på 
mødefronten efter Banedanmarks udmelding om udsættelse af spor- og 
perronarbejdet. Det vender jeg tilbage til efter et møde med Banedanmark i 
morgen mandag, men udsættelsen står fast.  
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  
Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 22. marts 2020 12:32 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
  
På økonomiudvalget spurgte Venstre ind til de langsigtede garantier fra 
sælger mht. færgens stand og ilandsætningen – hvad kan du/vi sige om det? 
  
  

Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
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Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 16. marts 2020 09:48 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
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Cc: Danni Wulff <dawul@slagelse.dk> 
Emne: SV: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej John, 
  
Jeg har skrevet mine svar ind i den tekst som du har sendt. 
  
Ring eller skriv endelig hvis der er mere. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  
Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 16. marts 2020 08:40 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Et par spørgsmål om M/F Broen 
  
Hej Torben 
Jeg har fået et par spørgsmål angående færgen M/F Broen, som du meget 
gerne må hjælpe med et svar på inden så længe: 
  
Generelt: 
I bilag 3 afgives herefter et tilbud, hvor der fravælges ballastsikring. Det 
fremgår ikke, at man vil foretage pælefundering eller lignende – vil man det? 
Det kommer til at foregå på den måde, at den nuværende stensætning fjernes 
(og genbruges), og der graves en rende så færgen kan komme ind. 
Færgen stabiliseres med kæder til de eksisterende pulleter på kajkanten. 
Herefter etableres spunsen, og der fyldes vand ind i færgelejet så færgen 
bliver hævet ca. 2 meter. Færgen fastholdes sidevejrs med kæder, og der 
monteres sideafstivning ind på kajkanten under vand/sandniveau. 
Endelig fyldes der sand i indtil vandet er trængt bort, og færgen ligger fast. 
Mængden af sand og stenfyld er pt. eneste ubekendt, og det er aftalt at det er 
en bygherreleverance. Vi har sikret os at alt overskydende sand og sten fra 
det store renoveringsprojekt bliver i færgehavnen således at vi ikke får 
egentlige ekstraudgifter. 
  
I forhold til forløbet så fremgår det ikke af materialet, hvorvidt tilbudsgiver 
har haft adgang til Niras notatet som er bilag 1 – har de det? 
Tilbudsgiver har haft adgang til alt materiale fra NIRAS, herunder bilag 1. Vi 
har holdt møde med tilbudsgiver og NIRAS, hvor tilbudsgiver begrunder 
fravalget af ballastering, og valget af den foreslåede metode med at etablere 
en spuns og hæve færgen.  
NIRAS siger god for denne løsning, hvorefter tilbudsgiver har arbejdet videre 
på løsningen. 
Tilbudsgiver har oplyst, at de godt kan udføre løsningen med ballastering for 
det i NIRAS notatet anslåede beløb på ca. 5.850.000 kr., men at de vil fraråde 
denne løsning da færgen vil komme til at ligge alt for lavt i færgelejet, og 
tillige blive udsat for stor saltvandspåvirkning som vil forringe færgens levetid. 
Løsningen med at hæve færgen vil nødvendiggøre, at der etableres en 
spunsvæg som er årsagen til udgiftsforøgelsen. Der kan ikke rammes en 
spuns ned på normal vis idet der ligger en stor støbt betonplade i en stor del 
af færgelejerne (jf. bilag). Derfor vil spunsen blive fastmonteret på 
betonpladen som har en tykkelse på mellem 80 og 120 cm. 
  
I forhold til sagens oplysning: har Niras udtalt sig om det afgivne tilbud lever 
op til kravsspecifikationen, og anser Niras projektet for ”holdbart”? 
Ja, NIRAS har været med i hele forløbet som vores rådgiver, og har sagt god 
for løsningen i forhold til de udarbejde kravsspecifikationer 
  
Tidshorisonten: 
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Det fremgår af bilag 1 Niras Notatet pkt. 3.5 at man udover den kommunale 
sagsbehandling skal regne med 12-16 uger; er det incl. Kystdirektoratets 
behandling. 
De omtalte 12-16 ugers sagsbehandling er primært sagsbehandlingen i 
Kystdirektoratet som blev iværksat medio januar. Vi kan forvente et svar 
(positivt) i sidste halvdel af april 2020. Herefter er tilbudsgiver klar til at 
bugsere færgen til Halsskov. 
  
Har vi fået Niras (eller andres) vurdering af om tidsrammen som beskrevet i 
tilbuddet kan holde? 
Vi har i fællesskab vurderet at tidsplanen kan holde, dog med usikkerhed for 
vejrsituationen. Skulle vejret blive dårligt må projektet ligge stille, men det er 
jo ikke afgørende at færgen er på plads på en bestemt dato. Hvis den kan 
være på plads i juli måned vil det være fint.  
  
Udbudsreglerne. 
Hvordan er det med spørgsmålet om udbud: ”fidusen” med et samlet 
anlægsprojekt, hvem er det, der har sagt god for den? 
Der har været afholdt møde i administrationen med deltagelse af udbudsjurist 
og CKE/bygherrerådgivning samt Lone W. og undertegnede. Det er 
udbudsjuristens opfattelse at vi godt kan betragte sagen som et varekøb med 
levering (landfast). Herefter har jeg fået i opdrag at arbejde videre med den 
model.  
  
Sælgeren 
Det fremgår at tilbudsgiver er Fokus København A/S, hvis formål er 
restaurations- og diskoteksdrift. Ejerkredsen bag Fokus københavn A/S ser 
velkonsolideret ud, men gives der en garanti eller lignende i forbindelse med 
handlen? (hvis der fx opstår uforudsete udgifter) 
Når der foreligger en politisk godkendelse, vil der blive udarbejdet en 
”Handelsaftale”, hvor garantiforhold bliver aftalt tillige med forhold 
vedrørende uforudsete udgifter og tidsplan. 
Det skal bemærkes, at den pris som tilbudsgiver har givet, er fast pris. Det vil 
sige at eventuelle ekstraudgifter eller forsinkelse i tidsplan grundet vejrforhold 
er tilbudsgivers ansvar. 
Som nævnt står kommunen leverance af sand og stenfyld (som vi har 
liggende). 
  
Håber at ovenstående er tilstrækkeligt ellers skriv eller ring. Jeg sidder klar, 
og kan også hurtigt få kontakt til tilbudsgiver. 
  

Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
  
  
<image001.png>
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Jannie Holst Engskov

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 23. marts 2020 15:25
Til: Mette Bjarnt
Cc: John Dyrby Paulsen
Emne: SV: Notat fra juridisk - udbudsforplitigelse
Vedhæftede filer: Juridisk notat.docx

Prioritet: Høj

Notatet er rettet i KMD, og vedhæftet denne mail. 
 
Husk at Det supplerende notat (ligger også klar i KMD) høre sammen med dette notat, og at de to notater 
giver det samlede grundlag for en Byrådsbeslutning. 
 
Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
 

Fra: Mette Bjarnt  
Sendt: 23. marts 2020 15:14 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: SV: Notat fra juridisk 
 
Tænkte det nok. Vil du sørge for, at det står i notatet. 
 
 
Venlig hilsen 
Mette Bjarnt 
Sekretariatsleder, Ledelsessekretariat, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: | Mobil: 23 65 24 15 | EAN: 5798007351625 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 23. marts 2020 15:13 
Til: Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: Re: Notat fra juridisk 
 
Ha, der skal ikke afholdes udbud 

Sendt fra min iPhone 
 

Den 23. mar. 2020 kl. 14.57 skrev Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk>: 

  
Hej Torben, 
  
Måske spørger jeg dumt, men jeg kan ikke forstå notatet ift. det stillede spørgsmål om ikke-
udbud. Betyder notatet, at der ikke er behov for udbud? Hvis ja, så skal det stå der, så det 
ikke fremstår indforstået. 
  
  

Venlig hilsen 
Mette Bjarnt 
Sekretariatsleder, Ledelsessekretariat, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
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Tlf: | Mobil: 23 65 24 15 | EAN: 5798007351625 
  
Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 23. marts 2020 13:16 
Til: Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: Notat fra juridisk 
Prioritet: Høj 
  
Hej Mette, 
  
Hermed Dittes notat i den rette skabelon. 
  
Jeg prøver også at gemme det i KMD. 
  

Venlig hilsen 
Torben Hjelm 
Programleder, Udvikling, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: 20 28 79 40 | Mobil: 20 28 79 40  
  



 

 
NOTAT 
 
 
 
 
Sagsnr.: 330-2018-32713 - Kort om køb af færge  
 
Jeg er blevet bedt om at tage stilling til, hvorvidt indkøb og landsætning af en (specifik) færge 
kan betragtes som et varekøb.  
 
Iht. udbudsloven, så kan indkøbet af færgen formentlig defineres som et varekøb, jf. udbudslo-
vens § 24, stk. 1, nr. 26 med dertilhørende bemærkninger.  
 
Det har imidlertid ikke stor indflydelse på selve indkøbet, idet varer og tjenesteydelser i vid ud-
strækning behandles ens efter udbudsloven, og da der ikke rigtig er andre varekøbsmuligheder 
på dette specifikke indkøb. Reglerne for varer og tjenesteydelser er typisk mere restriktive end 
reglerne for bygge- og anlægsindkøbene, som ofte kan indkøbes efter tilbudslovens regler. 
 
Planlægning og tilrettelæggelse af opgaven med etablering af færgen på land, gøre den egnet til 
brug osv., herunder gennemførelse af entrepriseudbuddet, er en tjenesteydelse, som skal være 
omfattet at rådgiverkontrakten.  
 
Selve landsætningen af færgen skal ikke i udbud, da der er tale om et samlet varekøb (køb og 
levering landsat). 
 
 
 
/DHM 
 
 
 

Indkøb og Forsikring 

Ditte Horn Møller 

dittm@slagelse.dk 

23. marts 2020 
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Jannie Holst Engskov

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 24. marts 2020 10:37
Til: Mette Bjarnt
Cc: Helle Frese Grünberger; Margrethe Frydendahl
Emne: Re: BY - lukket pkt. vedr. Halskov færgehavn/Broen

De ligger på sagen i Kmd 

Sendt fra min iPhone 
 
 

Den 24. mar. 2020 kl. 09.42 skrev Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk>: 

  
Hej Torben, 
  
Vil du sende de 2 notater til Helle. Så lægger hun dem på sagen som bilag inden referatet publiceres. 
  
John sender til byrådet. 
  
  

Venlig hilsen 
Mette Bjarnt 
Sekretariatsleder, Ledelsessekretariat, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: | Mobil: 23 65 24 15 | EAN: 5798007351625 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 25. marts 2020 16:24
Til: 'Gear Up Green A/S'
Emne: Seneste nyt
Vedhæftede filer: Enigt Byråd 25.03.2020.pdf

Hej Jesper, 
 
Hermed som aftalt. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 26. marts 2020 08:52
Til: Ditte Møller; Henrik Sørensen; Rune Overlade
Cc: Thomas Frankel Goul
Emne: Køb af færge
Vedhæftede filer: Enigt Byråd 25.03.2020.pdf

Prioritet: Høj

RegistreringRegistrering: Modtager Læst

Ditte Møller

Henrik Sørensen Læst: 26-03-2020 09:45

Rune Overlade

Thomas Frankel Goul Læst: 26-03-2020 08:53

God formiddag til alle, 
 
Mandag aften denne uge godkendte et enigt Byråd, at vi skal købe og landsætte færgen – suverent. 
 
Af beslutningen fremgår: ”Godkendt, idet Byrådet bemærkede, at normale handelsmæssige og tekniske 
risici på kort og lidt længere sigt ved handlen skal afdækkes og imødegås. Byrådet informeres nærmere om 
dette ved handlens indgåelse”. 
 
Nu skal der udarbejdes en Handelsaftale/kontrakt, gerne så hurtigt som muligt (læs inden Påske 2020), og 
jeg vil høre om det er dig Ditte, og hvem fra jer Rune/Henrik skal deltage? 
 
Når vi har et udkast klar, vil der blive inddraget en ekstern person/rådgiver til at sikre at 
Handelsaftalen/kontrakten er så god som muligt. Det er ikke fordi der ikke er tillid til at vi kan løse opgaven 
internet, men fordi dele af Byrådet har en særlig fokus på indholdet af aftalen, specielt sikkerhed og 
garantier (som du Henrik allerede har nævnt). 
 
Hvem er med til at løse opgaven? 
 
Jeg er klar til at sende alle dokumenter og dele mailkorrespondance, men eftersom der er tale om en lukket 
sag sender jeg først når holdet er sat. 
 
Ring eller skriv hvis der er eventuelle spørgsmål. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 26. marts 2020 09:53
Til: Rune Overlade; Ditte Møller; Henrik Sørensen
Cc: Thomas Frankel Goul; Casper Theil Hemp
Emne: SV: Køb af færge

Tak for hurtig tilbagemelding, og jeg sender materiale samt en beskrivelse ar den forventede proces. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Rune Overlade  
Sendt: 26. marts 2020 09:51 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk>; Ditte Møller <dittm@slagelse.dk>; Henrik Sørensen <herso@slagelse.dk> 
Cc: Thomas Frankel Goul <thomg@slagelse.dk>; Casper Theil Hemp <chemp@slagelse.dk> 
Emne: SV: Køb af færge 
 
Hej Torben (og i andre) 
 
Vi har aftalt i CKE er det Casper Hemp der er på opgaven. Han vil sammen med Thomas være et stærkt 
hold til at understøtte jer andre. 
 
Torben kunne du ikke sætte et par ord på processen efterfølgende omkring hvad der skal ske med Færgen 
og hvordan det skal håndteres. 
 
God dag herfra 
 
 
Venlig hilsen 
Rune Overlade 
Centerchef, Center for Kommunale Ejendomme  
Tlf: 58 57 91 33 | Mobil: 21 38 57 75  
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 26. marts 2020 08:52 
Til: Ditte Møller <dittm@slagelse.dk>; Henrik Sørensen <herso@slagelse.dk>; Rune Overlade <ruove@slagelse.dk> 
Cc: Thomas Frankel Goul <thomg@slagelse.dk> 
Emne: Køb af færge 
Prioritet: Høj 
 
God formiddag til alle, 
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Mandag aften denne uge godkendte et enigt Byråd, at vi skal købe og landsætte færgen – suverent. 
 
Af beslutningen fremgår: ”Godkendt, idet Byrådet bemærkede, at normale handelsmæssige og tekniske 
risici på kort og lidt længere sigt ved handlen skal afdækkes og imødegås. Byrådet informeres nærmere om 
dette ved handlens indgåelse”. 
 
Nu skal der udarbejdes en Handelsaftale/kontrakt, gerne så hurtigt som muligt (læs inden Påske 2020), og 
jeg vil høre om det er dig Ditte, og hvem fra jer Rune/Henrik skal deltage? 
 
Når vi har et udkast klar, vil der blive inddraget en ekstern person/rådgiver til at sikre at 
Handelsaftalen/kontrakten er så god som muligt. Det er ikke fordi der ikke er tillid til at vi kan løse opgaven 
internet, men fordi dele af Byrådet har en særlig fokus på indholdet af aftalen, specielt sikkerhed og 
garantier (som du Henrik allerede har nævnt). 
 
Hvem er med til at løse opgaven? 
 
Jeg er klar til at sende alle dokumenter og dele mailkorrespondance, men eftersom der er tale om en lukket 
sag sender jeg først når holdet er sat. 
 
Ring eller skriv hvis der er eventuelle spørgsmål. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Merve Eda Cilek

Fra: Frank E. Andersen
Sendt: 27. marts 2020 11:00
Til: Torben Hjelm
Cc: Mette Bjarnt
Emne: Re: Ekstern rådgivning

Tak for info Torben 
Ingen bemærkninger til kvalitet af rådgivere, men formoder/forventer vi overholder udbud etc. i forhold til brug af 
eksterne 
Bh 

Sendt fra min iPhone 
 
Den 27. mar. 2020 kl. 10.20 skrev Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk>: 

God formiddag Frank og Mette, 
  
Med ønsket om at inddrage eksterne rådgivning i forbindelse med kontraktindgåelse af Færgekøb 
og landsætning, vil jeg allerede nu inddrage juridisk assistance fra advokat René Rasmussen. 
Sammen med den tekniske rådgivning fra NIRAS er vi dermed godt klædt på fra ekstern side. René 
Rasmussen har solid erfaring med kontraktindgåelse i forbindelse med Bygge-og Anlægsprojekter. 
Han har bistået kommunen i hele campusprojektet med alt lige fra miljøundersøgelser til de 
byggetekniske aftaler. Som bestyrelsesformand for Dyhrs Skole har netop stået for alle aftaler 
vedrørende byggeriet af den nye skoleidrætshal m.m. 
  
For at optimere tidmæssig trækkes de to eksterne rådgivere ind i sagen allerede nu (NIRAS har 
været med hele tiden). 
  

Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
  
  
<image001.png>

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse
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Direkte telefon 
: 

20 28 79 40 

Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

  
Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 27. marts 2020 14:11
Til: Ditte Møller; Thomas Frankel Goul; Casper Theil Hemp
Cc: Henrik Krøyer Larsen; Henrik Sørensen; Rune Overlade
Emne: SV: Køb af færge

God eftermiddag til alle, 
 
Nu har vi projektgruppen på plads, og jeg har bedt om at I reservere tid til et WebEx møde på tirsdag. 
Inden da sender jeg de dokumenter, og den mailkorrespondance vi har som udgangspunkt. 
 
På tirsdag aftaler vi hvem der bidrager med hvad, men det vil være naturligt at Casper og Thomas har fokus 
på landsætningen som en entreprenørydelse med de forhold og betingelser m.m. som gør sig gældende jf. 
AB92. 
 
Vores tekniske rådgiver NIRAS, har gennemgået beskrivelsen af udførelsen i det salgsmateriale som vi har 
modtaget, og de fremsender deres bemærkning. Der er behov for nogle afklaringer og præciseringer, 
hvilket sælger bliver gjort opmærksom på. 
 
Rådgivning og entreprisen skal ikke i udbud. Færgen købes landsat som en leverance, og der er ejeren af 
færgen som har ansvar for landsætningen. Det er givetvis ikke i tråd med vores indkøbspolitik som 
politikerne har vedtaget, men ønsket om at køb og landsætning sker som beskrevet er enstemmigt 
besluttet i Byrådet, så det er det vi arbejder efter. 
 
Med hensyn til ekstern juridisk assistance, ligesom vi har NIRAS på som ekstern på det tekniske, så er det i 
dag besluttet, at tilknytte advokat René Rasmussen til opgaven. 
 
Dette var oderne indtil videre, og der skal nok følge en overordnet beskrivelse af den proces som vi nu går i 
gang med. 
 
God weekend til alle, når den måtte komme. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Ditte Møller  
Sendt: 26. marts 2020 17:26 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Henrik Krøyer Larsen <hekla@slagelse.dk>; Thomas Frankel Goul <thomg@slagelse.dk>; Casper Theil Hemp 
<chemp@slagelse.dk>; Henrik Sørensen <herso@slagelse.dk>; Rune Overlade <ruove@slagelse.dk> 
Emne: SV: Køb af færge 
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Hej Torben.  
 
Jeg tænker, at du bliver nødt til at afholde et arbejdsgruppemøde, hvor vi kan få planlagt det videre forløb, 
herunder få kortlagt processen i samarbejd med de relevante fagpersoner. OBS Der skal være tilknyttet en 
Bygherrerådgiver til denne type af opgave. 
 
Det er efter min vurdering, at vi kan nå at sætte gang i arbejdet inden påske, men vi kan selvfølgelig ikke 
have en kontrakt klar, idet det forudsætter et rådgiverudbud/indkøb, jf. indkøbspolitikken, og dernæst kan 
entreprisen udbydes til relevante lokale entreprenører.  
 
Jeg skal have et andet udbud i luften i morgen, så jeg er nok optaget det meste af dagen, men du er altid 
velkommen til at ringe. (Det er i andre selvfølgelig også) 
  
/Ditte 
 
Venlig hilsen 

Ditte Møller 
Jurist 
 
 

 

Stab for Økonomi og Digitalisering 
Indkøb og Forsikring 
Rådhuspladsen 11, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 29 12 43 04 
Mobil telefon : 29 12 43 04 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 26. marts 2020 09:53 
Til: Rune Overlade <ruove@slagelse.dk>; Ditte Møller <dittm@slagelse.dk>; Henrik Sørensen <herso@slagelse.dk> 
Cc: Thomas Frankel Goul <thomg@slagelse.dk>; Casper Theil Hemp <chemp@slagelse.dk> 
Emne: SV: Køb af færge 
 
Tak for hurtig tilbagemelding, og jeg sender materiale samt en beskrivelse ar den forventede proces. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Rune Overlade  
Sendt: 26. marts 2020 09:51 
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Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk>; Ditte Møller <dittm@slagelse.dk>; Henrik Sørensen <herso@slagelse.dk> 
Cc: Thomas Frankel Goul <thomg@slagelse.dk>; Casper Theil Hemp <chemp@slagelse.dk> 
Emne: SV: Køb af færge 
 
Hej Torben (og i andre) 
 
Vi har aftalt i CKE er det Casper Hemp der er på opgaven. Han vil sammen med Thomas være et stærkt 
hold til at understøtte jer andre. 
 
Torben kunne du ikke sætte et par ord på processen efterfølgende omkring hvad der skal ske med Færgen 
og hvordan det skal håndteres. 
 
God dag herfra 
 
 
Venlig hilsen 
Rune Overlade 
Centerchef, Center for Kommunale Ejendomme  
Tlf: 58 57 91 33 | Mobil: 21 38 57 75  
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 26. marts 2020 08:52 
Til: Ditte Møller <dittm@slagelse.dk>; Henrik Sørensen <herso@slagelse.dk>; Rune Overlade <ruove@slagelse.dk> 
Cc: Thomas Frankel Goul <thomg@slagelse.dk> 
Emne: Køb af færge 
Prioritet: Høj 
 
God formiddag til alle, 
 
Mandag aften denne uge godkendte et enigt Byråd, at vi skal købe og landsætte færgen – suverent. 
 
Af beslutningen fremgår: ”Godkendt, idet Byrådet bemærkede, at normale handelsmæssige og tekniske 
risici på kort og lidt længere sigt ved handlen skal afdækkes og imødegås. Byrådet informeres nærmere om 
dette ved handlens indgåelse”. 
 
Nu skal der udarbejdes en Handelsaftale/kontrakt, gerne så hurtigt som muligt (læs inden Påske 2020), og 
jeg vil høre om det er dig Ditte, og hvem fra jer Rune/Henrik skal deltage? 
 
Når vi har et udkast klar, vil der blive inddraget en ekstern person/rådgiver til at sikre at 
Handelsaftalen/kontrakten er så god som muligt. Det er ikke fordi der ikke er tillid til at vi kan løse opgaven 
internet, men fordi dele af Byrådet har en særlig fokus på indholdet af aftalen, specielt sikkerhed og 
garantier (som du Henrik allerede har nævnt). 
 
Hvem er med til at løse opgaven? 
 
Jeg er klar til at sende alle dokumenter og dele mailkorrespondance, men eftersom der er tale om en lukket 
sag sender jeg først når holdet er sat. 
 
Ring eller skriv hvis der er eventuelle spørgsmål. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 12. maj 2020 18:11
Til: Torben Hjelm
Emne: Betalingsplan foto
Vedhæftede filer: IMG_1898.jpg; ATT00001.txt
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 24. marts 2020 20:04
Til: John Dyrby Paulsen
Emne: SV: Afklaring - John

Hej John, 
Jeg har tilføjet mine bemærkninger til dine bemærkninger. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 24. marts 2020 19:20 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk>; Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Afklaring 
 
Hej Torben 
Takker – se mine bemærkninger nedenstående  
John 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 24. marts 2020 18:26 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk>; Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Afklaring 
 
Hej John, 
 
Det var lidt af en spiseseddel, og jeg vil gruppere spørgsmålene hvor de høre til. 
 

 Handelsaftalen som vil tage højde for 2, 3, 4, 6 og 7 – mht. garanti m.m. vil det være iht. AB92, 
som benyttes ved anlægsprojekter, så det er der regler for. Aftalen skal på plads så hurtigt som 
muligt. Det er fint – men er der et problem med garantier ift. AB92? Det nytter jo ikke meget, at der 
påhviler det sælgende selskab en forpligtelse, hvis selskabet er lukket ned eller ikke har penge til at 
udbedre en mangel eller lignende. Det er Entreprenørfirmaet Ivan Jakobsen A/S, Farvervej 13, 7600 
Struer som udføre landsætningen, og i princippet også dem og deres forsikring som sammen med 
sælger har ansvaret. Vi vil bede NIRAS om at føre fagtilsyn på arbejdet, og dermed sikre at det 
udføres teknisk korrekt. 

 Om (5) - Rømningen af færgen. Det skal ske i Grenå inden at færgen bugseres herover. Ejerne er 
klar til at gå i gang, og det bør vi anbefale for det er en lidt tidskrævende opgave. Helt enig – men vi 
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skal vel sige god for, at færgen er ordentlig rømmet jf. aftale? Det vi aftaler er, at vi indleder med 
en besigtigelse, og aftaler hvad der skal ryddes ud. Vi vil føre regelmæssigt tilsyn med arbejdet, og 
kan tillige blive tilkaldt hvis der er spørgsmål. Når vi har godkendt arbejdet, kan færgen bugseres til 
Halsskov. 

 Om (8) - Hvis vi kan holde fremdrift, så siger ejernes tidsplan, at færgen kan være på plads primo 
juni, men vi kan ikke få den på land før der foreligger godkendelse fra Kystdirektoratet. Jeg har i dag 
bedt NIRAS om at gøre hvad de kan overfor KD, men vi får nok først godkendelsen primo juni, og så 
kan vi ikke få færgen på land, da der skal holdes Aqtive Days og start på Broløbet i dagene 19-20. 
juni. I juli bades der, så primo august kan være et godt bud. Det er glimrende – skal det forstås 
sådan, at der ved ilandsætningen er begrænset adgang til området? Tror nu også, at der bades i 
august (her er vandet varmest!). Der vil være byggepladshegn som vil spærre af ind mod færgeleje 
2, men der kan fortsat bades mod syd ved udspringstårnet. Nord for færgeleje 2 vil der blive 
indrettet byggeplads, og her er der ikke planlagt sommeraktiviteter. 

 
Den Entreprenør som kommer til at løse opgaven er ret erfaren i disse opgaver, så den del skal nok blive 
klaret godt. Glimrende – måske kan der gives referencer fra lignende opgaver?  Entreprenørfirmaet Ivan 
Jakobsen A/S, er et ældre og velrenommeret firma som har løst mange spunsopgaver og havneopgaver 
som denne i flere mindre havne. NIRAS keder firmaet, og vi får indhentet referencer.  
 
Jeg holder dig/jer opdateret – nu kan vi endelig komme i gang.  
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 

   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata  for det er en tidskrævende opgave 

 
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 24. marts 2020 17:48 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk>; Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Afklaring 
 
Hej Torben 
Jeg glemte dig helt i løbet af dagen – ved ikke helt, hvordan det kunne lade sig gøre ;) 
 
Købet af færgen på skitserede vilkår er godkendt med opbakning fra hele byrådet. 
 
Der er dog en udtalt bekymring som skal adresseres mht. følgende: 
 

1. Hvordan sikres det, at det firma vi handler med kan klare opgaven? 
2. Hvordan holder vi betalingen tilbage, til vi er sikre på, at vi har fået det, vi betaler for? 
3. Det firma vi handler med har på papiret ingen midler (negativ egenkapital) – er der en eller anden 

form for forpligtelse/garanti fra ejerne bag selskabet i forbindelse med handlen? 
4. Kan vi dokumentere, at den valgte løsning er ”funktionsdygtig”, og at den kan modstå fx en markant 

stigning i vandstanden i løbet af de næste 100 år?  
5. Skal vi sige god for ”rømningen” af færgen før den bugseres til Korsør? 
6. Hvordan sikre vi, at den tekniske del af projektet udføres korrekt og er holdbar? 
7. Hvordan sikre vi, at der ikke om et par år opstår problemer med den tekniske løsning? Sat på 

spidsen, så skal færges helt ikke vælte om et par år – hvordan sikre vi det?  
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8. Og endelig: når den indsættes i Korsør, hvis det fx sker midt i badesæsonen, vil der så være 
forment adgang til området i længere tid?  

 
Byrådet skal orienteres om opfyldelsen af disse forhold i forbindelse med handlens indgåelse. 
 
 
Bedste Hilsner – og god sundhed  

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
 
 

 

Byråd 

 

 

  

  
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 24. marts 2020 17:22 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Emne: Afklaring 
Prioritet: Høj 
 
Hej John, 
 
Der er sikkert mange mails til dig, og i går aftes sendte jeg nedenstående spørgsmål som du meget gerne 
må svare på.  
 
Jeg er klar sammen med jurist og byggeri til at gå i gang med handelsaftalen, men vil gerne forstå teksten i 
beslutningen. 
 
Lige så hurtigt at vi går i gang med handelsaftalen vil ejerne af færgen også gå i gang med at rydde 
færgen. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 

   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 23. marts 2020 22:44 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Emne: Oversættelse 
 
Godaften John, 
 
Hvor er det dejligt at se at købet af færgen er godkendt. Det kommer til at vække begejstring. 
 
Vil du, når du har tid prøve at ”oversætte” beslutningen om, at normale handelsmæssige og tekniske risici 
på kort og lidt længere sigt ved handlen skal afdækkes og imødegås. 
 
Det fremgår også, at Byrådet informeres nærmere om dette ved handlens indgåelse - Betyder det, at 
Byrådet ”blot” skal orienteres, og at vi kan lave ”Handelsaftalen”, og sætte arbejdet i gang? 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 

   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 24. marts 2020 20:13
Til: Mette Bjarnt
Emne: SV: Afklaring - Mette

Det bliver Ditte, Henrik Sørensen og mig som arbejder sammen om kontrakten. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Mette Bjarnt  
Sendt: 24. marts 2020 20:11 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: SV: Afklaring 
 
Det er helt sikkert fint. Vær opmærksom på, at der ved indgåelse af kontrakt er professionel juridisk 
assistance, så den er tilstrækkelig tydelig omkring ansvar og forpligtelser – det blev sagt af flere på mødet i 
går. 
 
 
Venlig hilsen 
Mette Bjarnt 
Sekretariatsleder, Ledelsessekretariat, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: | Mobil: 23 65 24 15 | EAN: 5798007351625 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 24. marts 2020 20:08 
Til: Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Afklaring 
 
Hej Mette, 
 
Det er vi klar over, og vil gøre alt for at få de rette garantier. Det er Entreprenørfirmaet som vil have 
ansvaret for landsætningen, og det er her AB92 kommer ind i billedet. Firmaet han en professionel 
forsikring som skal og kan dække. Det er et ældre og velrenommeret firma. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
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Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 

   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Mette Bjarnt  
Sendt: 24. marts 2020 20:04 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: VS: Afklaring 
 
Hej Torben, 
 
To. en politiker havde kontrolleret virksomheden og sagde på BY at det ikke var et firma med det store 
økonomiske fundament. 
 
Derfor fokus på garantier. 
 
 
Venlig hilsen 
Mette Bjarnt 
Sekretariatsleder, Ledelsessekretariat, Stab for Ledelse Udvikling og HR  
Tlf: | Mobil: 23 65 24 15 | EAN: 5798007351625 
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 24. marts 2020 19:20 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk>; Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Afklaring 
 
Hej Torben 
Takker – se mine bemærkninger nedenstående  
John 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 24. marts 2020 18:26 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk>; Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Afklaring 
 
Hej John, 
 
Det var lidt af en spiseseddel, og jeg vil gruppere spørgsmålene hvor de høre til. 
 

 Handelsaftalen som vil tage højde for 2, 3, 4, 6 og 7 – mht. garanti m.m. vil det være iht. AB92, 
som benyttes ved anlægsprojekter, så det er der regler for. Aftalen skal på plads så hurtigt som 
muligt. Det er fint – men er der et problem med garantier ift. AB92? Det nytter jo ikke meget, at der 
påhviler det sælgende selskab en forpligtelse, hvis selskabet er lukket ned eller ikke har penge til at 
udbedre en mangel eller lignende. 

 Om (5) - Rømningen af færgen. Det skal ske i Grenå inden at færgen bugseres herover. Ejerne er 
klar til at gå i gang, og det bør vi anbefale for det er en lidt tidskrævende opgave. Helt enig – men vi 
skal vel sige god for, at færgen er ordentlig rømmet jf. aftale? 
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 Om (8) - Hvis vi kan holde fremdrift, så siger ejernes tidsplan, at færgen kan være på plads primo 
juni, men vi kan ikke få den på land før der foreligger godkendelse fra Kystdirektoratet. Jeg har i dag 
bedt NIRAS om at gøre hvad de kan overfor KD, men vi får nok først godkendelsen primo juni, og så 
kan vi ikke få færgen på land, da der skal holdes Aqtive Days og start på Broløbet i dagene 19-20. 
juni. I juli bades der, så primo august kan være et godt bud. Det er glimrende – skal det forstås 
sådan, at der ved ilandsætningen er begrænset adgang til området? Tror nu også, at der bades i 
august (her er vandet varmest!). 

 
Den Entreprenør som kommer til at løse opgaven er ret erfaren i disse opgaver, så den del skal nok blive 
klaret godt. Glimrende – måske kan der gives referencer fra lignende opgaver? 
 
Jeg holder dig/jer opdateret – nu kan vi endelig komme i gang.  
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 

   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata  for det er en tidskrævende opgave 

 
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 24. marts 2020 17:48 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk>; Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Afklaring 
 
Hej Torben 
Jeg glemte dig helt i løbet af dagen – ved ikke helt, hvordan det kunne lade sig gøre ;) 
 
Købet af færgen på skitserede vilkår er godkendt med opbakning fra hele byrådet. 
 
Der er dog en udtalt bekymring som skal adresseres mht. følgende: 
 

1. Hvordan sikres det, at det firma vi handler med kan klare opgaven? 
2. Hvordan holder vi betalingen tilbage, til vi er sikre på, at vi har fået det, vi betaler for? 
3. Det firma vi handler med har på papiret ingen midler (negativ egenkapital) – er der en eller anden 

form for forpligtelse/garanti fra ejerne bag selskabet i forbindelse med handlen? 
4. Kan vi dokumentere, at den valgte løsning er ”funktionsdygtig”, og at den kan modstå fx en markant 

stigning i vandstanden i løbet af de næste 100 år?  
5. Skal vi sige god for ”rømningen” af færgen før den bugseres til Korsør? 
6. Hvordan sikre vi, at den tekniske del af projektet udføres korrekt og er holdbar? 
7. Hvordan sikre vi, at der ikke om et par år opstår problemer med den tekniske løsning? Sat på 

spidsen, så skal færges helt ikke vælte om et par år – hvordan sikre vi det?  
8. Og endelig: når den indsættes i Korsør, hvis det fx sker midt i badesæsonen, vil der så være 

forment adgang til området i længere tid?  
 
Byrådet skal orienteres om opfyldelsen af disse forhold i forbindelse med handlens indgåelse. 
 
 
Bedste Hilsner – og god sundhed  
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John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
 
 

 

Byråd 

 

 

  

  
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 24. marts 2020 17:22 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Emne: Afklaring 
Prioritet: Høj 
 
Hej John, 
 
Der er sikkert mange mails til dig, og i går aftes sendte jeg nedenstående spørgsmål som du meget gerne 
må svare på.  
 
Jeg er klar sammen med jurist og byggeri til at gå i gang med handelsaftalen, men vil gerne forstå teksten i 
beslutningen. 
 
Lige så hurtigt at vi går i gang med handelsaftalen vil ejerne af færgen også gå i gang med at rydde 
færgen. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 

   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 23. marts 2020 22:44 
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Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Emne: Oversættelse 
 
Godaften John, 
 
Hvor er det dejligt at se at købet af færgen er godkendt. Det kommer til at vække begejstring. 
 
Vil du, når du har tid prøve at ”oversætte” beslutningen om, at normale handelsmæssige og tekniske risici 
på kort og lidt længere sigt ved handlen skal afdækkes og imødegås. 
 
Det fremgår også, at Byrådet informeres nærmere om dette ved handlens indgåelse - Betyder det, at 
Byrådet ”blot” skal orienteres, og at vi kan lave ”Handelsaftalen”, og sætte arbejdet i gang? 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 

   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 24. marts 2020 20:14
Til: Frank E. Andersen
Cc: Mette Bjarnt
Emne: VS: Afklaring - orientering Frank og Mette

I kom ikke lige med i første omgang… 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 24. marts 2020 20:04 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Emne: SV: Afklaring 
 
Hej John, 
Jeg har tilføjet mine bemærkninger til dine bemærkninger. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 24. marts 2020 19:20 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 



2

Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk>; Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Afklaring 
 
Hej Torben 
Takker – se mine bemærkninger nedenstående  
John 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 24. marts 2020 18:26 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk>; Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Afklaring 
 
Hej John, 
 
Det var lidt af en spiseseddel, og jeg vil gruppere spørgsmålene hvor de høre til. 
 

 Handelsaftalen som vil tage højde for 2, 3, 4, 6 og 7 – mht. garanti m.m. vil det være iht. AB92, 
som benyttes ved anlægsprojekter, så det er der regler for. Aftalen skal på plads så hurtigt som 
muligt. Det er fint – men er der et problem med garantier ift. AB92? Det nytter jo ikke meget, at der 
påhviler det sælgende selskab en forpligtelse, hvis selskabet er lukket ned eller ikke har penge til at 
udbedre en mangel eller lignende. Det er Entreprenørfirmaet Ivan Jakobsen A/S, Farvervej 13, 7600 
Struer som udføre landsætningen, og i princippet også dem og deres forsikring som sammen med 
sælger har ansvaret. Vi vil bede NIRAS om at føre fagtilsyn på arbejdet, og dermed sikre at det 
udføres teknisk korrekt. 

 Om (5) - Rømningen af færgen. Det skal ske i Grenå inden at færgen bugseres herover. Ejerne er 
klar til at gå i gang, og det bør vi anbefale for det er en lidt tidskrævende opgave. Helt enig – men vi 
skal vel sige god for, at færgen er ordentlig rømmet jf. aftale? Det vi aftaler er, at vi indleder med 
en besigtigelse, og aftaler hvad der skal ryddes ud. Vi vil føre regelmæssigt tilsyn med arbejdet, og 
kan tillige blive tilkaldt hvis der er spørgsmål. Når vi har godkendt arbejdet, kan færgen bugseres til 
Halsskov. 

 Om (8) - Hvis vi kan holde fremdrift, så siger ejernes tidsplan, at færgen kan være på plads primo 
juni, men vi kan ikke få den på land før der foreligger godkendelse fra Kystdirektoratet. Jeg har i dag 
bedt NIRAS om at gøre hvad de kan overfor KD, men vi får nok først godkendelsen primo juni, og så 
kan vi ikke få færgen på land, da der skal holdes Aqtive Days og start på Broløbet i dagene 19-20. 
juni. I juli bades der, så primo august kan være et godt bud. Det er glimrende – skal det forstås 
sådan, at der ved ilandsætningen er begrænset adgang til området? Tror nu også, at der bades i 
august (her er vandet varmest!). Der vil være byggepladshegn som vil spærre af ind mod færgeleje 
2, men der kan fortsat bades mod syd ved udspringstårnet. Nord for færgeleje 2 vil der blive 
indrettet byggeplads, og her er der ikke planlagt sommeraktiviteter. 

 
Den Entreprenør som kommer til at løse opgaven er ret erfaren i disse opgaver, så den del skal nok blive 
klaret godt. Glimrende – måske kan der gives referencer fra lignende opgaver?  Entreprenørfirmaet Ivan 
Jakobsen A/S, er et ældre og velrenommeret firma som har løst mange spunsopgaver og havneopgaver 
som denne i flere mindre havne. NIRAS keder firmaet, og vi får indhentet referencer.  
 
Jeg holder dig/jer opdateret – nu kan vi endelig komme i gang.  
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
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Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 24. marts 2020 17:48 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk>; Mette Bjarnt <metbj@slagelse.dk> 
Emne: SV: Afklaring 
 
Hej Torben 
Jeg glemte dig helt i løbet af dagen – ved ikke helt, hvordan det kunne lade sig gøre ;) 
 
Købet af færgen på skitserede vilkår er godkendt med opbakning fra hele byrådet. 
 
Der er dog en udtalt bekymring som skal adresseres mht. følgende: 
 

1. Hvordan sikres det, at det firma vi handler med kan klare opgaven? 
2. Hvordan holder vi betalingen tilbage, til vi er sikre på, at vi har fået det, vi betaler for? 
3. Det firma vi handler med har på papiret ingen midler (negativ egenkapital) – er der en eller anden 

form for forpligtelse/garanti fra ejerne bag selskabet i forbindelse med handlen? 
4. Kan vi dokumentere, at den valgte løsning er ”funktionsdygtig”, og at den kan modstå fx en markant 

stigning i vandstanden i løbet af de næste 100 år?  
5. Skal vi sige god for ”rømningen” af færgen før den bugseres til Korsør? 
6. Hvordan sikre vi, at den tekniske del af projektet udføres korrekt og er holdbar? 
7. Hvordan sikre vi, at der ikke om et par år opstår problemer med den tekniske løsning? Sat på 

spidsen, så skal færges helt ikke vælte om et par år – hvordan sikre vi det?  
8. Og endelig: når den indsættes i Korsør, hvis det fx sker midt i badesæsonen, vil der så være 

forment adgang til området i længere tid?  
 
Byrådet skal orienteres om opfyldelsen af disse forhold i forbindelse med handlens indgåelse. 
 
 
Bedste Hilsner – og god sundhed  

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
 
 

 

Byråd 
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Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Emne: Afklaring 
Prioritet: Høj 
 
Hej John, 
 
Der er sikkert mange mails til dig, og i går aftes sendte jeg nedenstående spørgsmål som du meget gerne 
må svare på.  
 
Jeg er klar sammen med jurist og byggeri til at gå i gang med handelsaftalen, men vil gerne forstå teksten i 
beslutningen. 
 
Lige så hurtigt at vi går i gang med handelsaftalen vil ejerne af færgen også gå i gang med at rydde 
færgen. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
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Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 23. marts 2020 22:44 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Emne: Oversættelse 
 
Godaften John, 
 
Hvor er det dejligt at se at købet af færgen er godkendt. Det kommer til at vække begejstring. 
 
Vil du, når du har tid prøve at ”oversætte” beslutningen om, at normale handelsmæssige og tekniske risici 
på kort og lidt længere sigt ved handlen skal afdækkes og imødegås. 
 
Det fremgår også, at Byrådet informeres nærmere om dette ved handlens indgåelse - Betyder det, at 
Byrådet ”blot” skal orienteres, og at vi kan lave ”Handelsaftalen”, og sætte arbejdet i gang? 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
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Slagelse Kommune 
Rådhuspladsen 11 
4200 Slagelse 
                                                                 Thisted den 16. Februar 2020 
 

 

Salgstilbud på det gode skib - M/F Broen  

 

Hermed fremsendes prisoverslag-tilbud på rydning, levering, etablering og placering af M/F Broen 
i færgeleje 2 i Halskov havn. 

 

Færgen demonteres for diskoteksudstyr i Grenå i henhold til nedenstående beskrivelse. 

 

1. Klargøring 

Udspecificering af demontering: 

Forhaling af skib til kaj 32-33  

Nedskæring af jern, samt rør under vogndæk efter anvisning. 

Fjernelse af alle gipsplader, samt gulv over vogndæk. 

Demontering og nedtagning af div. Diskoteksudstyr. 

Oprydning/let rengøring af arbejdsområder, samt besigtigelse af områder. 

 

Sanering og bortskaffelse af asbest i maskinrum 

Udføres af lokal godkendt firma, som sørger for sikker og godkendt bortskaffelse. 

 
Prisen inkluderer ikke fjernelse af alle gipsskruer, dog bortskaffes de der følger med 
nedtagning af gipspladerne. Demonteringen af færgen vil foregå nænsomt og efter købers anvisning, men 
vi gør opmærksom på, at mærker efter skruehuller, samt mærker efter ombygning/nedtagning kan 
forekomme. Arbejdet med demontering vil foregå kontinuerligt jf. fremsendte tidsplan og i denne periode 
må det påregnes fra købers side, at I med meget jævne mellemrum besigtiger færgen, så demonteringen 
foregår efter jeres anvisning og efter aftale. 

 

2. Arbejder i leje 

 

Kommenterede [JK(1]: Der opgives her at der er tale om 
prisoverslag.  
I forbindelse med vores tidligere samtaler, var der lagt op til 
en fast pris for alle arbejder.  
Vi anbefaler, at projektet løses som en totalentreprise i 
fastpris.  
Prisen skal deles op i hovedposter, således at der ved 
væsentlige ændringer i forholdene kan vurderes, hvilken 
beløbsramme det berører.   

Kommenterede [JK(2]: Som NIRAS har forstået det har 
FOKUS A/S og Slagelse kommune haft samtaler omkring 
omfanget af rydning.  
Det er min anbefaling, at der udføres en besigtigelse af 
færgen og nedbrydningsarbejdets omfang fastlægges, 
således at ingen af parterne oplever overraskelser. 
Ellers må det tolkes sådan at demonteringen omfatter alt 
som ikke er en del af færgens originale inventar.   
 
 

Kommenterede [JK(3]: Vi var af den opfattelse, at alt 
asbest var fjernet.  
Der er lidt tilbage/TH 

Kommenterede [JK(4]: Der kunne være et 
modsætningsforhold mellem nænsomt og at skruer 
efterlades i færgen.  
Se min tidligere anbefaling omkring besigtigelse.  

Kommenterede [JK(5]: Som jeg kan forstå er tidsplanen 
nu forældet og der skal udfærdiges en ny, som skal indgå i 
aftale grundlaget. Ja, der skal aftales ny tidsplan. Det er 
afgørende, at færgen kommer på plads i løbet af sommeren, 
senest august 2020/TH 



Tilbuddet omfatter åbning af leje nr. 2. Den eksisterende stenbeskyttelse mod lejet opgraves og ligges i 
depot for senere genanvendelse i det omfang, at materialet kan sorteres, så genbrug kan udføres til den 
fremtidige beskyttelse. 

 

Herefter udgraves materialet som er fyldt i lejet. Opgravet materiale ligges i depot på havnearealet. 
Generelt udgraves lejet til kote -4,00 dog vil udgravning til fuld dybde, ca. kote -6,50 være nødvendig hvor 
den nye spunsvæg placeres. Den eksisterende betonbund rengøres og der udføres undervandsstøbning for 
afretning af bundpladen.  

Efter udgravning af lejet, bugseres færgen på plads i lejet og fortøjes forsvarligt for en evt. storm. Færgen 
fortøjes med de eksisterende pullerter som findes i leje 2. 

2.3. Etablering af spunsvæg 

Til brug for placering af spunsen fremstilles en form, udført i en stålkonstruktion som u form. (se 
vedhæftede tegninger) Formen fastgøres til bunden med klæbeanker. I formen placeres den nye spunsjern 
VL 603 Z1, som afsluttes i top-kote +2,5 meter. Formen hvor spunsen er placeret, støbes med 
undervandsbeton og der monteres skråstivere for fastholdelse af spunsen i fastlagt linje. 
Spunskonstruktionen har en beregnet levetid på 75 år. 

 

Efter placering af spunsen udføres en evt. tætning af denne, så der kan udføres en vandstandshævning i 
lejet på ca. 2,3 meter.  

4. Vandstandshævning og opfyld omkring færgen 

Den forestående sikring af spunsen udføres med stensikring, samt fremtidig skråningsbeskyttelse på 
udvendig side af spunsen til en fremtidig kote på + 2,5 meter over daglig vande. Opfyldt materiale 
komprimeres kontinuerlig under opfyldning, men pga. ikke opgravet og ukendt materiale under kote - 4,00 
forventes der en sætning af færgen i sandet på 20-30 cm, så den fremtidige højde vil blive kote + 2,00. 
Forinden opfyldning med sand, udlægges en geotekstil dug over det ikke opgravede materiale i kote -4,00 
for, at forhindre opblanding i de tilførte materialer. ( Se vedhæftede tegning ) 

 

Skråningsbeskyttelsen foretages fra flåden Danahavn, med GPS udstyrede maskiner. 

 

Efter sikringen er udført, hæves vandstanden i lejet til fremtig placering af M/F Broen til kote + 2,30 ved 
indpumpning af vand. Sand indbygges på begge sider af Færgen i kontinuerlig udførelse, så skibet placeres 
vandret i lejet. Fortøjning af skibet, samt placering i lejet, udføres i samråd med bygherre og rådgiver.  

 

 

 

 

Kommenterede [JK(6]: Dette er et forbehold. 
Entreprenøren skal tage ansvar for om han kan sortere 
materialerne eller ej. Entreprenøren modtager snittegning 
fra den eksisterende konstruktion, materiale beskrivelse fra 
projektet og billeder. 
Alt materiale skal genanvendes/TH  
 

Kommenterede [JK(7]: Det skal klarlægges hvem der har 
ansvaret for materialer, som ikke er velegnede til 
genindbygning.  
Dele af materialet er jordmaterialer.  
Måske det er muligt at dele af de mere lerholdige materialer 
placeres tæt på eller omkring spunsen hvor sætninger, kan 
have mindre indflydelse.  

Kommenterede [JK(8]: Pejlingerne viser generelt en 
dybde på -6,6 m. Der bør tillægges en sikkerhedsmargin, da 
betonpladens jævnhed og beskaffenhed i det hele taget er 
ukendt.    

Kommenterede [JK(9]: Bundpladen forventes at være 
knap en meter i tykkelse, men derudover er udførelsen ikke 
kendt. Men det kan forventes, at der er forskelligt skrot i 
betonen, der har skullet udgøre det som armering.  

Kommenterede [JK(10]: Har entreprenøren sikret sig, at 
de pullerter som er tilstede er tilstrækkelige? Ellers bør 
denne usikkerhed afklares. Som jeg husker det er der ikke ret 
mange fortøjningspunkter.   

Kommenterede [JK(11]: Ved dimensioneringen af 
klæbeankrene skal man medtage, at man ikke kender 
bundpladens reelle tilstand. 

Kommenterede [JK(12]: Det NIRAS´ vurdering at alle 
tiltag skal gøres for at sikre tætheden af væggen. En relativ 
billig løsning kan være tætning i låsene.  
Derudover er der i forbindelse med vandstandssænkning i 
leje 3 observeret vand, der er strømmet til gennem 
eksisterende spunsvæg.  
Derfor anbefales det, at der træffes tiltag til at sikre 
tætheden af eksisterende spuns.  
Dette kunne måske udføres ved at hænge presenninger ned ... [1]

formaterede: Skrifttype: 16 pkt

Formateret: Listeafsnit, Automatisk nummerering +
Niveau: 1 + Nummereringstypografi: 1, 2, 3, … +
Begynd med: 1 + Justering: Venstre + Justeret:  0,63 cm
+ Indrykning:  1,27 cm

Kommenterede [JK(13]: Hvordan tænker i at komprimere 
under vandspejlet? 
 
Det er svært at vurdere, hvad der præcis kan bidrage til at ... [2]

Kommenterede [JK(14]: Som tidligere nævnt vil det være 
væsentligt at entreprenøren sikrer sig tilstrækkelig 
pumpekapacitet i forhold til, at der må forventes utætheder.  

Kommenterede [JK(15]: Bygherre og Rådgiver anviser 
hvor i lejet skibet skal ligge og evt. symbolsk slutfortøjning.  
Entreprenøren har ansvaret for fortøjningen under 
udførelsen.   



Vedr. Materialer som er bygherreleverance: 

 

Skråningsbeskyttelse m. sten 60/150 og 60/300. Opgravet og genanvendt. ca. 1200 tons. 

Til opbygning af ny 50 løbende meter skråningssikring ca. 3000 tons 

Samlet bygherreleverance. ca. 1800 tons. 

Sand og grus opfyldning: 

De i færgelejet opgravede materialer andrager ca. 11500 m3. Afhængig af kvaliteten vil dette for en del 
kunne genanvendes til opfyldning omkring færgen, hvortil skal bruges ca. 12000 m3, hvorfor eventuelle 
manglende mængder, først kan afklares efter det opgravede materiale er vurderet egnet. 

 

Samlet pris for færgen inkl. rydning, levering og udført anlægsarbejde jf. beskrivelse. Kr.13.650.000,- 
Prisen er ekskl. Moms (såfremt der er moms på et sådan projekt. Skal undersøges) 

I henhold til tidligere fremsendt tidsplan, forventes det samlede projekt afsluttet d. 30/6 2020 såfremt 
vejret tillader det. 

Evt. overskydende opgravede materialer tilhører og fjernes af bygherren.  

Projektet udføres i samarbejde med Entreprenør Ivan Jacobsen A/S 

 

Beskrivelse af fordele ved dette anlægsprojekt sammenlignet med projektforslag fra Niras.  

1. 

Visuelt vil færgen fremstå mere elegant i sit leje. Den kommer i et højdemæssigt niveau der svarer til 
færgens højde, så det ikke syner af en ”sunket” færge i lejet, der højdemæssigt er bygget til større og 
højere dobbeltdækkerfærger. 

2. 

Når der monteres en vandtæt spunsvæg kan færgen hæves 2,3 meter. Derved undgås indtrængning af 
saltvand selv ved en større stormflod. Der monteres en fiberdug under færgen, samt drænrør med 
tilhørende pumpebrønd. Derved ligger færgen aldrig i saltvand og derved undgås korrosion af bunden. Det 
vil forøge levetiden til 75-100 år. 

3.  

Ballastering af færgen med 2000 tons undgås, som også vil optage meget plads i ballast tanke og på 
vogndæk. Samtidig undgås unødig belastning af færgens skrog der i dette tilfælde vil mere en fordoble 
vægten, med stor risiko for sætningsskader. 

Spunsvæggen er et fordyrende led i anlægsprocessen, men til gengæld bidrager den med en meget flottere 
og mere sikker beliggenhed, samt en meget længere levetid. 

Har De spørgsmål til ovenstående projektbeskrivelse er De meget velkommen til at kontakte os. 

Kommenterede [JK(16]: Mængden svarer ca. til 30 lbm 
stensætning, filter og dæksten.  
Det forventes at der skal fjernes og genopbygges mere end 
dette. Ligesom der være opmærksomhed omkring at den 
”åbne stenkastning skal beskyttes.  

Kommenterede [JK(17]: Et hurtigt overslag fra NIRAS´ 
side kunne tyde på at mængden vil være op til 3.400 ton. Alt 
efter hvor mange sten man forventer vil indgå i rundingen.  
Bygherren har 1200 m³ ≈ 2000 tons  filtersten og en mindre 
bunke dæksten, se foto.  
Øvrige materialer må indgå i entreprenørens leverance.   

Kommenterede [JK(18]: I forbindelse med det 
oprindelige projekt blev der leveret knap 6.000 m³ jord og 
ca. 12.700 m³ sand i leje 2. Denne mængde overstiger det 
der teoretisk skulle have ligget i lejet, hvilket vi også har 
svært ved at forklare.  
Det må betyde at man må forvente en fordeling mellem 
lerjord og sand på 1 til 2.  
 Der kan formodentlig godt accepteres mindre grad af 
”forurening” af sandet. Men på den sikre side må man nok 
antage at der kunne mangle 4000 m³ sand og at der skal 
leveres yderligere 500 m³ sand til foden foran 
stensætninger. Det er usikkert om, der i 
mængdebetragtningen er taget højde for kerne 
materialerne i stenkastningen. Hvilket kan bidrage med 
yderlige 700 m³. 
Entreprenørens mængde er måske lidt højt sat, men jeg ved 
ikke, hvad der er medtaget. 
 
 
 
De manglende mængder skal leveres af entreprenøren. 
Der vil være et spild og ændring i lejringstæthed, 
hvorfor den leverede mængde ton formodentlig vil 
overstige den teoretiske mængde med ≈15%.     

Kommenterede [JK(19]: Det skal gøres mere klart hvad 
denne sum dækker og hvad den ikke dækker.  

Kommenterede [JK(20]: Det er vigtigt at der er en plan 
for de materialer der ikke genanvendes. De er leveret 
rene, derfor skal de også beskyttes mod forurening 
under udførelsen. 

Kommenterede [JK(21]: Denne ydelse er ikke omtalt i 
ovenstående.  

Kommenterede [JK(22]: Vi er helt enig med disse 
betragtninger, der dog ikke behøver at blive anført i 
forbindelse med den endelige aftale.  
 
Det fremsendte indeholder nogle risici for bygherre og 
økonomien. Arbejderne bør være klart opdelt og beskrevet, 
ligesom det bør være klart, hvad de enkelte delopgaver 
koster. 
 
Alle leverancer ud over de materialer, som bygherren har på 
pladsen, skal leveres af entreprenøren. Entreprenøren skal 
derfor inden indgåelse af kontrakt oplyse den forventede 
mængde og enhedspriser på leverancerne.   ... [3]



 

Med venlig hilsen 
Fokus København A/S 

 
Poul Kærgaard        

Jesper Kjær Andersen 
 



Side 2: [1] Kommenterede [JK(12]   Jens Kruse (JKRU)   27-03-2020 12:29:00 
Det NIRAS´ vurdering at alle tiltag skal gøres for at sikre tætheden af væggen. En relativ billig løsning kan være tætning 
i låsene.  

Derudover er der i forbindelse med vandstandssænkning i leje 3 observeret vand, der er strømmet til gennem 
eksisterende spunsvæg.  
Derfor anbefales det, at der træffes tiltag til at sikre tætheden af eksisterende spuns.  
Dette kunne måske udføres ved at hænge presenninger ned langs spunsvæggen, men overlap, fra top til bund af lejet 
inden opfyld.    

 

Side 2: [2] Kommenterede [JK(13]   Jens Kruse (JKRU)   27-03-2020 12:30:00 
Hvordan tænker i at komprimere under vandspejlet? 
 
Det er svært at vurdere, hvad der præcis kan bidrage til at færgen sætter sig. 
Men de materialer, som ligger nu har været udsat for et betydeligt overlejringstryk, hvorfor sætninger her må 
forventes at være mindre. 
Det er væsentligt, at der træffes tiltag fra entreprenørens side, således at evt. sætning sker på en sådan måde at 
færgen overholder de forudsatte hældningskrav.  

 

Side 3: [3] Kommenterede [JK(22]   Jens Kruse (JKRU)   28-03-2020 14:07:00 
Vi er helt enig med disse betragtninger, der dog ikke behøver at blive anført i forbindelse med den endelige aftale.  

 

Det fremsendte indeholder nogle risici for bygherre og økonomien. Arbejderne bør være klart opdelt og beskrevet, 
ligesom det bør være klart, hvad de enkelte delopgaver koster. 
 
Alle leverancer ud over de materialer, som bygherren har på pladsen, skal leveres af entreprenøren. Entreprenøren 
skal derfor inden indgåelse af kontrakt oplyse den forventede mængde og enhedspriser på leverancerne.   

En liste med maskinleje priser og priser for mandskab til godkendelse bør ligeledes fremsendes.  
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Usikkerhed omkring betonens jævnhed, kvalitet og evt. indhold af sten og armering. 
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Talebobbel
Ude fra skal stenkastningen svare til den eksisterende. Og det anbefales at samme opbygning benyttes. 

JKRU
Tekstboks
Evt. anvendelse af lerholdige materialer. 

JKRU
Tekstboks
1. Halsskov havn er tilstadighed udsat for vind og bølger fra vest, hvilket gør, at det anbefales, at der, evt. løbende som spunsen sættes, støbes ud som beskrevet og bygges støtte op omkring foden af spunsen. 2. Tætning mod eksisterende spuns. Hvordan tænkes tætningen mod eksisterende spuns udført? 

JKRU
Tekstboks
Ikke bortgravet materiale
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JKRU
Talebobbel
Omtrentlig placering af færgen. Præcis placering fastlægges på pladsen, inden opfyldning omkring færgen. 

JKRU
Tekstboks
Endelig placering af spunsvæggen fastlægges af entreprenøren. Såfremt entreprenørens afstivning kræver større afstand mellem færge og spunsvæg, skal entreprenøren tilpasse spunsens placering til dette. De markerede dimensioner er forsøgt tilnærmet hele og halve meter. 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 31. marts 2020 14:15
Til: Casper Theil Hemp; Thomas Frankel Goul; Ditte Møller
Emne: Opsamling

Kære alle 3, 
 
Tak for et godt møde. Nu er vi i gang, og her følger de hovedpunkter som jeg har noteret.  
 

1. Der udarbejdes en ny Bygherrekontrakt med NIRAS afstemt med den forestående opgave - Thomas 
sætter arbejdet i gang. 

2. Opgaven løses i henhold til en Totalentreprisekontrakt – Thomas og Ditte udarbejder et udkast. 
3. Totalentreprisekontrakten kommer til at indeholde forhold/aftaler/garantier vedrørende køb af 

færgen samt forhold/aftaler/garantier/m.m. for entreprenørarbejdet (landsætningen) iht. AB92 
4. I Totalentreprisekontrakten indføjer vi vores ønsker/krav med udgangspunkt i det fremsatte 

salgstilbud fra sælger. Torben beder NIRAS om, at præcisere udfaldskrav, og tilføje de notater som 
er udarbejdet indledningsvis som har relevans for opgaven. 

5. Der udarbejdes et overordnet budget – Torben 
6. Thomas opretter projektet i Byggeweb. 
7. Torben indkalder til næste projektmøde som afholdes onsdag den 15. april 2020. 

 
I respekt for den forestående Påske, og ferie som skal afholdes, arbejdes der på opgaven frem til fredag 
den 3. april 2020, og arbejdet genoptages tirsdag den 14. april 2020. 
 
Lad høre fra jer dersom jeg har glemt nogle punkter. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 31. marts 2020 08:48
Til: Ditte Møller
Cc: Casper Theil Hemp; Thomas Frankel Goul
Emne: SV: Rådgiverkontrakt Niras
Vedhæftede filer: CKE 19.05_AFTALE OM TEKNISK RÅDGIVNING OG BISTAND_Underskrevet.pdf; 04 

Tillægsaftale. MS Broen i Leje 2 - Udbudsprojekt_.docx

Kære Ditte, 
 
Her har du hovedaftalen med NIRAS som omhandler den istandsættelse og fornyelse af færgelejerne som vi 
er tæt på at afslutte. Anlægsrammen lyder på 16 mio. kr. 
 
Indenfor denne ramme har vi da færgesagen tager sin begyndelse lavet en tillægsaftale. På det tidspunkt 
tog vi udgangspunkt i, at der skulle udarbejdes fuldt udbudsmateriale m.m., og aftalen lyder på 480.000 kr. 
Da vi nu ikke skal i traditionelt udbud, bliver rådgiver ydelsen noget mindre end de 480.000 kr., pt. har vi 
brugt ca. 100.000 kr., og vi skal medregne, at vi vil bede NIRAS om at føre tilsyn med landsætningen. Det 
kan vi få et overslag/pris på fra NIRAS, og vi bør måske bede NIRAS om at revurdere tillægsaftale i forhold 
til de nye forudsætninger. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Ditte Møller  
Sendt: 30. marts 2020 09:31 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Henrik Krøyer Larsen <hekla@slagelse.dk>; Thomas Frankel Goul <thomg@slagelse.dk>; Henrik Sørensen 
<herso@slagelse.dk> 
Emne: Rådgiverkontrakt Niras 
 
Kære Torben 
 
Jeg har overordnet gennemgået færgesagen i KMD-sagen, men mangler selve rådgiverkontrakten med 
Niras. Det kan god være, det bare er mig der overser den, men vil du evt. sende den til mig?  Der er jo 
øjensynligt lavet en masse undersøgelser, notater (og måske projektering?) på baggrund af denne kontrakt, 
så det vil nok være nødvendigt at starte her.  
 
På forhånd mange tek 
 
Venlig hilsen 
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Ditte Møller 
Jurist 
 
 

 

Stab for Økonomi og Digitalisering 
Indkøb og Forsikring 
Rådhuspladsen 11, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 29 12 43 04 
Mobil telefon : 29 12 43 04 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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AKTIVITETER 

Aktivitetsnavn: MS Broen i Leje 2 - Udbudsprojekt 

 

Aktivitetens formål:  

Udarbejdelse af udbudsprojekt for MS Broen i Leje 2 

 

Aktivitetsbeskrivelse: 

 Forundersøgelser 

o Granskning af færgens konstruktion inkl. vurdering  

o Vurdering af eksisterende bundsikringsplades bæreevne 

o Fastlæggelse af færgens placering i Leje 2 

 

 Myndighedsprojekt 

o Udarbejdelse af ansøgning til Kystdirektoratet 

o Udarbejdelse af efterretning for søfarende 

o Dialog med myndigheder og jordmodtager om flytning af ren jord fra Leje 2 

 

 Udbudsprojekt 

o Deltagelse i 2 stk. møder med bygherre, afholdes hos NIRAS i Allerød 

o Undersøgelse og ballastering af færgen for de midlertidige situationer og den endelige 

o Design af stensætning omkring færgen 

o Udarbejdelse af udbudsmateriale: 

 Betingelser om udbud og tilbud (BUT) inkl. udbudstidsplan 

 Særlige betingelser (SB) med udgangspunkt i SB fra Ekstraordinær vedligeholdelse af kajanlæg 

 Særlige arbejdsbeskrivelser 

 Teknisk afregningsgrundlag (TAG) og tilbudsliste (TBL) 

 Tegninger: 1 stk. arbejdspladstegning, 1 stk. plantegning, 1 stk. plan- og snittegning gennem stensætning, 2 

stk. opstalt og 1 stk. tværsnit 

o Arbejdsmiljøkoordinering (P) 

 Indledende kortlægning af arbejdsmiljørisici 

 Udarbejdelse af Plan for sikkerhed og sundhed (PSS) 

o Opdatering af anlægsoverslag 

 

 Udbud og kontrahering - Der forudsættes, at opgaven udbydes i begrænset licitation med tildelingskriterie Laveste pris.  

o Besvarelse af spørgsmål fra entreprenører i udbudsperioden 

o Vurdering af tilbud 

o 1 stk. kontraktmøde  

o Bistand i forbindelse med indgåelse af kontrakt 
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 Byggeledelse: 

o Arbejdsmiljøkoordinering (B) 

 Overdragelse af bygherres pligter under udførelsen til entreprenøren (gennemføres i forbindelse med pro-

jektgennemgang) 

 Sikring af entreprenørens ajourføring af PSS 

 Opfølgning på sikkerhedskoordinering (som del af byggemøder) 

o Projektgennemgangsmøde inkl. referatskrivning, 1 stk. 

o Byggemøder inkl. referatskrivning, 7 stk. 

o Opfølgning på tid og økonomi 

o Afleveringsforretning 

 Mangelgennemgang forud aflevering 

o Afholdelse af afleveringsforretning og udarbejdelse af endelig protokol/mangelliste 

o Myndigheder 

 Indsendelse af færdigmeldinger 

o 1 års eftersyn (Igangsættes særskilt af bygherre) 

 Afholdelse af 1 års eftersyn og udarbejdelse af endelig protokol/mangelliste 

 

 Fagtilsyn 

o Tilsyn på pladsen i forbindelse med byggemøder 

o 2 stk. adhoc tilsyn 

o Løbende kontrol af entreprenørens KS 

o Behandling af tekniske forespørgsler og afvigerapporter 

 

Basisdata og relationer: 

Slagelse Kommune undersøger, om Slagelse Kommune kræver byggetilladelse og om projektet kan rummes inden den gældende 

lokalplans rammer eller om det kræver en ny lokalplan/lokalplantillæg eller dispensation fra lokalplanen. Evt. ansøgning om byggetilla-

delse eller ansøgning om dispensation fra lokalplanen er ikke indeholdt i nedenstående budget. 

 

Det forudsættes, at der ikke skal indhentes tilladelse efter Miljøbeskyttelsesloven jf. Slagelses kommunes vurdering af, at en placering 

på land burde være miljømæssigt muligt. 

 

Evt. ansøgninger efter miljøbeskyttelsesloven og til jordhåndtering er ikke indeholdt. 

 

NIRAS notat for prisidé af landsætning af M/F Broen, dateret 28.8.2019. 

 

TID 

Start, slut og tidsplan: 

Ved påbegyndelse primo januar 2020 forventes nedenstående tidsplan at følges: 

Forundersøgelser Januar 2020 

Myndighedsprojekt Januar 2020 

Udbudsprojekt Medio januar 2020 – Ultimo marts 2020 

Udbud April 2020 

Udførelse Maj 2020 – Juli 2020 
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RESSOURCER 

Ansvarlig:  

Projektleder Kirsten Bossen Voergaard 

Ingeniør Jens Kruse 
 

Økonomi: 

Opgaven afregnes efter medgået tid jf. kontrakt af 21.01.2019 med nedenstående budget.  

 

Forundersøgelser og myndighedsprojekt 110.000,- 

Udbudsprojekt inkl. kontrahering 220.000,- 

Byggeledelse og fagtilsyn 150.000,- 

I alt 480.000,- 
 

RESULTATER 

 

Resultater og dokumenter: 

 

 Ansøgning til Kystdirektoratet 

 Efterretning for søfarende 

 Bygherremødereferater 

 Anlægsoverslag 

 Udbudsprojekt 

 Tilsynsnotater 

 Byggemødereferater 

 Besvarelse af tekniske forespørgsler 

 Dokumenter udarbejdet i forbindelse med aflevering og 1-års gennemsyn 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 3. april 2020 13:16
Til: Thomas Frankel Goul
Emne: SV: Totalentreprisekontrakt

OK, det er noteret…. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Thomas Frankel Goul  
Sendt: 3. april 2020 13:14 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Ditte Møller <dittm@slagelse.dk>; Henrik Sørensen <herso@slagelse.dk> 
Emne: SV: Totalentreprisekontrakt 
 
Hej Torben 
 
Den er jeg ikke kommet langt med. 
 
Jeg mangler samtlige notater fra Niras for at kunne stykke denne sammen. 
 
Og vi har som nævnt på mødet ikke nogen normaler at støtte mig op af. 
 
 
Venlig hilsen 
Thomas Frankel Goul 
Bygherrerådgiver, Projekt og Rådgivning, Center for Kommunale Ejendomme  
Tlf: 58 57 91 13 | Mobil: 29 46 66 58 | EAN: 5798007389451 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 3. april 2020 12:15 
Til: Thomas Frankel Goul <thomg@slagelse.dk> 
Cc: Ditte Møller <dittm@slagelse.dk> 
Emne: Totalentreprisekontrakt 
Prioritet: Høj 
 
Hej Thomas, 
 
Lige inden at du gør klar til en sikkert velfortjent Påskeferie, vil jeg godt lige spørge ind til status for 
udkastet til Totalentreprisekontrakten, da jeg gerne vil se den. 
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Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 



1

Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 14. maj 2020 08:59
Til: John Dyrby Paulsen
Cc: Frank E. Andersen
Emne: SV: Færgekøb
Vedhæftede filer: Købsaftale endelig(002).pdf; Tidsplan vedr.etablering af Færgendocx.docx

Hej John, 
 
Hermed købsaftale og tidsplan. 
 
Jeg er på mobil og mail for eventuelle spørgsmål. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 14. maj 2020 08:40 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Færgekøb 
 
Hej igen 
 
Jeg vil gerne se aftalen, og hvis der er få spørgsmål kan vi få dem besvaret skriftligt fra Rene – men lad mig 
få aftalen til gennemsyn. 
 
Vi skal være meget skarpe på økonomien, jeg vil helst ikke bede om flere penge! 
 
 
Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
 
 

 

Byråd 
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Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 14. maj 2020 08:28 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Færgekøb 
 
Hej John, 
 
Når vi har entrepriseaftalen på plads i løbet af en god uges tid il der være fuldt overblik over økonomien. 
Der kan muligvis blive brug for en mindre bevilling men kun til landsætningen. 
 
Købsaftalen holdes adskilt idet der er tale om et anlægskøb, og den bør underskrives nu af hensyn til 
fremdriften. 
 
Hvis der bliver brug for ekstra midler og vi får dem fortsætter projektet, men hvis der ikke gives 
ekstrabevilling må vi rette landsætningen til. 
 
Skal vi have René Rasmussen med til gennemgangen af købsaftalen? 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 

   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: John Dyrby Paulsen  
Sendt: 14. maj 2020 08:17 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: SV: Færgekøb 
 
Hej Torben 
 
Meget gerne gennemgang inden underskrift – jeg tror, at det er Frank og jeg, der skal skrive under. 
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Gerne orientering til byrådet fx via email, med mindre der er behov for ekstrabevilling, så skal sagen 
naturligvis forelægges byråd i form af en ny sag – og efterfølgende orienteres pressen. 
 
 
Venlig hilsen 

John Dyrby Paulsen 
Borgmester 
 
 

 

Byråd 

 

 

  

  
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 13. maj 2020 20:58 
Til: John Dyrby Paulsen <johdp@slagelse.dk> 
Cc: Frank E. Andersen <fea@slagelse.dk> 
Emne: Færgekøb 
 
God aften John, 
 
Jeg tillader mig lige at sende en aftenmail vedrørende Færgekøbet, idet vi nu har en købsaftale klar til 
underskrift.  
 
Ved udarbejdelse af købsaftalen har jeg benyttet Advokat René Rasmussen, og NIRAS som teknisk rådgiver. 
Det er efterhånden nogle måneder siden, at vi blev enig med sælger om en pris på 4 mio. kr., og den er 
uændret. 
 
Samtidig har vi arbejdet på entrepriseaftalen om landsætning af færgen, og den kommer til at lyde på 9,6 
mio.kr. Vi er endnu ikke helt færdig med aftalen da vi skal have fortaget nogle ekstra beregninger, og 
jordprøver i færgelejet hvor færgen skal placeres. Det bistår NIRAS med. Entrepriseaftalen er færdig om en 
god uges tid. 
 
Det er ønskeligt, at vi får underskrevet købsaftalen i denne uge for at sælger kan sætte arbejdet i gang i 
Grenå med tømning af færgen, og klargøring til bugsering, og for at vi kan holde den aftalte tidsplan. 
 
Ifølge tidsplanen vil færgen ankomme til Halsskov i dagene omkring fredag den 3. juli 2020. Forinden vil 
gravearbejdet i færgeleje 2 blive iværksat i løbet af juni måned på en sådan måde, at alle badeaktiviteter 
omkring udspringstårn, strand og Wakeboardbanen kan fortsætte uhindret. Der vil blive afspærret til 
området ved færgeleje 2. 
 
Når færgen er på plads bliver der en pause i juli måned grundet ferie, og primo august begynder arbejdet 
med at etablere en spunsvæg foran stævnen på færgen. Det arbejde sker i august måned, og primo 
september påbegyndes arbejdet med at hæve færgen, og projektet afsluttes i løbet af oktober måned. 
 
Ønsker du at vi skal gennemgå købsaftalen inden underskrift - eventuelt sammen med René Rasmussen - 
og hvem skal skrive under? 
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Hvorledes skal Byrådet orienteres enten en skriftlig orientering eller som et dagsordenpunkt. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 

   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 



 
ADVOKATHUSET SLAGELSE 

René Rasmussen & Helle B. Rasmussen 
Rådhuspladsen 71, 4200 Slagelse 

Tel. 58 52 05 10 
www.advokathuset-slagelse.dk 

ADVOKATHUSET SLAGELSE Side 1 

Sagsnr.: 15079 RR/LP 

12-05-2020 / 2 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

K Ø B S A F T A L E  

mellem 

 

 

Fokus København A/S 

 

 

og 

 

 

Slagelse Kommune 
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Mellem undertegnede Fokus København A/S 

Gærupør 5 

7752 Snedsted 

CVR-nr. 34627002 

(i det følgende kaldet Sælger) 

 

og medundertegnede Slagelse Kommune 

Rådhuspladsen 11 

4200 Slagelse 

Cvr-nr. 29188505 

(i det følgende kaldet Køber) 

 

er dags dato indgået følgende købsaftale: 

1. 

Aftalens genstand: 

1.1 Sælger overdrager til Køber den Sælger tilhørende færge ”Spektrum of Scandinavia”, registeret 

i Skibsregisteret i Belize under Registration No 581120002, jfr. bilag 1, i det følgende kaldet 

”Færgen”. 

1.2 Færgen befinder sig på aftaletidspunktet i Grenaa Havn. 

2. 

Levering: 

2.1 Færgen leveres i henhold til denne købsaftale af Sælger og på Sælgers regning i Halsskov Havn 

inden og senest d. 1. august 2020. Færgen anses først endeligt leveret, når den er sat på plads 

i det anviste leje i Halsskov Havn og spunsvæggen er slået. Sælger kan fordre tidsfristforlæn-

gelse, såfremt vejrliget medfører, at der ikke kan opnås bugseringstilladelse i juli måned, jfr. 

tidsplanen bilag 2. 

2.2 I tilfælde af forsinkelse med leveringen inden d. 1. august 2020 fra Sælgers side betales der 

en dagbod på kr. 8.000 pr. arbejdsdag leveringen er forsinket, ligesom Sælger er forpligtet til at 

betale de ekstraudgifter en forsinkelse medfører for Køber. 
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2.3 Risikoen for Færgens hændelige undergang påhviler Sælger, indtil levering har fundet sted i 

henhold til punkt 2.1. Sælger oplyser, at der for Færgen er tegnet fornødne forsikringer, som er 

gældende indtil levering har fundet sted.  

2.4 Sælger betaler udgifterne til tegning af all-risk forsikringen, som skal tegnes i henhold til entre-

priseaftalen mellem Køber og Sælger, punkt 9, bilag 4. 

2.5 Sælger tilvejebringer fornøden tilladelse til, at Færgen kan bære navnet ”M/F Broen” ved bugse-

ringen fra Grenaa Havn til Halsskov Havn. 

3. 

Klargøring 

3.1 For så vidt angår klargøring af Færgen henvises der til salgstilbud af 16. februar 2020, bilag 3, 

hvori er indeholdt en nøje specificering af de forpligtelser, der påhviler Sælger i forbindelse med 

leveringen. Parterne er enige om, ordet ”prisoverslag-tilbud” erstattes af ordet ”tilbud” i bilaget. 

Dette salgstilbud indeholder tillige etablering og klargøring af færgelejet i Halsskov Havn, som 

er udskilt i en særskilt entrepriseaftale mellem Sælger og Køber, bilag 4, således at denne del af 

salgstilbuddet ikke indgår i denne købsaftale, men i entrepriseaftalen. 

3.2 Sælger indestår særskilt overfor Køber for det arbejde, der udføres af den af Sælger antagne 

underentreprenøren, Ivan Jakobsen Entreprenørfirma A/S. 

4. 

Købesummen og dens berigtigelse 

4.1 Købesummen for Færgen er aftalt til kr. 4.000.000,00, skriver kroner firemillioner 00/100, eksl. 

moms. 

4.2 Købesummen betales når levering har fundet sted, jfr. punkt 2.1. og Færgen er afmeldt fra 

Skibsregisteret i Belize og godkendt som ikke længere værende et fartøj af Skibsregisteret un-

der Søfartsstyrelsen. Sælger fremsender dokumentation for afmeldelsen og godkendelse fra det 

Danske Skibsregister til Køber, forinden frigivelse af købesummen finder sted. 
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5. 

Moms 

5.1 Der svares moms af købesummen. 

5.2 Eventuel momsreguleringsforpligtigelser vedrørende Færgen er Køber uvedkommende. 

6. 

Sælgers erklæringer: 

6.1 Sælger erklærer, at Færgen er ubehæftet og at der ikke er særskilte rettigheder heri. Eventuelle 

panthæftelser aflyses på Sælgers foranledning inden leveringen. 

6.2 Sælger, ved dennes ultimative reelle ejer, Poul Kærgaard, erklærer ikke at ville lade sælgersel-

skabet træde i likvidation eller opløse på anden måde før tidligst efter afholdelse af 1-års gen-

nemgangen i henhold til AB 18. 

7. 

Betingelser: 

7.1 Nærværende aftale er fra Sælgers side alene betinget af købesummens betaling. 

7.2 Nærværende aftale er fra Købers side betinget af, at der samtidig indgås den som bilag 4 ved-

lagte entrepriseaftale mellem parterne. 

8. 

Tvister: 

8.1 Parterne skal søge alle konflikter løst ved direkte forhandling mellem sig. Hvis parterne ikke kan 

løse en konflikt ved direkte forhandling mellem sig, skal konflikten søges løst ved mediation. 

Hvis ikke parterne inden 14 dage efter, at en af dem har fremsat ønske om mediation, er blevet 

enige om, hvem der skal være mediator, kan enhver af parterne anmode Mediatoradvokater, 

c/o Advokatsamfundet, Kronprinsessegade 28, 1306 København K, om at bringe en mediator i 

forslag. Mediationen skal finde sted i overensstemmelse med den til enhver til gældende stan-

http://www.mediatoradvokater.dk/
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dardaftale for mediation fastsat af Mediatoradvokater, foreningens etiske regler og reglerne om 

god advokatskik.  

8.2 Hvis konflikten ikke er løst ved mediation inden 8 uger efter, at der blev fremsat ønske om me-

diation, er enhver af parterne berettiget til at kræve konflikten afgjort endeligt og bindende ved 

Retten i Næstved, eventuelt Sø- og Handelsretten, såfremt tvisten efter sin art henhører herun-

der. 

9. 

Omkostninger i forbindelse med aftalens indgåelse: 

9.1 Hver part afholder omkostningerne til egne rådgivere. 

 

*** 

 

Den         Den       

 

 

Som Sælger  Som Køber 

 

 

 

 

 

  

for 

Fokus København A/S 

   for 

Slagelse Kommune 

 

 

 

Bilag 

 

1. Certificate of permanent registration of ownership title 

2. Tidsplan  

3. Salgstilbud af 16. februar 2020 

4. Entrepriseaftale mellem Slagelse Kommune og Fokus København A/S 



Tidsplan vedr. etablering af M/F Broen i Halskov 2020 
 
15/5   Start på rydning af færgen. 

8/6  Start på udgravning af færgeleje. 

30/6   Udgravning af færgeleje færdig. 

30/6–3/7  Færgen bugseres fra Grenå direkte til fejeleje 2 i Halskov 
(Der tages forbehold for vejrlig, samt slæbetilladelse) 

6/7–27/7  Ferieperiode (Mulig forskydning, 1 uge) 

Tidsplanen i ferieperioden giver mulighed for evt. udbedringer af 
utætheder i eksisterende spunsvæg, som kan give problemer med 
hævning af færgen. 

1/8  Start på ramning af spunsvæg. 

31/8  Spunsvæg færdig. Hævning af færgen påbegyndes. Opfyld af sten/sand 
sker efterfølgende. Der er afsat ekstra tid i perioden 31/8-30/10 da der 
kan være tidsmæssige forsinkelser fra det foregående arbejde. 
Derudover er der i tidsperioden afsat ekstra tid grundet vejrlig. 

30/10  Afslutning og aflevering af projekt. (Med forbehold for vejrlig) 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 14. maj 2020 20:42
Til: John Dyrby Paulsen; Frank E. Andersen
Cc: 'René Rasmussen'
Emne: VS: Underskrevet købsaftale
Vedhæftede filer: Underskrevet købsaftale.pdf

God aften John, 
 
Ejerne af færgen har fremsendt en underskrevet købsaftale, og jeg vil høre om du har bemærkninger til 
aftalen. 
 
Købsaftalen bør/kan godt skrives under for der er en forudsætning om, at den er betinget af en 
underskrevet entrepriseaftale. 
 
Onsdag i næste samles vi for at gøre entrepriseaftalen færdig. 
 
Ved at underskrive købsaftalen kan ejerne sætte værftet i Grenå i gang, og de har bruge for mest mulig tid. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Gear Up Green A/S [mailto:jka@gearupgreen.dk]  
Sendt: 14. maj 2020 20:17 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Underskrevet købsaftale 
 
Hej Torben  
 
Hermed underskrevet købsaftale. 
 
Med Venlig hilsen/Best regards 
 
Jesper Kjær Andersen 
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Gear Up Green A/S 
Toften 5 
7752 Snedsted 
www.gearupgreen.dk 
TLF: 96198000  
 

Fra: Torben Hjelm [mailto:torbh@slagelse.dk]  
Sendt: 12. maj 2020 21:30 
Til: 'Gear Up Green A/S' 
Emne: Ny aftale 
 
 
 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 15. maj 2020 10:56
Til: John Dyrby Paulsen
Emne: Fwd: Den sidste rejse. 
Vedhæftede filer: IMG_9037.JPEG; IMG_9035.JPEG; IMG_9038.JPEG; IMG_9040.JPEG

Hej John, 
Her til morgen er færgen blevet slæbt over til den kaj i Grenå havn hvor tømningen skal foregå fra på mandag. 
Har du haft tid til at se på købsaftalen? 
Jeg er i møde mellem kl. 11og 12 
Vh. Torben 

Sendt fra min iPhone 
 
Start på videresendt besked: 

Fra: Gear Up Green A/S <jka@gearupgreen.dk> 
Dato: 15. maj 2020 kl. 09.42.07 CEST 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Den sidste rejse. 

  
Hej Torben 
 
Så er den sidste rejse begyndt   
 

Det 
sammenkæd
ede b illede  
kan ikke 
v ises. Filen er  
muligvis 
blevet flyttet,  
omdøbt eller  
slettet.  
Kontrollér, at 
linket peger 
på den 
korrekte fil 
og placering.
 

 
 

Det 
sammenkæd
ede b illede  
kan ikke 
v ises. Filen er  
muligvis 
blevet flyttet,  
omdøbt eller  
slettet.  
Kontrollér, at 
linket peger 
på den 
korrekte fil 
og placering.
 

 
 

Det 
sammenkæd
ede b illede  
kan ikke 
v ises. Filen er  
muligvis 
blevet flyttet,  
omdøbt eller  
slettet.  
Kontrollér, at 
linket peger 
på den 
korrekte fil 
og placering.
 

 
 

Det 
sammenkæd
ede b illede  
kan ikke 
v ises. Filen er  
muligvis 
blevet flyttet,  
omdøbt eller  
slettet.  
Kontrollér, at 
linket peger 
på den 
korrekte fil  

 

Med venlig hilsen 
 
Jesper Kjær Andersen 
 

For at 
beskytte dine 
perso nlige 
oplysninger 
har Microsoft 
Office 
forhindret 
auto matisk  
download af 
dette billede  
fra 
internettet. 

 
Gear Up Green A/S 
Toften 5 
7752 Snedsted  
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gearupgreen.dk 
Tlf. 96198000 
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Merve Eda Cilek

Fra: Helle Frese Grünberger
Sendt: 18. maj 2020 10:01
Til: Torben Hjelm
Emne: SV: En lille HASTER Underskrevet købsaftale
Vedhæftede filer: Underskrevet købsaftale.pdf

Hej Torben 
  
Vedhæftet den underskrevne købsaftale. 
  
  
Venlig hilsen 

Helle Frese Grünberger 
Sekretær 
  
  

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Ledelsessekretariat 
Rådhuspladsen 11, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 58 57 30 03 
   
EAN : 5798007351625 
   

 

 
Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
  
Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 15. maj 2020 11:53 
Til: Helle Frese Grünberger <hegru@slagelse.dk> 
Emne: En lille HASTER Underskrevet købsaftale 
  
Hej Helle, 
  
Mette siger at du er den som kan trylle en elektronisk fra John og Frank frem. 
  
Vedhæftede købsaftale skal underskrives af både John og Frank, og meget gerne i dag fredag. 
  
Kan det lade sig gøre? 
  
Når den er underskrevet sender du den til mig, og jeg videresender til sælger. 
  
Du må gerne ring på 2028 7940 hvis der er spørgsmål eller andet. 
  
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
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Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

 
Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
  
Fra: Gear Up Green A/S [mailto:jka@gearupgreen.dk]  
Sendt: 14. maj 2020 20:17 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Underskrevet købsaftale 
  
Hej Torben  
  
Hermed underskrevet købsaftale. 
  
Med Venlig hilsen/Best regards 
  
Jesper Kjær Andersen 
  
  

 
  
Gear Up Green A/S 
Toften 5 
7752 Snedsted 
www.gearupgreen.dk 
TLF: 96198000  
  

Fra: Torben Hjelm [mailto:torbh@slagelse.dk]  
Sendt: 12. maj 2020 21:30 
Til: 'Gear Up Green A/S' 
Emne: Ny aftale 
  
  
  
  
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
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Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

 
Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 8. juni 2020 08:21
Til: Ditte Møller
Cc: Henrik Krøyer Larsen
Emne: SV: Færge på land

God morgen Ditte, 
 
Beklager meget, at du ikke har fået svar på dine mails. 
 
Umiddelbart før Påske trak Henrik Sørensen som bekendt Thomas (og Casper) ud af arbejdet, og det vi 
havde aftalt vedrørende bygherrerådgivning kontrakt havde Thomas ikke haft mulighed at gøre noget ved. 
 
Der er ikke udarbejdet ny kontrakt, og da der er tale om en mindre ydelse har der været arbejdet videre i 
henhold til den aftale vi har. 
 
Med hensyn til købsaftalen, så har jeg haft assistance fra vores advokat René Rasmussen. Det burde du 
have fået besked om, og det er min fejl at du ikke har fået det. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Ditte Møller  
Sendt: 4. juni 2020 09:24 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Henrik Krøyer Larsen <hekla@slagelse.dk> 
Emne: SV: Færge på land 
 
Hej Torben. 
 
Jeg synes, at det er meget svært at komme i gang med færgeprojektet, når jeg ikke får svar på noget. Som 
jeg forstod det, så var det et stort ønske fra borgmesterens side og det hastede tilmed. Nu hører jeg 
ingenting. Vil du kontakte mig? 
 
Venlig hilsen 
Ditte Møller 
Jurist, Indkøb og Forsikring, Stab for Økonomi og Digitalisering  
Tlf: 29 12 43 04 | Mobiltelefon: 29 12 43 04  
 

Fra: Ditte Møller  
Sendt: 19. maj 2020 08:21 
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Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Henrik Krøyer Larsen <hekla@slagelse.dk> 
Emne: SV: Færge på land 
 
Kære Torben 
 
Jeg undrer mig lidt over at jeg ikke får svar omkring færgeprojektet, jf. nedenfor. Er alt som det skal være? 
/Ditte 
 
Venlig hilsen 
Ditte Møller 
Jurist, Indkøb og Forsikring, Stab for Økonomi og Digitalisering  
Tlf: 29 12 43 04 | Mobiltelefon: 29 12 43 04  
 

Fra: Ditte Møller  
Sendt: 28. april 2020 13:12 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Færge på land 
 
 
Kære Torben 
 
Ville bare lige høre hvad status er på færgeprojektet? Jeg mangler fortsat at høre tilbage omkring de 
eksisterende analyser og notater mv. samt en bygherrerådgiverkontrakt, men har ikke hørt noget? 
 
Er der i øvrigt et referat fra vores forrige møde? 
 
Venlig hilsen 

Ditte Møller 
Jurist 
 
 

 

Stab for Økonomi og Digitalisering 
Indkøb og Forsikring 
Rådhuspladsen 11, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 29 12 43 04 
Mobil telefon : 29 12 43 04 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 8. juni 2020 08:21
Til: Ditte Møller
Cc: Henrik Krøyer Larsen
Emne: SV: Færge på land

God morgen Ditte, 
 
Beklager meget, at du ikke har fået svar på dine mails. 
 
Umiddelbart før Påske trak Henrik Sørensen som bekendt Thomas (og Casper) ud af arbejdet, og det vi 
havde aftalt vedrørende bygherrerådgivning kontrakt havde Thomas ikke haft mulighed at gøre noget ved. 
 
Der er ikke udarbejdet ny kontrakt, og da der er tale om en mindre ydelse har der været arbejdet videre i 
henhold til den aftale vi har. 
 
Med hensyn til købsaftalen, så har jeg haft assistance fra vores advokat René Rasmussen. Det burde du 
have fået besked om, og det er min fejl at du ikke har fået det. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Ditte Møller  
Sendt: 4. juni 2020 09:24 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Henrik Krøyer Larsen <hekla@slagelse.dk> 
Emne: SV: Færge på land 
 
Hej Torben. 
 
Jeg synes, at det er meget svært at komme i gang med færgeprojektet, når jeg ikke får svar på noget. Som 
jeg forstod det, så var det et stort ønske fra borgmesterens side og det hastede tilmed. Nu hører jeg 
ingenting. Vil du kontakte mig? 
 
Venlig hilsen 
Ditte Møller 
Jurist, Indkøb og Forsikring, Stab for Økonomi og Digitalisering  
Tlf: 29 12 43 04 | Mobiltelefon: 29 12 43 04  
 

Fra: Ditte Møller  
Sendt: 19. maj 2020 08:21 
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Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Henrik Krøyer Larsen <hekla@slagelse.dk> 
Emne: SV: Færge på land 
 
Kære Torben 
 
Jeg undrer mig lidt over at jeg ikke får svar omkring færgeprojektet, jf. nedenfor. Er alt som det skal være? 
/Ditte 
 
Venlig hilsen 
Ditte Møller 
Jurist, Indkøb og Forsikring, Stab for Økonomi og Digitalisering  
Tlf: 29 12 43 04 | Mobiltelefon: 29 12 43 04  
 

Fra: Ditte Møller  
Sendt: 28. april 2020 13:12 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Færge på land 
 
 
Kære Torben 
 
Ville bare lige høre hvad status er på færgeprojektet? Jeg mangler fortsat at høre tilbage omkring de 
eksisterende analyser og notater mv. samt en bygherrerådgiverkontrakt, men har ikke hørt noget? 
 
Er der i øvrigt et referat fra vores forrige møde? 
 
Venlig hilsen 

Ditte Møller 
Jurist 
 
 

 

Stab for Økonomi og Digitalisering 
Indkøb og Forsikring 
Rådhuspladsen 11, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 29 12 43 04 
Mobil telefon : 29 12 43 04 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Merve Eda Cilek

Fra: Ditte Møller
Sendt: 10. juni 2020 08:44
Til: Torben Hjelm
Cc: Henrik Krøyer Larsen
Emne: SV: Færge på land

Hej Torben 
 
Betyder det så, at jeg ikke længere skal udarbejde totalentreprisekontrakten for jer? 
 
Venlig hilsen 
Ditte Møller 
Jurist, Indkøb og Forsikring, Stab for Økonomi og Digitalisering  
Tlf: 29 12 43 04 | Mobiltelefon: 29 12 43 04  
 

Fra: Torben Hjelm  
Sendt: 8. juni 2020 08:21 
Til: Ditte Møller <dittm@slagelse.dk> 
Cc: Henrik Krøyer Larsen <hekla@slagelse.dk> 
Emne: SV: Færge på land 
 
God morgen Ditte, 
 
Beklager meget, at du ikke har fået svar på dine mails. 
 
Umiddelbart før Påske trak Henrik Sørensen som bekendt Thomas (og Casper) ud af arbejdet, og det vi 
havde aftalt vedrørende bygherrerådgivning kontrakt havde Thomas ikke haft mulighed at gøre noget ved. 
 
Der er ikke udarbejdet ny kontrakt, og da der er tale om en mindre ydelse har der været arbejdet videre i 
henhold til den aftale vi har. 
 
Med hensyn til købsaftalen, så har jeg haft assistance fra vores advokat René Rasmussen. Det burde du 
have fået besked om, og det er min fejl at du ikke har fået det. 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Ditte Møller  
Sendt: 4. juni 2020 09:24 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
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Cc: Henrik Krøyer Larsen <hekla@slagelse.dk> 
Emne: SV: Færge på land 
 
Hej Torben. 
 
Jeg synes, at det er meget svært at komme i gang med færgeprojektet, når jeg ikke får svar på noget. Som 
jeg forstod det, så var det et stort ønske fra borgmesterens side og det hastede tilmed. Nu hører jeg 
ingenting. Vil du kontakte mig? 
 
Venlig hilsen 
Ditte Møller 
Jurist, Indkøb og Forsikring, Stab for Økonomi og Digitalisering  
Tlf: 29 12 43 04 | Mobiltelefon: 29 12 43 04  
 

Fra: Ditte Møller  
Sendt: 19. maj 2020 08:21 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Henrik Krøyer Larsen <hekla@slagelse.dk> 
Emne: SV: Færge på land 
 
Kære Torben 
 
Jeg undrer mig lidt over at jeg ikke får svar omkring færgeprojektet, jf. nedenfor. Er alt som det skal være? 
/Ditte 
 
Venlig hilsen 
Ditte Møller 
Jurist, Indkøb og Forsikring, Stab for Økonomi og Digitalisering  
Tlf: 29 12 43 04 | Mobiltelefon: 29 12 43 04  
 

Fra: Ditte Møller  
Sendt: 28. april 2020 13:12 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Færge på land 
 
 
Kære Torben 
 
Ville bare lige høre hvad status er på færgeprojektet? Jeg mangler fortsat at høre tilbage omkring de 
eksisterende analyser og notater mv. samt en bygherrerådgiverkontrakt, men har ikke hørt noget? 
 
Er der i øvrigt et referat fra vores forrige møde? 
 
Venlig hilsen 

Ditte Møller 
Jurist 
 
 

 

Stab for Økonomi og Digitalisering 
Indkøb og Forsikring 
Rådhuspladsen 11, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 29 12 43 04 
Mobil telefon : 29 12 43 04 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 9. juli 2020 10:46
Til: John Dyrby Paulsen
Emne: Broen billeder
Vedhæftede filer: IMG_3815.jpg; ATT00001.txt; IMG_3809.jpg; ATT00002.txt

Hej John, 
Her et par stemningsbilleder fra Grenå havn, hvor Broen er ved at blive færdigmalet. 
Bugseringen er planlagt til at finde sted i dagene omkring den 1. august - hvordan passer det med din 
kalender/ferie? 
Vh. Torben 
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Merve Eda Cilek

Fra: Torben Hjelm
Sendt: 20. juli 2020 21:28
Til: Rune Overlade
Emne: SV: Er der noget nyt om mødet omkring Broen?

Hej Rune, 
 
Fint at du indkalder til et statusmøde. 
 
Lige nu er vi i gang med fase 1 som omhandler køb og landsætning, med en forventet aflevering medio 
oktober 2020. 
 
Herefter begynder fase 2 som omhandler den fremadrettede brug af færgen samt drift. 
 
Det er afgørende at I (hvem?) kommer ind i projektet, og der er ved at blive udarbejdet et udkast til 
organisering. 
 
Det bliver en stor opgave at nyindrette færgen både tidsmæssigt og økonomisk, og det skal der arbejdes en 
del med. 
 
Lad os tage hul på mulighederne i morgen. 
 
Hvor mange deltager? 
 
Venlig hilsen 

Torben Hjelm 
Programleder 
 
 

 

Stab for Ledelse Udvikling og HR 
Udvikling 
Rådhuspladsen 9, 2.sal, 4200 Slagelse 

 

 

 

Direkte telefon : 20 28 79 40 
Mobil telefon : 20 28 79 40 
   

   
 

Slagelse Kommunes behandling af persondata 

 
 

Fra: Rune Overlade  
Sendt: 20. juli 2020 14:02 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Cc: Rune Overlade <ruove@slagelse.dk> 
Emne: SV: Er der noget nyt om mødet omkring Broen? 
 
Hej Torben  
 
Jeg har lige indkaldt til en opdatering på planerne for Broen i morgen kl. 13 på rådhuset. Jeg har intet hørt 
fra dig som lovet, så derfor prøver jeg nu sådan her. 
 
Jeg vil meget gerne at vi i morgen også kan drøfte hvordan vi kommer med i projektet, og ikke mindst får 
drøftet den kommende drift. 
 
Vi ses i morgen 
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Venlig hilsen 
Rune Overlade 
Centerchef, Center for Kommunale Ejendomme  
Tlf: 58 57 91 33 | Mobiltelefon: 21 38 57 75  
 

Fra: Rune Overlade  
Sendt: 22. juni 2020 13:27 
Til: Torben Hjelm <torbh@slagelse.dk> 
Emne: Er der noget nyt om mødet omkring Broen? 
 
 
 
 
Venlig hilsen 
Rune Overlade 
Centerchef, Center for Kommunale Ejendomme  
Tlf: 58 57 91 33 | Mobiltelefon: 21 38 57 75  
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